
رئیس قوه قضاییه با تأكید بر تلاش كشورهای سلطه 
از جمله آمریكا برای نفوذ در سازمان همكاری اسلامی، از 
مواضع هیات ایرانی و رئیس جمهوری كشورمان در اجلاس 
اخیر این سازمان در استانبول تشكر كرد. آیت الله صادق 
آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی به برگزاری 
اجلاس سازمان همكاری كشورهای اسلامی در استانبول 

اشاره كرد  و افزود: كشوری مانند عربستان با كارنامه سیاه 
تجاوز به یمن و كشتار كودكان و زنان بیگناه حق اظهارنظر 
درباره ایران را ندارد و امیدواریم در دوره های آینده با توصیه 
دولتمردان و فشار نخبگان جهان اسلام، سازمان همكاری 
كشورهای اسلامی رویه خود را اصلاح كند و به اصول خود 

در دفاع از كشورهای اسلامی ...
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اس - 300 چگونه به ایران رسید؟

 دستاورد محسوس برجام در حوزه دفاعی

اصلاح طلبان درباره ریاست مجلس دهم چه می گویند؟

ریاست لاریجانی
ضربه گیر دولت

وزیر ارشاد:

عربستان در مسئله حج كارشكنی می كند

عوارضی تهران، قم جابجا می شود

تشكر رئیس قوه قضاییه از مواضع 
روحانی در اجلاس سازمان همكاری اسلامی
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روزنامه صبح ایران

منتخب اول مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با تأكید بر »داخلی بودن« 
موضوع انتخاب رییس در مجلس دهم، آن را زودهنگام و منوط به تشكیل 

فراكسیون اكثریت پس از انتخابات دور دوم دانست.
محمدرضا عارف در پاسخ به سوالی در مورد اهمت انتخابات دور دوم مجلس 
دهم شورای اسلامی اظهار كرد: خوشبختانه مردم در دور اول انتخابات مجلس 
شورای اسلامی حضور خیلی خوبی داشتند و ما امیدوار هستیم كه با ادامه همان 
حضور پرشور بتوانیم مجلسی را كه برنامه ریزی كرده بودیم با كارایی حداكثری 

و اولویت بخشی به مطالبات مردم شكل دهیم كه طبعا در رأس مطالبات مردم مسائل 
اقتصادی، معیشتی، اشتغال و آسیب های اجتماعی است. 

وی با بیان اینكه در این مجلس باید شعار »اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل« را در 
دستور كار خود قرار دهیم، افزود: برای شكل گیری چنین مجلسی انتظار ما از مردم 
حضو حداكثری در انتخابات دور دوم است كه ان شاء الله در این مجلس به پشتوانه 
آنها برنامه ها و راهبردهایی كه مدنظر است و برنامه 126 بندی در این زمینه را بتوانیم 

اجرایی كنیم...

عارف با اشاره به دوره دوم انتخابات پیش بینی كرد:

کسب 40 کرسی دیگر مجلس توسط اصلاح طلبان
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برای بازگشت کشور 
به روزگار رونق اقتصادی تلاش کنیم

آیت الله هاشمی در دیدار جمعی از استانداران سابق:

مجلس نهم روزهای پایانی خود را می گذراند و منتخبان مجلس دهم در تلاش هستند كه آرایش مجلس آینده را به نفع 
جناح خود طراحی كنند. صلاح طلبان كه پس از سه دوره دوری از پارلمان، اكنون سهم قابل توجهی در مجلس دهم دارند، 
هنوز درباره كاندیدای خود برای ریاست مجلس، اظهار نظر رسمی تشكیلاتی نكرده اند. در اظهار نظرهای شخصی آنها نیز 

تفاوت هایی دیده می شود.

معاون اجرایی رئیس جمهور خبرداد:

تحقق 93 درصدی 
مصوبات سفرهای 

استانی رئیس جمهور
درصدی  تحقق 93  از  رئیس جمهور  اجرایی  معاون 

مصوبات سفرهای استانی رئیس جمهور خبر داد.
محمد شریعتمداری در حاشیه آیین افتتاح سامانه 
ارتباطات مردمی رئیس جمهور )سامد( در جمع خبرنگاران 
در سمنان اظهار كرد: تاكنون 93 درصد از مصوباتی كه 
براساس برنامه زمان بندی شده می بایست به پایان برسد 
100 درصد محقق یا در شرف تحقق هستند و 7 درصد 
باقی مانده نیز كه مشكلات و موانع اجرایی داشتند در 
صدد رفع مشكلات آنها هستیم. وی با اشاره به تلاش های 
مجاهدانه سرداران دیپلماسی در مذاكرات هسته ای، به 
نتایج اجرایی شدن برجام و رفع تحریم های ظالمانه اشاره 
نتیجه اجرایی شدن  و تصریح كرد: در حال حاضر در 
برجام صادرات نفت ایران از مرز دو میلیون بشكه در هر 

روز گذشته است...

ماجرای حج تمتع امسال به موضوعی عجیب و پیچیده 
تبدیل شده كه هر از گاهی اخباری در باره آن منتشر می 

شود كه چندان امیدوار كننده نیست.
بر اساس این گزارش، نشست های مسئولان طرفین 
پشت درهای بسته برگزار شده و هئیت ایرانی هم در كمال 
احترام و مقید به دیپلماسی مسائل را مطرح كرده است؛ اما 
آنطور كه از اظهارات منابع رسمی ایرانی و محافل خبری 
عرب به گوش می رسد چشم انداز تاریكی بر سر انجام این 
موضوع سایه افكنده است. بنا به اظهار علی جنتی وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی سعودی ها گفته اند حجاج ایرانی 
با توجه به بسته بودن سفارت عربستان باید از یک كشور 
دیگر برای دریافت روادید اقدام كنند. این در حالی است 
كه آنها پیشتر سوئیس را به عنوان حافظ منافع خود در 
تهران معرفی كرده و حتی برخی گمانه زنی ها مبتنی بر 
این بود كه حجاج ایرانی این بار باید مقابل سفارت سوئیس 

صف بكشند تا ویزای خانه خدا را دریافت كنند ...

در نشست مسئولان حج ایرانی و سعودی چه گذشت؟

مذاکره تهران 
و ریاض پشت 
درهای بسته 
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تهران - ریاض
مماشات یا رویارویی

آنچه که باید با آن روبروشد، پذیرش واقعیات وتحمیل 
اصل دفاع ازمنافع در دیپلماسی و دیگر هیچ است. زمان 
آن رسیده تهران به این موضوع بیاندیشد که نمی تواند 

باهمسایگان عرب خود به یک همکاری راهبردی و استراتژیک معنا دار دست یابد. تحقق 
اتحاد ایرانی - عربی یک رویاست. تهران بپذیرد یا نه؟ جامعه عرب ساختاری متوازن 
که بتوان در فضایی غیراز تعیین های سیاسی رسمی و دیپلماتیک به آن اتکا و اعتماد 
کرد ندارد. موضوع روابط ایران و عربستان از یک تیرگی روابط به معمایی بس بزرگ در 
خاورمیانه و خلیج فارس تبدیل شده است. رویارویی ها و رقابت های سیاسی میان دو کشور 
گرچه موضوع تازه یی نیست و دیرینه اختلافات دو کشور به سالهای دهه 50 تا 70 میلادی 
باز می گردد، اما حجم اتهامات و حملات کنونی دو طرف و نبود چشم اندازی روشن در 
کاهش تنش های جاری در کنار نگرانی های روز افزون از ثبات و امنیت منطقه، موجب 

تعجب بسیاری از تحلیل گران امور منطقه شده است.
درحالی که انتظار می رفت همزمان با روی کار آمدن رئیس جمهورحسن روحانی 
در ایران در سال 2013 به عنوان یک سیاستمدار نو گرا و پراگماتیست، فصل جدیدی از 
مناسبات خارجی ایران آغاز شود، اما این شانس بر خلاف دیگر اعضا و کلونی های جامعه 
بین المللی مانند اروپا و ایالات متحده، در منطقه عربی در اختیار ایران قرار نگرفت. اکنون 
متاثراز شدت آتش توپخانه های طرفین، ویرانه یی از دیپلماسی در منطقه مشاهده می 

شود و این نگران کننده است.
متذکر شدم کشمکش میان تهران و ریاض چندان ربطی به شرایط کنونی ندارد. اسناد 
وزارت خانه های خارجه بریتانیا وایالات متحده ونیز در موردی کوچک تر خاطرات اسدالله 
علم نزدیک ترین مشاور محمد رضا پهلوی آخرین پادشاه ایران به وضوح نشان میدهد 
ازبستر اختلاف بر سر حدود فلات امنیتی خلیج فارس گرفته تا امنیت منطقه عمومی 
خاورمیانه ونیز مسائلی مانند انرژی، کشتیرانی تجاری و نظامی ویا عمق آبهای مرزی و... 
همواره موضوعاتی منافشه انگیزمیان تهران و طرف های عرب بوده اند. نقطه اوج این 
رویارویی ها از جنبه منافع امنیتی در موضوع خروج بریتانیا از خلیج فارس و استقلال 
بحرین در سال 1971 و بحث جزایر ایران در خلیج فارس و از جنبه افتصادی و انرژی 
در بحران تحریم نفتی 1973 شکل گرفت که مطالعه اسناد وزارتخارجه بریتانیا به خوبی 
بحران و کشمکش جدی و غیر قابل حل میان پایتخت های عربی خصوصا میان ریاض و 
تهران رانشان میدهد. هرچند رویه های حاکم و نیزمنافع قدرت های بین المللی و به ویژه 
ایالات متحده در منطقه، آنها را به سوی نوعی مماشات و تحمل یکدیگر سوق داد اما مسائل 
فی مابین آنها هرگز حل نشد. نمی دانم آیا اکنون مدل تحمل و مماشات می تواند با یک 
بازنگری مجددا مورد توجه طرفین قرار گیردیا نه؟ شاید؛ اما نه به آن سادگی که تصور می 
شود. نه ایران و نه اعراب در شرایط 40 سال پیش خود قرار ندارند. ولی زمینه های آن با 

حمایت جامعه و نیز  قدرت های بین المللی  کمابیش مشاهده می شود. 
به باور من در هرگونه واکاوی و بررسی روابط تهران و پایتخت های عربی توجه به 
پیشینه مناسبات طرفین از اهمیت راهبردی فوق العاده یی برای آینده  برخوردار است و به 
صرف دوره هایی از حسن نیت مشروط و محتاطانه نمی توان به احساس ما همواره دوست 
و برادر بوده و خواهیم بود جنبه یی دائمی، رسمی و ساختاری در دیپلماسی  داد. چون 
مبنای آن بر عاطفه است که در واقعیات دنیای دیپلماسی جا و ارزشی ندارد. تجربه نشان 
داده صرف همسایه بودن یا پررنگ کردن مولفه های ایدئولوژیک  هم به دلیل تضاد منافع 
و درک امنیتی متفاوت الزاما به شکل گیری علائق مشترک و استراتژیک  منجر نخواهند 
شد و هیچیک نتوانسته اند به متدی دائمی و قابل اتکا دستکم درخاورمیانه و خلیج فارس 
برای کشورها  منطقه تبدیل شوند. خاورمیانه را مشاهده کنید! تجربه دهها قرارداد و توافق 
مشترک میان خود اعراب را ببینید! تاریخ  منطقه مملو از توافق در علائق وحتی تشکیل 
کشور واحد عربی ست؛ اما هیچ نتیجه یی حاصل نشد! مانند تلاش های پر سر و صدا اما بی 

فرجام اعضای جبهه امتناع عربی در اواخر دهه 70؛ ایران که جای خود دارد. 
آنچه که باید با آن روبروشد پذیرش واقعیات وتحمیل اصل دفاع ازمنافع در دیپلماسی 
و دیگر هیچ است. فکر میکنم زمان آن رسیده تهران به این موضوع بیاندیشد که نمی تواند 
باهمسایگان عرب خود به یک همکاری راهبردی و استراتژیک معنا دار دست یابد ولازم 
است چارچوبی متفاوت از آنچه در منطقه و دیپلماسی خود تا کنون خواستار آن بوده دنبال 
کند. جنگ و رویارویی که منطقی نبوده و فاجعه  برای جامعه بین المللی ست، ایجاد یک 
اتحاد و همپیانی عربی - ایرانی  هم یک رویا ست که زمینه تاریخی  و امکان تحقق مدرن 
آن مطلقا  وجود ندارد. این نه به این معنا که با اعراب و همسایگان خود رویاروشود ، بلکه 
دقیقا به این اعتبار که حد متعارف و قابل درکی از روابط واقعی و قابل حصول و در دسترس 
در چارچوب مماشات و بازی دیپلماتیک را رصد ودنبال کند. فکر میکنم  رئیس جمهور 
روحانی این سیاست را اکنون دنبال می کند... تهران بپذیرد یانه؟ جامعه عرب ساختاری 
متوازن که بتوان در فضایی غیراز تعیین های سیاسی رسمی و دیپلماتیک به آن اتکا و 
اعتماد کرد ندارد. آزار دهنده و مشکل ساز، اما این یک واقعیت است که دیر یا زود ایران باید 
آن را بپذیرد. تهران می تواند همانگونه که پرزیدنت روحانی تاکید کرده و می توان صداقت 
را در آن یافت، حسن نیت خود را نشان دهد، اما وقتی چنین نشانی حداقل در سطح مورد 
انتظار ایران در طرف مقابل دیده نمی شود راهی جز بازتعریف دیپلماسی بر اساس واقعیات 
منطقه ونه احساسات آنهم بر مبنای اصل مماشات، تحمل و کشاندن موضوعات به روی 
میز مذاکرات دیده نمی شود. در این چارچوب بی شک ارزیابی روابط متقابل ایران و اعراب 
و مشخصا عربستان سعودی واقعی تر خواهد بود و احتمالا راحتر می توان راهکاری برای 

خروج از بن بست کنونی پیدا کرد.

اخضر ابراهیمی:

 ایران نقش مهمی 
در حل بحران سوریه دارد

فرستاده پیشین سازمان ملل متحد و اتحادیه عرب به سوریه، نقش ایران را در حل 
بحران سوریه مهم عنوان کرد.

به گزارش ایسنا، اخضر ابراهیمی هم چنین گروه تروریستی القاعده و زیرشاخه هایش 
را دست پرورده آمریکا توصیف کرد. او در مصاحبه با شبکه ماهواره یی »النهار الیوم« مصر 
گفت: مذاکرات ژنو هنوز مراحل اولیه خود را سپری می کند و نوری در تونل مذاکرات 
دیده می شود، ولی تونل طولانی است. این دیپلمات الجزایری افزود: سوریه باید کشوری 
یکپارچه باقی بماند و مردم این کشور با وجود تفاوت های قومی و مذهبی در کنار همدیگر 
زندگی می کنند. به گزارش پایگاه خبری شبکه العالم، او اعلام کرد: من از ابتدا می گفتم که 
سوریه یا باید یکپارچه باقی بماند یا به سومالی جدید تبدیل خواهد شد و مردم سوریه و 
طرف های دیگر باید برای حفظ این کشور تلاش کنند و خود سوری ها، همسایگان سوریه 
و طرف های دیگر تقریباً به این اجماع رسیده اند که بحران موجود با خشونت حل نمی شود 
بلکه با مذاکره قابل حل است. ابراهیمی افزود: باید سوریه جدید ساخته شود کشوری 
که به علت منفعت طلبی دیگران بسیار رنج کشیده است و بخشی از جنگ این کشور 
جنگ نیابتی است. وی درباره نحوه رفتار کشورهای اروپایی با پناهجویان سوری نیز گفت: 
کشورهای اروپایی تا زمانی که پناهجویان سوری در کشورهای عربی زندگی می کردند، به 
آن ها اهمیتی نمی دادند ولی همین که پا به اروپا گذاشتند، مقامات اروپایی قضیه مهاجرت 
را به مشکلی بزرگ و جهانی تبدیل کردند. نماینده پیشین سازمان ملل و اتحادیه عرب در 
سوریه گفت: مردم لبنان می دانند که نظام حکومتی کشورشان براساس معیارهای قومی 
و مذهبی بنا شده است ولی مردم سوریه معتقدند که نظام حکومتی کشورشان قومی 
و مذهبی نیست لذا نحوه حل بحران سوریه متفاوت از نحوه حل بحران لبنان است و 
سوری ها هم نمی خواهند که بحران کشورشان را به راه و روش لبنانی ها حل کنند. اخضر 
ابراهیمی به مسائل مداخله غرب در امور خاورمیانه، تهدیدهای آمریکا علیه ایران، سلاح های 
اتمی اسراییل نیز پرداخت و گفت: مداخله غرب در لیبی فاجعه آفرید و تجاوز به عراق نیز 
فاجعه آفرید. ما نمی خواهیم که آمریکا به ایران حمله کند زیرا این حمله به نفع هیچ کس 
نیست. ما می خواهیم که اسراییل وادار به امحای سلاح های هسته ای اش شود تا خاورمیانه 

به منطقۀ عاری از سلاح های هسته ای تبدیل شود.

عضو شورای مركزی فراكسیون رهروان ولایت:

صداوسیما می خواهد 
برجام را زیر سوال ببرد

عضو شورای مرکزی فراکسیون رهروان ولایت گفت: صداوسیما همراه با تندروها 
می خواهد برجام را زیر سوال ببرد و امروز هم همچنان در حال انجام این کار است.

غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفت وگو با ایلنا، با انتقاد از عملکرد صداوسیما 
در پوشش اقدام های صورت گرفته از سوی دولت، خاطرنشان کرد: هنگامی که برجام 
تبدیل به ابزار سیاسی در انتخابات 7 اسفند می شود، دوستانی در صداوسیما به تحلیل 
می رسند که می توانند با حمله به برجام، بدون در نظر گرفتن منافع ملی در انتخابات 
ریاست جمهوری پیش رو بهره برداری کنند، تخریب آقای عراقچی و دیگران برایشان 

موجه خواهد بود.
او همچنین در واکنش به پخش گزارشی علیه »سیدعباس عراقچی« در صداوسیما که 
میهمان برنامه گفت وگوی ویژه خبری بود، گفت: سوال اینجاست که مگر صداوسیما پیش 
از این رفتاری غیر از این داشته و مگر به پیشبرد برجام کمکی کرده که امروز انتظار داشته 

باشیم، در راستای یاری رساندن به دولت و برجام اقدام کند؟
نماینده مردم رشت در مجلس تصریح کرد: صداوسیما همراه با تندروها می خواهد برجام 

را زیر سوال ببرد و امروز هم همچنان در حال انجام این کار است.
جعفرزاده ایمن آبادی همچنین با اشاره به امضای نامه های از سوی نمایندگان مجلس 
جهت تشکر و تقدیر از دستگاه ها و نهادهای مختلفی که وظایفشان را به انجام رسانده اند، 
گفت: شأن مجلس بالا تر از این است که از دستگاه ها تقدیر و تشکر کند و اساساً با اقدام هایی 
که بعضاً از سوی نمایندگان در راستای تشکر از دستگاه هایی که صرفاً وظایفشان را به انجام 

می رسانند، موافق نیستم.

تشكر رئیس قوه قضاییه از مواضع 
روحانی در اجلاس سازمان همكاری اسلامی

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر تلاش کشورهای سلطه از جمله آمریکا برای نفوذ در 
سازمان همکاری اسلامی، از مواضع هیات ایرانی و رئیس جمهوری کشورمان در اجلاس 

اخیر این سازمان در استانبول تشکر کرد.
آیت الله صادق آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی به برگزاری اجلاس 
سازمان همکاری کشورهای اسلامی در استانبول اشاره کرد  و افزود: کشوری مانند عربستان 
با کارنامه سیاه تجاوز به یمن و کشتار کودکان و زنان بیگناه حق اظهارنظر درباره ایران را 
ندارد و امیدواریم در دوره های آینده با توصیه دولتمردان و فشار نخبگان جهان اسلام، 
سازمان همکاری کشورهای اسلامی رویه خود را اصلاح کند و به اصول خود در دفاع از 

کشورهای اسلامی در مقابله با رژیم صهیونیستی بازگردد.
وی به مواضع ضد ایرانی برخی اعضای این سازمان در طول برگزاری اجلاس اشاره کرد 
و با ابراز تأسف از این مواضع گفت: جای تعجب و تأسف است که سازمانی که برای مقابله 
با رژیم صهیونیستی پدید آمد؛ امروز کشورهایی را که در صف مقدم مقابله با این رژیم 
هستند هدف قرار داده و در بیانیه خویش اتهام های کاملًا واهی علیه آنان مطرح می کند.

رئیس دستگاه قضا با تأکید بر تلاش کشورهای سلطه از جمله آمریکا برای نفوذ در 
سازمان همکاری کشورهای اسلامی، به سابقه سیاه و ننگین عربستان در اعمال خشونت 
و کشتار مردم بیگناه و ایجاد گروههای تروریستی و شرور اشاره و تصریح کرد: جای تأسف 
است که چنین کشوری با لابی های خود علیه جمهوری اسلامی ایران و حزب الله لبنان 
که افتخار جهان اسلام در مبارزه با رژیم غاصب صهیونیستی هستند موجب صدور چنین 

بیانیه ای می شود.

معاون اجرایی رئیس جمهور خبرداد:

تحقق 93 درصدی مصوبات 
سفرهای استانی رئیس جمهور

استانی  سفرهای  مصوبات  درصدی   93 تحقق  از  رئیس جمهور  اجرایی  معاون 
رئیس جمهور خبر داد.

محمد شریعتمداری در حاشیه آیین افتتاح سامانه ارتباطات مردمی رئیس جمهور 
)سامد( در جمع خبرنگاران در سمنان اظهار کرد: تاکنون 93 درصد از مصوباتی که براساس 
برنامه زمان بندی شده می بایست به پایان برسد 100 درصد محقق یا در شرف تحقق 
هستند و 7 درصد باقی مانده نیز که مشکلات و موانع اجرایی داشتند در صدد رفع مشکلات 
آنها هستیم. وی با اشاره به تلاش های مجاهدانه سرداران دیپلماسی در مذاکرات هسته ای، 
به نتایج اجرایی شدن برجام و رفع تحریم های ظالمانه اشاره و تصریح کرد: در حال حاضر 
در نتیجه اجرایی شدن برجام صادرات نفت ایران از مرز دو میلیون بشکه در هر روز گذشته 
است. معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه صادرات نفتی ایران در دوران تحریم به بین 
600 تا 700 هزار بشکه کاهش یافته بود، افزود: این کاهش شدید صادرات نفتی علاوه بر 
تاثیر سوء بر ذخائر ارزی، اداره کشور را با مشکلات جدی روبرو کرده بود که خوشبختانه 
با تدبیر دولت یازدهم و تلاش مذاکره کنندگان، زنجیرهای تحریم از پای ملت باز شدوی با 
اشاره به راه اندازی سامانه سامد در استان سمنان، گفت: در گذشته سفر مسئولان ارشد و 
از جمله رئیس جمهور به استان ها سبب می شد که مردم به زحمت بیفتند و برای تحویل 
نامه ها و درخواست های خود ساعت ها معطل شوند از این رو دولت تدبیر و امید با راه اندازی 
این سامانه این امکان را بوجود آورده تا مردم به سهولت نه تنها درخواست ها و مطالبات 
که پیشنهادات و انتقادات خود را با رئیس جمهور در میان بگذارند. معاون رئیس جمهور از 
بررسی کلیه درخواست ها از سوی یک تیم در رئیس جمهوری خبر داد و افزود: همه این 
درخواست ها بررسی و دولت به حد وسع و توان خود در راستای رفع آنها تلاش می کند. 
وی یادآور شد: مردم در این سامانه می توانند پس از تماس درخواست های خود را با کاربران 
در میان گذاشته تا درخواست، پیشنهاد و یا انتقاد آنها ثبت و از سوی مسئولان ذی ربط 
مورد بررسی قرار گیرد. ضمن اینکه یک کد رهگیری به آنها داده می شود تا جواب نامه 

خود را پیگیری کنند.

قائم مقام وزیر كشور خبرداد:

17 میلیون نفر واجد شرایط رای دادن 
در مرحله دوم انتخابات مجلس دهم

قائم مقام وزیر کشور با بیان این که مرحله دوم انتخابات برای 68 کرسی دهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی برگزار می شود، گفت که 17 میلیون نفر واجد شرایط رای دادن 

در این مرحله هستند.
حسینعلی امیری در خصوص آخرین اخبار مربوط به انتخابات گفت: در جلسه اخیر 
ستاد انتخابات کشور آخرین اخبار مربوط به انتخابات توسط اعضای محترم ستاد در حوزه 
های مسئولیتی مربوطه ارایه شد که به یاری خداوند مشکل خاصی به جهت امنیتی، 
انتظامی، سیاسی، امکانات و ملزومات اداری وجود ندارد. امیری با اشاره به تعداد 19 میلیون 
تعرفه در حال چاپ گفت: این تعرفه ها بزودی و طی تشریفات قانونی همچنین با حضور 
نمایندگان هیات های نظارت شورای محترم نگهبان در استانها مهر و موم و در مخازن 
مربوطه لاك و مهر شده و تا روز انتخابات نگهداری می شوند. سخنگوی وزارت کشور افزود: 
انتخابات مرحله دوم در 55 حوزه و 21 استان برگزار می شود. قائم مقام وزیر کشور تصریح 
کرد: تاکید ما کماکان بر بی طرفی مجریان، بخشداران، فرمانداران و مدیران ستادی دخیل 
در امر انتخابات است. امیری با تاکید بر این که احکام قانونی در مرحله دوم انتخابات کماکان 
مثل مرحله اول خواهد بود، گفت: در مرحله دوم کسانی می توانند در انتخابات شرکت کنند 
که درمرحله اول یا در هیچ حوزه ای رای نداده باشند و یا در مرحله اول در همان حوزه ای 

که انتخابات به مرحله دوم رفته است رای داده باشند.
قائم مقام وزیر کشورادامه داد: بنابر این کسانی که در مرحله اول در حوزه ای رای داده 

اند که در این مرحله انتخابات نخواهیم داشت، مجاز به رای دادن نیستند.

كیاسری دبیركل مجمع جانبازان انقلاب اسلامی:

اصلاح طلبان 60 درصد كرسی های
 باقی مانده را به دست می آورند

رئیس هیأت اجرایی خانه احزاب و دبیرکل مجمع جانبازان انقلاب اسلامی پیش بینی 
کرد که اصلاح طلبان 60 و اصولگرایان 40 درصد کرسی های باقی مانده را در مرحله دوم 

انتخابات مجلس دهم به دست خواهند آورد.
حجت الاسلام علی اکبر مرتضوی کیاسری  در گفت و گو با ایرنا، اظهار داشت: در مرحله 
دوم حاصل انتخابات آنچه که هست مشابه دور نخست نخواهد شد و معتدل تر می شود 
یعنی این گونه نیست که بگوییم تمام اصلاح طلبان رای می آورند و تمام اصولگراها رای 
نخواهند آورد. عضو هیات رئیسه خانه احزاب اظهار داشت: نتایج انتخابات اصلا غیر قابل 
پیش بینی است؛ متناسب با شرایط زمانی و مکانی و اتفاقاتی که در زمان و مکان در روزهای 
آغاز فرآیند شکل گیری انتخابات و یا هنگام ثبت نام داوطلبان رخ می دهد، رفتارهایی که 
از مسئولان هیات های نظارت و اجرایی، شورای نگهبان، وزارت کشور و خود کاندیداها 
سر می زند احساس اجتماعی را به سود فرد و یا گروهی که فرد به آن گروه وابسته است 
رقم می زند. وی در تحلیل خود از مرحله نخست انتخابات مجلس دهم گفت: در مرحله 
اول انتخابات مجلس مقداری این احساس اجتماعی انگیختگی پیدا کرد که نمی خواهیم 
بگوییم درست است اما در تحلیل، دیگران این را خیلی به کار بردند که شورای نگهبان قلع 
و قمع کرده است و این عبارت عواطف سیاسی جامعه را نسبت به افرادی که وابستگی فرد 
یا گروهی داشتند رقیق کرده یعنی نسبت به آنها توجه و ترحم ایجاد کرده و یا غلیظ کرده 
یعنی نسبت به طیف دیگر جامعه، آنها را برانگیخته و عصبانی کرده است. حجت الاسلام 
مرتضوی کیاسری افزود: در نتیجه آنچه که رقم زده شد در انتخابات دوره پیشین چه در 
بحث خبرگان چه در بحث مجلس حاصل برداشت سیاسی - اجتماعی محض جامعه بوده 
است؛ نمی گوییم از آگاهی سیاسی نبود اما از آگاهی سیاسی – اجتماعی عجین شده با 
عصبانیت هایی بود که حاصل رفتار برخی از مسئولان و یا افراد در حوزه های مختلف بوده 
استوی ادامه داد: در حوزه انتخابیه تهران یك لیست از نفر اول تا سی ام رای می آورد و از 
یك لیست اصلا کسی رای نمی آورد و این بی سابقه ترین پدیده در طول انتخابات مجلس 
شورای اسلامی در ادوار گوناگون در تهران بوده است. این عضو هیات رئیسه خانه احزاب 
گفت: رفتار مسئولان در حوزه بررسی صلاحیت ها در بخش اجرایی و هچنین رفتار جناح 
ها منجر به انگیختگی اجتماعی شده است. عضو هیات رئیسه خانه احزاب افزود: در مرحله 
دوم این حساسیت به این شکل نیست چرا که تب و تاب انتخاباتی کم شده است. وی 
اظهار داشت: اصولا در هر دوره که انتخابات به مرحله دوم یا میان دوره ای کشیده می 
شود؛ التهاب ها کم و به تبع آن حساسیت های حوزه اجتماعی و سیاسی و انگیختگی 

کمتر می شود.

با حضور ظریف انجام می شود؛

رسیدگی به گزارش اجرای برجام 
در كمیسیون امنیت ملی

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس از بررسی گزارش برجام 
پس از تعطیلات هفته آینده مجلس با حضور وزیر امور خارجه، رئیس کل بانک مرکزی و 

سایر مسئولان مرتبط با مساله مذکور در کمیسیون امنیت ملی خبر داد.
حجت الاسلام والمسلمین حسن سبحانی نیا در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی ایسنا، 
گفت: تا قبل از بررسی همه ابعاد وجنبه های گزارش برجام و شنیدن نظرات همه مسئولان 
در این خصوص هرگونه اظهار نظر درباره ی گزارش مذکور صرفا یک نظر شخصی است 
و ارزشی ندارد. نماینده مردم نیشابور اضافه کرد: بر اساس آنچه که تا این لحظه مطالعه 
کرده ام طرف ایرانی به کلیه تعهداتش پایبند بوده است. اما به زعم طرف ایرانی کوتاهی هایی 
از طرف آمریکا و غربی ها در عمل به تعهداتشان اتفاق افتاده است که همین مساله مورد 

اختلاف بین جمهوری اسلامی و غربی ها است.

یادداشت

اخبـــار

یک عضو تیم مذاکره کننده هسته ای 
کشورمان گفت: پیام صریح رییس کل بانک 
مرکزی در آمریکا تاکید بر باز شدن مسیر 
تعامل آزاد ایران با نظام مالی بین المللی و 
تضمین دسترسی ایران به این نظام مالی به 
عنوان یکی از مهمترین اصول برجام است. 

بعیدی نژاد،  حمید  ایسنا،  گزارش  به 
مدیرکل سیاسی و امنیت بین الملل وزارت 
امور خارجه در یادداشتی در کانال تلگرامی 
خود نوشت: اگر خواسته باشیم که یک جمله 
از صحبت های آقای دکتر سیف در آمریکا را 
از چارچوب اصلی بحث آن خارج کنیم و 
بعد حول و حوش آن یک کار تبلیغاتی علیه 
کلیت برجام و نفی دستاوردهای آن انجام 
دهیم، خب این بحث دیگری  است. اما برای 
درک کامل یک کلام، باید علاوه بر منطوق، 

به مفهوم ) به معنای دقیق زبان شناختی آن( 
و چارچوب آن کلام هم دقت کافی نمود. واقعا 
هر کسی تمامی مطالب بیش از یک ساعت 
گفتگو و پاسخ به سوالات در شورای روابط 
خارجی و بعد هم مصاحبه آقای دکتر سیف 
با یکی از شبکه ها در آمریکا را دنبال کند 
مطالب ایشان را خیلی روشن و واضح درک 

خواهد کرد. 
مطالب ایشان همه ناظر بر نیاز به تضمین 
دسترسی ایران به نظام تجارت بین المللی، 
ضرورت امکان دسترسی ایران به دلار در 
تبادلات بین المللی و ضرورت اعطای تضمین 
های کافی آمریکا به بانکهای بزرگ اروپایی 
برای کار با ایران بوده اند که به خوبی توسط 
ایشان به عنوان عالیترین مقام بانکی کشور 

مطرح شده اند. 
اینکه تلاش شود مطلب محوری ایشان 
که دستاوردهای برجام در این حوزه های 
دسترسی ایران به دلار و تضمین کار بانکهای 
بزرگ اروپایی با ایران خیلی کم بوده است، به 
کلیت برجام تسری یابد قطعا نادرست است 

و با صحبتهای ایشان اصلا همخوانی ندارد. 
تاکید ایشان این بوده است که عواید ایران 
در این حوزه ها از اجرای برجام بسیار ناچیز 
بوده است زیرا که بانکهای بزرگ اروپایی از 
دلار  به  ایران  آزاد شده  درآمدهای  تبدیل 

وحتی یورو استنکاف می ورزند. تبدیل این 
ذخایر ارزی از مثلا ین ژاپن و یا درهم امارات 
و یا ریال عمان به یورو و دلار نیاز به تایید 
نظام بانکی آمریکا دارد که این کار هنوز 
انجام نمی گیرد. این به منزله آن نیست که 
ذخایر مسدود شده ما در خارج آزاد نشده و 
در اختیار بانک مرکزی نباشند، چرا که این 
منابع که در کشورهای وارد کننده نفت ایران 
و به طور عمده در ژاپن، چین، کره جنوبی و 
هند می باشند از روز اول اجرای برجام همگی 
آزاد و در اختیار بانک مرکزی ایران قرار گرفته 
اند، بلکه منظورآن است که این ذخایر و دیگر 
منابع مالی کشورمان باید بتوانند به دلار یا 
دیگر ارزهای موردنظر ایران تبدیل و به راحتی 
با مشارکت بانکهای بزرگ اروپایی و نه الزاما 
نظام مالی آمریکا در تبادلات ما با نظام مالی 
بین المللی به چرخش مالی در آیند. این 
چرخش مالی در حال حاضر به علت عدم 

همکاری آمریکا دچار مشکل است. 
متاسفانه طرح این موضوعات مهم که به 
صریح ترین بیان لازم توسط آقای دکتر سیف 
در گفت وگوهایشان با مقامات و موسسات 
خیلی  تلاش  با  گردید  تشریح  آمریکایی 
شتابزده برخی رسانه ها در داخل کشور به 
نفی دستاوردهای برجام قلب واقعیت گردید. 
اجرای  از  کشور  حاصله  دستاوردهای 
تفاهم ژنو و برجام در حوزه های مختلف 

همچون فراهم شدن فضای رونق فعالیتهای 
اقتصادی و فضای کسب و کار نسبت به 
گذشته،  در  تحریم  و  محدودیت  فضای 
آزاد شدن ذخایر مسدود شده کشور، لغو 
تحریمهای صادرات نفت که به افزایش سریع 
صادرات نفت و گاز کشور وانعقاد قراردادهای 
جدید در این حوزه انجامیده است، فعالیت 
دوباره صنعت خودرو به عنوان یک صنعت 
مادر، افزایش قابل توجه صادرات پتروشیمی 
و دیگر صنایع کشور، احیای ناوگان هوایی و 
هواپیمایی و ازسرگیری ارتباطات بانکی کشور 
با بانکهای متعدد در سطح جهان، راه اندازی 
سوئیفت و دهها مورد دیگر که کشورمان برای 
ایجاد پویایی در بخش صنعت و اقتصاد نیاز 
مبرمی به آنها دارد، چیزهایی نیستند که 
چندان نیازی به یادآوری داشته باشند و آقای 
دکتر سیف همواره در صحبتها و مصاحبه 
های قبلی خود مکرر به آنها اشاره نموده اند 
و تلاش برای نفی آنها از سوی ایشان بسیار 
بیهوده می نماید. ثانیا آقای دکتر سیف برای 
در  دیدگاههای خود  نیست که  بار  اولین 
خصوص اجرای برجام را مطرح می کنند. 
ایشان نه ناظری بی طرف بلکه حداقل از همان 
زمان مذاکرات تفاهم ژنو که به عنوان تیم 
مذاکرات هسته ای خدمت ایشان می رسیدیم 
خود از مجریان و دست اندرکاران ارشد کشور 
در تدوین و اجرای سیاستهای بانکی کشور 

هم در مرحله مذاکرات ژنو و سپس اجرای 
تفاهم ژنو و بعد هم در دوره مذاکرات و 

اجرای برجام بوده اند. 
ایشان به عنوان ریاست عالیترین نهاد 
زمان  طول  در  کشور  ارزی  ریزی  برنامه 
و  عمیق  نگاهی  با  همواره  جدید  دولت 
برنامه محور لغو تحریمهای بانکی و مالی 
از جمله لغو تحریم بانک مرکزی و آزاد 
سازی ذخایر ارزی کشور بر اساس تفاهم 
ژنو و برجام را مهمترین دستاورد مذاکرات 
هسته ای کشورمان می دانستند که بانک 
مرکزی را قادر خواهد نمود که با تثبیت 
نرخ ارز در سطح ملی، به تک نرخی شدن 
عامل  یک  عنوان  به  جدید  سال  در  ارز 
مهم در ایجاد ثبات در بازار پولی کشور و 
متعاقب آن تثبیت شرایط اقتصادی کشور 
مبادرت نماید. در واقع هیچ کس همچون 
ایشان دستاوردهای برجام را برای کشورمان 
ایشان  حمایتهای  و  نمی دیدند  تر  عینی 
در مسیر مذاکرات و به ویژه در دوره بعد از 
اجرای برجام برای بهره گیری از توان کشور 
در استفاده از فرصتهای ایجاد شده برای نظام 
بانکی و مالی کشور همواره کلیدی بوده است. 
پیام صریح ایشان در آمریکا چه در ملاقاتهای 
خصوصی و چه در صحبتهای عمومی تاکید 
بر باز شدن مسیر تعامل آزاد ایران با نظام مالی 
بین المللی و تضمین دسترسی ایران به این 
نظام مالی به عنوان یکی از مهمترین اصول 
همان  تداوم  ایشان  اظهارات  است.  برجام 
هدفی است که در برجام تاکید شده است 
و همه مقامات عالی کشور به دنبال اجرای 
سریع آن هستند. تاکیدات روز گذشته آقای 
دکتر ظریف بر این موضوع در اظهارات و 
مصاحبه مطبوعاتی ایشان با خانم موگرینی و 
سپس اشارات به همین موضوع در صحبتهای 
شخص خانم موگرینی همه نشان می دهند 
که ضرورت حل شدن این مشکل به عنوان 
یک مانع در مراودات اقتصادی ایران به ویژه با 
کشورهای اروپا و آسیا یک اولویت مهم برای 
ایران در جهت اجرای کامل برجام می باشد 
که در عالیترین سطح در دستور کار مذاکرات 

کشورمان با اروپا و آمریکا قرار دارد.

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
گفت: باید برای بازگشت کشور به روزگار 
کمك  دولت  به  و  تلاش  اقتصادی  رونق 

کنیم.
به گزارش روز دوشنبه ایرنا از روابط 
عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی پیش از 
ظهر یکشنبه در دیدار جمعی از استانداران 
سابق کشور در دولت های مختلف، دیدار با 
استانداران را یادآور کارهای اجرایی کشور 
دانست و افزود: همیشه و الان هم این گونه 
است که استانداران مجری و عمل کننده 
برنامه های دولت در اقصی نقاط کشور بوده 

و هستند.
مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 
نظام، در پاسخ به برخی ابراز نگرانی ها از 

ردّ صلاحیت ها و ضرورت جلوگیری از نهادینه شدن این 
شیوه در جامعه، گفت: برگزاری انتخابات پرشور و با حضور 
تاریخ  در  اسلامی  انقلاب  امتیازات  از  یکی  همه گروه ها، 
ایران بود و متأسفانه از مقطعی، با دخالت سلایق سیاسی، 
ردّ صلاحیت ها تشدید شد. هاشمی رفسنجانی، افزایش 
تدریجی آگاهی مردم و اراده آنان برای انتخاب شخصیت های 
مورد نیاز جامعه از سلایق گوناگون را از نتایج گسترش ابزار 
اطلاع رسانی دانست و افزود: نمونه این آگاهی، انتخابات 
ریاست جمهوری سال 1392 بود که مردم نشان دادند، 
علاوه بر سوابق گذشته شخصیت ها، تفکرات آنها برای آینده 
کشور را می  دانند. وی انتخابات هفتم اسفند 1394 را مکمّل 
همان راهی دانست که مردم شروع کرده بودند و با اشاره 

به فضای تخریبی قبل ازانتخابات، گفت: همه تریبون ها و 
رسانه های متعلق به یك جناح و جریان خاص، جز تخریب 
رقبایشان، کاری نمی کردند، اما اینکار غیراخلاقی آنها نتیجه 
عکس داد و مردم در انتخابات کاری کردند که آنها را به 

بهت فرو برد.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام در بخش دیگری 
از سخنان خود و در پاسخ به ابراز نگرانی یکی از حاضران 
در باره رکود اقتصادی کشور، گفت: این نگرانی دلسوزان 
انقلاب و مردم، واقعی است و باید برای بازگشت کشور به 
روزگار رونق اقتصادی تلاش و به دولت کمك کنیم. هاشمی 
رفسنجانی با اشاره به مشکلاتی که به خاطر تحریم های 
ظالمانه برای تولیدکنندگان به وجود آمده بود، اظهارداشت: 
به جای ارائه یك راه حل مناسب، با استفاده از درآمدهای نفتی 

و آمارسازی  در حوزه اشتغال، وام های بدون 
کارشناسی و نظارت دادند که حاصل آن 
افزودن بدهکاری های میلیونی و میلیاردی 
صاحبان  و  تولیدکنندگان  مشکلات  به 
این  بیان  با  وی  بود.  تولیدی  واحدهای 
مطلب که »باید با برنامه ریزی های ضربتی 
نقدینگی کشور  تهدید  و حساب شده، 
را به فرصت برای رونق تولید و خروج از 
دولت   اخیراً  افزود:  تبدیل کنیم«،  رکود 
رونق  برای  خوبی  و  جدّی  تصمیم های 
اقتصادی با فعال کردن واحدهای کوچك و 
متوسط تعطیل یا راکد شده گرفته و ابلاغ 

کرده است. 
مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 
نظام با بیان این جمله که »ایران ظرفیت 
تقویت  جهت  در  را  کاری  هر  زمینه  و 
پایه های اقتصادی دارد«، به برنامه دانشگاه آزاد اسلامی در 
جهت تأسیس شرکت های دانش بنیان و حمایت از مخترعان 
و مبتکران جوان اشاره کرد و گفت: این دانشگاه با معرفی 
صاحبان طرح هایی که از مرحله آزمایشی گذشته اند، به 
بانك ها و حتی ضمانت آنها، زمینه را برای تجاری سازی و 

تولید انبوه فراهم می  کند. 
هاشمی رفسنجانی با تأسف بار خواندن اوضاع واحدهای 
تولیدی در گذشته، به شرایط شهرك های صنعتی اشاره 
کرد و گفت: واحدهای فراوانی که می توانستند به تولید و 
افزایش اشتغال کمك کنند، به خاطر سوء مدیریت  که اعطای 
وام های خود اشتغالی و زودبازده از مصادیق آن بودند، بر شمار 

بیکارانی افزود که بدهکار هم شده بودند.

آیت الله هاشمی در دیدار جمعی از استانداران سابق:

برای بازگشت کشور به روزگار رونق اقتصادی تلاش کنیم
اخبار

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به 
تشریح آخرین وضعیت مذاکرات ایران و 
عربستان در مورد حج پرداخت و گفت: 
گذشته  ماه  چند  طول  در  متاسفانه 

دولت عربستان کارشکنی کرده است.
به گزارش ایرنا، علی جنتی دوشنبه 
کاری  صبحانه  نشست  حاشیه  در 
و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  در 
خبرنگاران  جمع  در  ایران  کشاورزی 
افزود: با جدیت به دنبال این هستیم که 
امسال بتوانیم زائران را به مکه مکرمه 
اعزام کنیم. وی با تاکید بر کارشکنی 
های عربستان گفت: مسئولان حج باید 
پیش از این به آنجا می رفتند و قرارداد 
محل های اقامتی را منعقد می کردند 
اما دولت عربستان تاکنون به این افراد 

روادید نداده است. جنتی با اشاره به اعزام یك هیات برای 
مذاکره به عربستان گفت: این نخستین بار است که به 
هیات ایرانی، آن هم در کشوری ثالث ویزا داده شد که برای 
مذاکره به عربستان بروند. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اضافه کرد: در این ارتباط ما مسایل مختلفی را مطرح 
کردیم اما طرف عربستانی برخورد هایی منفی داشته است؛ 
در مورد حمل و نقل هوایی و اینکه هواپیماهای ما بتواند 

زائران را به عربستان انتقال دهد آنها کارشکنی می کنند؛ 
همچنین در مورد روادید کارشکنی می کنند؛ ما اعلام 
کرده ایم که اگر دولت سوئیس حافظ منافع شما در ایران 
است باید در ایران ویزا بدهد اما آنها اصرار دارند در کشوری 
ثالث روادید داده شود که برای ما به هیچ وجه قابل قبول 
نیست. وی افزود: در این مذاکرات، سازمان حج را موظف 
کرده ایم که همه شرایط ما را به مقامات عربستان اعلام 
کنند و آنها باید این شرایط را بپذیرند تا این حج انجام شود.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: 
علی رغم اینکه زمان را از دست دادیم، 
تلاش می کنیم اگر مقامات عربستان 
همراهی کنند امسال بتوانیم مراسم حج 

را برگزار کنیم.
انحلال شورای عالی سینمایی

جنتی در مورد مساله انحلال شورای 
عالی سینمایی نیز گفت: این مساله را ما 

پیشنهاد داده ایم. 
بخشی  گذشته  دولت  افزود:  وی 
ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  اختیارات  از 
اسلامی را به شورای عالی سینما زیر 
نظر رئیس جمهوری انتقال داد و دو 
سه جلسه نیز برگزار کرد که مصوبات 
آن در هیات تطبیق مصوبات دولت با 
قوانین رد شد. هیات تطبیق مصوبات 
دولت با قوانین در مجلس شورای اسلامی، اعلام کرد 
که این مصوبات خلاف قانون است و باید اصلاح شود اما 
دولت نهم و دهم هیچ گاه آن مصوبات را اصلاح نکرد. 
وی اضافه کرد: ما مخالفیم که این نوع فعالیت ها، که 
جزو وظایف ذاتی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است به 
شورایی زیر نظر رئیس جمهوری منتقل شود؛ بنابر این 

پیشنهاد انحلال آن را مطرح کردیم.

وزیر ارشاد:

عربستان در مسئله حج كارشكنی می كند

حمید بعیدی نژاد: 

اظهارات سیف تداوم هدف تاكید شده در برجام است 

مجلس  در  تهران  مردم  اول  منتخب 
شورای اسلامی با تأکید بر »داخلی بودن« 
موضوع انتخاب رییس در مجلس دهم، آن 
را زودهنگام و منوط به تشکیل فراکسیون 

اکثریت پس از انتخابات دور دوم دانست.
محمدرضا عارف در گفت و گو با جماران، 
در پاسخ به سوالی در مورد اهمت انتخابات 
دور دوم مجلس دهم شورای اسلامی اظهار 
کرد: خوشبختانه مردم در دور اول انتخابات 
مجلس شورای اسلامی حضور خیلی خوبی 
داشتند و ما امیدوار هستیم که با ادامه همان 
حضور پرشور بتوانیم مجلسی را که برنامه 
و  کارایی حداکثری  با  بودیم  ریزی کرده 
اولویت بخشی به مطالبات مردم شکل دهیم 
که طبعا در رأس مطالبات مردم مسائل 
اقتصادی، معیشتی، اشتغال و آسیب های 

اجتماعی است.
وی با بیان اینکه در این مجلس باید 
شعار »اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل« را در 
دستور کار خود قرار دهیم، افزود: برای شکل 

گیری چنین مجلسی انتظار ما از مردم حضو 
حداکثری در انتخابات دور دوم است که ان 
شاء الله در این مجلس به پشتوانه آنها برنامه 
ها و راهبردهایی که مدنظر است و برنامه 
126 بندی در این زمینه را بتوانیم اجرایی 

کنیم.
دولت  جمهور  رئیس  اول  معاون 
در  دیگری  سوال  به  پاسخ  در  اصلاحات 
برای  انتخابات  دوم  دور  اهمیت  خصوص 
لیست امید و تعیین کننده بودن آن در 
آرایش سیاسی مجلس آینده، گفت: ما در 
دور اول نتیجه خیلی خوبی گرفتیم و برای 
اجرای برنامه هایمان این نتیجه باید ادامه 
یاید، لذا انتظارمان از همه مردم حضور در 
دور دوم انتخابات است که در صورت تحقق 
یک مشارکت چشمگیر، پیش بینی مان 

کسب حداقل 40 کرسی است.
وی ادامه داد: خواهش ما از همه مردم 
حضور در میدان است و خصوصا از جوانان 
می خواهیم با همان شادابی و نشاط دور 

اول، در دور دوم هم حاضر شده و مردم 
را به حضور تشویق کنند، زیرا تجربه دوره 
دوم  دورم  در  است که  این  های گذشته 
مردم حضور پررنگ تری دارند و بنابراین 
باید بتوانند کار خوبی که در مرحله اول آغاز 
کردند را ادامه دهند و برای تمام کردن این 
کار ارزشمند از آنها می خواهیم در این دور 

حضور پیدا کنند.
دیگری  سئوال  به  پاسخ  در  عارف 
در خصوص  ها  زنی  گمانه  در خصوص 
کرسی  برای  لاریجانی  و  وی  رقابت 
اینکه  بر  تأکید  با  ریاست مجلس دهم، 
داخلی  بحث  ریاست مجلس یک  بحث 
مجلس است، تصریح کرد: این بحث مهم 
است، اما باید در داخل مجلس و توسط 
در  گیرد،  مردم صورت  نمایندگان  خود 
دنبال  را  آن  توان  می  زمانی  حال  عین 
کرد که فراکسیون های داخلی مجلس 
شکل گرفته باشد و وضعیت فراکسیون 
تشکیل  که  باشد  روشن  تقریبا  اکثریت 

دور  انتخابات  به  منوط  فراکسیون  این 
است. وی اضافه کرد: فکر می کنم  دوم 
طرح این موضوع یعنی ریاست مجلس در 
شرایط فعلی زودهنگام است و قاعدتا پس 
از انتخابات دور دوم می توان به این بحث 

در فضای رسانه ای و میان مردم پرداخت.
انتخابات  در  تهران  مردم  منتخب 
مجلس دهم با اشاره به تلاش رقبا برای 
ایجاد اختلاف میان ائتلاف اصلاح طلبان 
و اصولگرایان معتدل، تأکید کرد: ما ائتلاف 
امید را حتما حفظ می کنیم و این یک تعهد 
اخلاقی بوده و میثاقی است که با کاندیداها 
داشتیم که حضور جدی در این فراکسیون 
فراکسیون  مبانی  طبیعتا  و  باشند  داشه 

اکثریت هم رأی گیری است.
با  امیدواریم  کرد:  نشان  خاطر  عارف 
افراد در  همان همدلی و همبستگی که 
قرار گرفتند در مجلس هم  امید  لیست 
بتوانیم تأثیرگذار باشیم و ان شاء الله بتوانیم 

در خدمت مردم باشیم.

عارف با اشاره به دوره دوم انتخابات پیش بینی كرد:

كسب 40 كرسی دیگر مجلس توسط اصلاح طلبان

متین مسلم



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,559,000یک مثقال طلا

1,052,400یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,270,000سکه بهار آزاد ی

10,280,000سکه امامی

5,450,000نیم سکه

2,910,000ربع  سکه

1,920,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

تکیه غیرمجازها به بانک ها! 
با وجود منع بانکها از ارائه خدمات به موسسات و حتی بانک هایی که هنوز مجوز فعالیت 
خود را از بانک مرکزی دریافت نکرده اند، باز هم شبکه بانکی هر چند محدودتر از گذشته 
شاهد این خدمات دهی است، این در حالی است که بانک ها اعلام می کنند برای مواردی 
مجوز لازم را از بانک مرکزی دریافت کرده اند.  به گزارش ایسنا، ممنوعیت خدمات دهی 
بانک ها و موسسات مجاز به عدم ارائه خدمات به غیرمجازها از جمله دستورالعمل های صادره 
از سوی بانک مرکزی برای تنبیه موسساتی بود که بدون مجوز در بازار پول فعالیت کرده 
و کاستی های ناشی از عدم حرکت در چارچوب قانون را کنار مجازهای شبکه بانکی تامین 
می کنند.  این در حالی است که موسسات مالی که در چارچوب نظارت بانک مرکزی قرار 
نداشته و فرایند ساماندهی را طی نکرده اند به طور طبیعی از خدمات این بانک از جمله 
عضویت در شبکه شتاب و یا خدمات مربوط به چک محروم بوده و ناچارند که مشتریان خود 

را روانه بانکها و موسسات مجاز کرده و از طریق آنها این گونه خدمات را ارائه کنند. 
اما با جدی تر شدن برخورد با موسسات غیرمجاز و فشار برای حرکت به سمت چارچوب 
نطارتی بانک مرکزی، در خردادماه سال گذشته بود که این بانک با صدور بخشنامه ای از 

تمامی بانکها و موسسات مجاز خواست تا ارائه خدمات به غیرمجازها را قطع کنند. 
در ادامه برخی بانکها خدمات دهی به غیرمجارها را به حداقل رساند اما این روند در مجموعه 
شبکه بانکی قطع نشد تا اینکه در اواخر سال گذشته و به دنبال کاهش نرخ سود بانکی و 
الزام تشدید برخورد با غیرمجازها، بار دیگر بخشنامه ممنوعیت خدمات دهی به این موسسات 

به بانکها تاکید شد. 
ارائه خدمت با مجوز بانک مركزی!

با این وجود بررسی های میدانی نشان می دهد که همچنان برخی بانکها تکیه گاه موسسات 
غیرمجاز بوده و خدمات مربوط به آنها را برعهده دارند. پرس و جوی موضوع از مدیران شعب 
از این حکایت داشت که در مواردی بانکها تخلف کرده و برخلاف دستورالعمل بانک مرکزی به 
موسسات غیرمجازی که هنوز مراحل دریافت مجوز را طی نکرده اند، خدمات ارائه می کنند. 
اما روسای شعب اعلام کردند که در مواردی هم استثنا وجود دارد به طوری که به عنوان 
نمونه یکی از بانکهایی که هنوز رسما مجوز نهایی خود را دریافت نکرده و در لیست مجازها 
قرار نگرفته است، با توجه به اینکه عمده فرایند ساماندهی را طی کرده و اساسنامه آن به 
تصویب رسیده است، شامل این ممنوعیت نیست.  بانکهای ارائه دهنده خدمات به این قبیل 
بانکها و موسسات عنوان می کردند که از بانک مرکزی در چنین مواردی استعلام کرده و 
مجوز خدمات دهی به موسساتی که در مسیر ساماندهی قرار دارند را اخذ کرده اند. ولی با 
این حال هستند موسساتی که مجوز دریافت خدمات ندارند ولی بانکها این کار را برای آنها 
انجام می دهند.  این در حالی است که بر اساس دستورالعمل بانک مرکزی، بانکها مکلف 
شدند تا تمامی پایانه های فروشگاهی نصب شده در موسسات پولی غیرمجاز را احصاء و جمع 
آوری کرده و همچنین باجه ها و واحدهای بانکی که به هر شکل و با هر عنوان به موسسات 

غیرمجاز خدمت رسانی می کنند را تعطیل کنند. 
همچنین در مورد حساب های جاری و دسته چک نیز به آنها تذکر داده شده است. به 
گونه ای که تاکید شده افتتاح هر گونه حساب به ویژه حساب جاری و صدور دسته چک برای 

موسسات غیرمجاز ممنوع است. 

یک اقتصاددان حذف 24 میلیون نفری یارانه بگیران را به مصلحت اقتصاد کشور نمی داند، 
چون به نظر او وجود 24 میلیون ثروتمند در کشور بعید است. همچنین او که از ابتدا مخالف 
تصویب قانون هدفمندی یارانه ها بوده، ولی در شرایط کنونی و با توجه به وابسته بودن زندگی 
بسیاری از افراد به پرداخت  یارانه ها توسط دولت، حذف یارانه بگیران نیازمند را مصلحت 

نمی داند. 
حسن سبحانی در گفت وگو ایسنا، درباره حذف یارانه 24 میلیون نفر از یارانه بگیران اظهار 
کرد: علاوه بر مطرح شدن حذف 24 میلیون نفری یارانه بگیران، موضوع طرح حذف سه دهک 

درآمدی نیز مطرح شده است که این دو با یکدیگر منطبق نیستند. 
او توضیح داد: اگر قرار باشد سه دهک درآمدی بالای جامعه از دریافت یارانه ها حذف شوند، 
دیگر نباید از حذف 24 میلیون نفری یارانه بگیران صحبت کرد چون اگر دهک های درآمدی را 
در نظر بگیریم لزوما در هر دهک هشت میلیون جا نمی گیرند که سه دهک جامعه 24 میلیون 

نفر جمعیت داشته باشد. 
به نظر من 24 میلیون نفر برای ثروتمندان عدد بزرگی است و من بعید می دانم که در ایران 
24 میلیون ثروتمند داشته باشیم.  این استاد تمام گروه اقتصاد دانشگاه تهران در پاسخ به این 
سوال که چقدر برخورد نهادهای دولت و مجلس با موضوع یارانه ها را می توان سیاسی تلقی 
کرد، گفت: باید واقعیت اهداف و دلایل پرداخت یارانه های نقدی به مردم را بررسی کنیم تا 
سیاسی بودن یا نبودن رفتار مجلس یا دولت مشخص شود.  سبحانی بیان کرد: زمانی که 
موضوع هدفمندی یارانه ها مطرح شد،  برای آن اهدافی هم به صورت شفاهی ذکر  شد که 
شامل تامین عدالت،  جلوگیری از پرداخت یارانه ها به اقشار ثروتمند، عادلانه شدن قیمت ها و 

آلوده نشدن محیط زیست بود ولی دلایل پرداخت یارانه ها در قانون هدفمندی »رسیدن نرخ 
حامل های انرژی متناسب با قیمت فوب خلیج فارس«، هدف اجرای این قانون مطرح شده 
است. اگر همین هدف در نظر بوده باشد می بینیم که اکنون به قیمت های فوب خلیج فارس 
رسیده ایم و یا به آن نزدیک شده ایم بنابراین قانون به هدف خود رسیده و اکنون اجرای آن 

بلا موضوع است. 
وی ادامه داد: از طرفی دیگر این قانون پنج ساله بوده و باید بررسی کرد که چه دلیلی وجود 
دارد اجرای قانونی که دوره اش پنج ساله بوده را ادامه دهیم؟ به نظر من این موضوع به این دلیل 

رخ داده است که دولت نمی خواهد بانی حذف تعدادی از یارانه  بگیران تلقی شود. 
رئیس پیشین کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی همچنین گفت: 
با این همه باید در نظر بگیریم که اکنون و در سال 1395، وضعییت اقتصادی مردم ما تفاوت 

زیادی با وضعیت اقتصادی آن ها در سال های 1389 و 1390 دارد. 
وی تصریح کرد: یکسال پیش از تصویب قانون هدفمندی یارانه ها من با تصویب و اجرای 
آن به صورت مکتوب اعلام مخالفت کردم، ولی اکنون و در شرایط کنونی اقتصاد کشور طالب 
حذف پرداخت یارانه ها برای بسیاری از اقشار جامعه نیستم چون می بینیم که زندگی ده ها 
میلیون نفر از مردم به یارانه ها وصل است و حذف افرادی که بیکارند،  درآمد مناسبی ندارد و... 

از یارانه ها مشکلات بسیاری را برای آن ها ایجاد خواهد کرد. 
او تاکید کرد: بنابر آنچه گفتم به نظرم در شرایط کنونی گرچه مخالفت دولت با حذف تعداد 

زیادی از یارانه بگیران سیاسی است ولی در این سیاست مصلحتی هم نهفته است. 
عضو پیشین شورای پول و اعتبار بیان کرد: به نظر من در شرایط کنونی اقتصاد کشور برای 
حل مشکل یارانه ها باید به دنبال راهکار گشت. اکنون سالیانه 35 هزار میلیارد تومان از محل 
افزایش قیمت  حامل های انرژی درآمد حاصل می شود که به نظر من تخصیص بخشی از این 

35 هزار میلیارد تومان به نیازمندان امکان پذیر است. 
 سبحانی بیان کرد: اکنون بین 25 تا 30 میلیون نفر نیازمند حمایت های یارانه ای در کشور 
ما وجود دارد. از این جمعیت 15 میلیون نفر محتاج به نان شب وجود دارد و 15 میلیون 
نفر از آن ها نیز به طبقات متوسطی تعلق دارند که آسیب دیده اند و می توان آن ها را در قالب 
پرداخت حمایت کرد تا وضعیت اقتصادی کشور سامان یابد و با افزایش درآمد این گروه آن را 

از دریافت یارانه حذف کرد. 
عضو پیشین شورای اقتصاد، اظهار کرد: برای تحقق چنین برنامه ای شناسایی افرادی که باید 
به آن ها یارانه تعلق بگیرد، عملیاتی تر از شناسایی کسانی است که نباید به آن ها یارانه پرداخت 
شود، افرادی که باید یارانه بگیرند از طریق کمیته امداد،  بهزیستی، برخی اطلاعات وزارت رفاه 

که به موجب آن ها به عده ای سبد کالا تعلق می گیرد، قابل شناسایی هستند. 
ضمن اینکه به نظر من در صورت اجرایی شدن این طرح، کسانی که مستحق باشند 
ولی از دریافت یارانه محروم شوند، مراجعه کرده و امکان دریافت یارانه دارند، این در حالی 
است که بسیار معدودند کسانی که مستحق نباشند و یارانه بگیرند و برای حذف یارانه خود 

اقدام کنند. 

یک اقتصاددان پاسخ داد؛ 

معاون اول رئیس جمهور :آیا 24 میلیون ثروتمند در ایران وجود دارد؟ 

امسال باید طرح های راکد را راه اندازی کنیم 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به نامگذاری سال 95 توسط مقام معظم رهبری اظهار 
کرد: امسال از نظر اقتصادی سال بسیار مهمی محسوب می شود. 

به گزارش ایسنا، اسحاق جهانگیری صبح دیروز در بدو ورود به فرودگاه کرمانشاه در جمع 
خبرنگاران با اشاره به اینکه دولت یک مجموعه اقدامات اقتصادی در دستور کار دارد، اظهار 
کرد:  راه اندازی تولید داخلی کشور، توسعه صادرات، و واگذاری طرح های نیمه تمام عمرانی 

به بخش خصوصی از مهمترین  برنامه های دولت است. 
وی افزود:  تولید داخلی در شرایط رکود تورمی سال های گذشته آسیب زیادی دیده 
است اما اکنون استان های مختلف کشور خود را آماده کرده اند که در زمینه تولید گام های 

بلندی بردارند. 
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اینکه استان کرمانشاه از جهات مختلفی اهمیت دارد، 
تصریح کرد:  این استان یکی از مهمترین استان های مرزی بوده که نقشی کلیدی در توسعه 

صادرات دارد و می تواند با بازارهای مرزی بدرخشد. 
وی ادامه داد: استاندار کرمانشاه و همه استانداران موظف هستندکه موانع توسعه صادرات 

را با اختیارات کامل برطرف کنند. ما باید توجه ویژه ای به استانهای مرزی داشته باشیم. 
جهانگیری در بخش دیگری از اظهارات خود افزود: ما باید طرح های راکد را راه اندازی 
کنیم و از هم اکنون مالکان طرح های راکد مثل بانک ها، شرکت های سرمایه گذاری و 
نهادهای عمومی موظفند واحدهای تولیدی خود را فعال کنند و نظام بانکی کشور، صندوق 
توسعه ملی و سازمان مدیریت و همچنین کارگروه حمایت از تولید در استان ها تمام 

حمایت های لازم را در این راستا انجام می دهد. 
وی با بیان اینکه بخش خصوصی هم برای راه اندازی واحدهای تولیدی خود باید به 
صورت جدی به صحنه بیاید خاطرنشان کرد:  در سال 95 طرح های مهمی در زمینه آب، 
راه آهن، نفت، نیرو، و کشاورزی اولویت بندی شده که باید پیگیری جدی شود. بخشی از 

این طرح ها هم در استان کرمانشاه است. 
جهانگیری همچنین گفت: امسال 14 سد را در برنامه داریم که به بهره برداری و آبگیری 
برسانیم و بیش از 50 هزار هکتار نیز شبکه اصلی آبیاری داریم که امیدواریم امسال بتوانیم 

این طرح ها را تکمیل کنیم. 

یک مقام مسوول کارگری: 

با یک ساعت کار در هفته شاغل نمی شویم 
دبیرکل کانون عالی شوراهای اسلامی کار کشور معتقد است: نرخ بیکاری اعلامی پایین تر 
از آن چیزی است که در جامعه احساس می شود و باید سیاستهای اشتغال مناسب با 

وضعیت بازار کار و اقتصاد کشور پیش بینی شود. 
رحمت الله پورموسی در گفت وگو با ایسنا، درباره تفاوت آمار بیکاری مرکز آمار ایران و 
مراجع دیگر اظهار کرد: متاسفانه نرخ بیکاری در کشور زیاد شده و نمی توان کسی را که 
در هفته یک ساعت کار می کند شاغل نامید در حالی که کارگری که هفته ای کار می کند 

کارگر محسوب نمی شود. 
وی با بیان اینکه حفظ اشتغال موجود مهمتر از توسعه و ایجاد بنگاههای اقتصادی است، 
اظهار کرد: البته ایجاد اشتغال و حفظ اشتغال لازم و ملزوم هم هستند ولی در شرایط 
کنونی نیاز به حفظ اشتغال موجود و تقویت و حمایت بنگاههای قدیمی داریم تا فرصتهای 

شغلی را از دست ندهیم و کارگران با سابقه بالا از کار بیکار نشوند. 
پورموسی در پاسخ به این پرسش که آیا مشکل اشتغال کشور نبود نقدینگی است؟گفت: 
یک بخش از معضل بیکاری ناشی از کمبود نقدینگی است ولی مشکلات زیادی سر راه 
اشتغال است که از جمله آنها می توان به ورود بی رویه کالاهای بی کیفیت و بنجولی اشاره 
کرد.  دبیرکل کانون عالی شوراهای اسلامی کار کشور ادامه داد: هم اکنون در شهر مشهد 
شاهد تعطیلی سه کارخانه نساجی به دلیل واردات بی رویه نخ و پتو از کشورهای خارجی 
هستیم و تولیدات این کارخانه ها به دلیل پایین بودن قیمت تمام شده نخ و پتوی وارداتی 
انبار شده و به فروش نمی رود در نتیجه به زودی شاهد اخراج و بیکار شدن نیروهای 
بسیاری در این کارخانه ها خواهیم بود.  به گفته این مقام مسوول کارگری تا زمانی که نتوان 
قیمت تمام شده کالا در بنگاههای اقتصادی را پایین نگه داشت، محصولات کشورهای وارد 
کننده غالب خواهد شد.  وی با بیان اینکه مشکل عمده بیشتر کارخانه ها نقدینگی و عدم 
فروش است از دولت خواست تا با اعطای تسهیلات ارزان قیمت در قالب تامین مواد اولیه 

به سرمایه در گردش آنها کمک کند. 
پورموسی در عین حال خاطرنشان کرد: بانکها نباید تنها به سود خود بیاندیشند بلکه باید 

مشارکت اقتصادی هم داشته باشند تا تولید لطمه نخورد. 
وی همچنین از مجلس خواست تا قوانینی را تصویب کند که مشکلات جامعه کارگری 

را به حداقل برساند و بر لزوم حمایت دولت از اجرای قوانین مصوب مجلس تاکید کرد. 
دبیرکل کانون عالی شوراهای اسلامی کار کشور در پایان با اشاره به نامگذاری سال 95 
به سال اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل ، خاطر نشان کرد: شعار هر ساله مقام معظم رهبری 
رویکرد اقتصادی دارد و امسال هم با محوریت اقتصاد بوده است با این تفاوت که در چند 
سال گذشته بعضا به عنوان حرف و شعار به این منویات نگاه شده و کاملا به مرحله اقدام و 
عمل نرسید ولی امسال رهبری خواسته اند که در جریان برجام و پس از آن اقتصاد مقاومتی 

به طور عملی به اجرا در آید. 
روابط عمومی اداره كل امور مالیاتی استان قم
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می باشد.

قابل توجه 
مودیان محترم  مالیاتی:

کاهش وابستگی به درآمدهای نفتی، افزایش چشمگیر 
رشد اقتصادی، ادامه کاهش نرخ تورم و بیکاری، شفافیت 
اعتبارات و ارقام اقتصادی و مالی و پیش بینی رشد 
درآمدهای مالیاتی از مهم ترین ویژگی های بودجه 
امسال برای اجرای سیاست ها و دستیابی به اهداف 

اقتصاد مقاومتی است. 
یك هفته از تصویب کلیات بودجه سال 1395می گذرد 
کار  دستور  در  لایحه  این  جزییات  بررسی  اکنون  و 
بهارستان نشین ها قرار دارد. طی روزهای گذشته بحث 
های مربوط به بندهای گوناگون لایحه بودجه، از حذف 
سه دهك یارانه بگیران گرفته تا نرخ بنزین بسیاری از نگاه 
ها را به خود دوخته است. در سطحی ورای این بندها و 
بحث ها، همخوانی بودجه امسال با سیاست ها و برنامه 
های اقتصاد مقاومتی یکی از مهمترین مسایل در این 
زمینه است.در حالی که اعداد و ارقام بودجه امسال رشد 
13 درصدی را نسبت به سال گذشته نشان می دهد، قرار 
است تنها یك چهارم منابع بودجه امسال از طریق فروش 
نفت تامین شود و این به معنای کاهش وابستگی به نفت 
به عنوان یکی از محورهای مهم اقتصاد مقاومتی مورد 
تاکید رهبری است. برنامه ریزی برای اشتغالزایی بیشینه، 
احیای بنگاه های تولیدی و رشد تولید وعرضه در صنایع 
خرد و کلان در جهت افزایش نرخ رشد اقتصادی از دیگر 
ویژگی هایی بودجه سال 1395 است. هدف گذاری 
دستیابی به نرخ رشد اقتصادی پنج درصدی، تورم 10٫5 
تا 11درصدی و نرخ بیکاری 9 درصدی در بودجه سال 
اقتصادی  برنامه  جاری نشان می دهد که دولتمردان 
امسال را براساس اهداف اقتصاد مقاومتی تنظیم کرده 
اند و با احتساب فروش هر بشکه نفت به قیمت 40 
دلار، سقف بودجه را تا 13 درصد افزایش داده اند. در 
مجموع، تعیین هر کدام از این شاخص های اقتصادی 
مانند نرخ رشد، تورم، بیکاری و ... در مهم ترین برنامه 
اهداف کلان  و  براساس سیاست ها  اقتصادی کشور 
اقتصاد مقاومتی صورت گرفته است که به چند مورد از 

آن اشاره می شود.
*اتكای حداقلی به نفت 

درآمدهای حاصل از فروش نفت که در دولت گذشته 
چیزی نزدیك به 600 میلیارد دلار بود، در دولت یازدهم 
به دلیل تحریم های نفتی و کاهش قیمت جهانی نفت 
به شدت کاهش یافت. این در حالی است که درآمدهای 

نفتی سال ها مهم ترین منبع تامین مالی کشورمان 
بوده و بودجه هم براساس همین منبع درآمدی تنظیم 
و تصویب شده است اما امروز این وابستگی به حداقل 
رسیده و با نفت 40 دلاری، تنها یك چهارم از منابع 
بودجه قرار است از طریق فروش نفت تامین شود. طبق 
گفته مسوولان، تامین منابع مالی بودجه از محل فروش 
نفت از 95 درصد در بودجه امسال به 25 درصد رسیده 
است. به طور قطع این کاهش پلکانی وابستگی دولت 
به درآمدهای نفتی در راستای اجرای سیاست های 
مورد نظر رهبری مبنی بر اجرای اقتصاد مقاومتی است. 
در این پیوند، بسیاری از کارشناسان معتقدند مبنای 
تصمیم دولت در تعیین نرخ نفت در بودجه امسال، 
اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی بوده است و اتکای 
امسال  بودجه  قوت  نقاط  از  نفت  فروش  به  حداقلی 

محسوب می شود. 

*افزایش درآمدهای حاصل از مالیات 
از دیگر نشانه های همخوانی محورهای بودجه سال 
95 با سیاست های اقتصاد مقاومتی، افزایش درآمدهای 
مالیاتی است به طوری که به گفته »محمدباقر نوبخت« 
سخنگوی دولت و رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
کشور، در بودجه امسال نسبت مالیات به تولید ناخالص 
داخلی 7٫2 درصد و نسبت درآمد به هزینه ها 75 درصد 
ارتقا یافته است. همچنین درآمدهای مالیاتی به طور کلی 
97 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده که به نسبت 
بودجه سال 1394 رشد پنج درصدی دارد. طبق گزارش 
های رسمی سازمان امور مالیاتی، سالانه 120 تا 130 
هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی در کشور وجود دارد که 
امکان مدیریت 60 تا 70 درصد این فرارهای مالیاتی 
با برنامه ریزی های جدی دولت وجود دارد. در برنامه 
بودجه امسال، دولت برای افزایش درآمدهای مالیاتی و 

جلوگیری از فرارهای مالیاتی، ابزارهای کنترلی پیش 
درآمدهای  افزایش  ترتیب،  این  به  است.  کرده  بینی 
مالیاتی و جلوگیری از فرارهای مالیاتی را هم می توان 
اقدام های دولت در جهت اجرای  از مهمترین  یکی 
اقتصاد مقاومتی دانست چراکه درآمدزایی از نرخ مالیات 
در چارچوب قانون، همواره به عنوان یکی از منابع مهم 
جایگزین فروش نفت مطرح می شود. در این پیوند، با 
حسابرسی های دقیق و استفاده از ابزارهای کنترلی 
و تشویقی می توان جلوی فرارهای مالیاتی چندهزار 
میلیاردی را گرفت و این درآمد می تواند در کاهش 

وابستگی اقتصاد به فروش نفت بسیار تاثیر گذار باشد.
*بالا بردن نرخ رشد اقتصادی با احیای تولید 

هر چند دولت گذشته امور اقتصادی کشور را با نرخ 
رشد اقتصادی منفی 6 درصد به دولت یازدهم تحویل 
داد اما این دولت توانست با اتخاذ سیاست های جدید 

اقتصادی نرخ رشد را به سه درصد برسانند. سال گذشته 
نرخ رشد اقتصادی به دلیل حالت انتظار بازار برای اجرای 
برجام و افت شدید قیمت نفت ریزش داشت اما مثبت 
ماند. حال دولت در بودجه امسال تحقق نرخ رشد پنج 
درصدی را پیش بینی کرده است و این ماموریت به انجام 
نمی رسد مگر اینکه تولید احیا شود و چرخ تولید صنایع 

روانتر از قبل به گردش درآید.
واحد  هزار  از 36  رسمی دولت،  های  گزارش  طبق 
تولیدی هفت هزار واحد با مشکلاتی گوناگون دست 
و پنجه نرم می کنند و احیای 132 هزار شغل در این 
واحدها نیازمند سرمایه در گردش است. از مهم ترین 
اهداف برنامه اقتصادی امسال، رسیدگی به بنگاه های 
تولیدی و در نتیجه افزایش صادرات است که با انجام این 
ماموریت، برخی اهداف اقتصاد مقاومتی یعنی اشتغالزایی، 
افزایش نرخ رشد اقتصادی و ارز آوری از محل صادرات 

عملیاتی خواهد شد. 
*اجرای اقتصاد مقاومتی در اقتصادی ترین 

برنامه كشور 
و  گرا  برون  زا،  درون  بنیان،  دانش   بنیان،  عدالت 
مردمی ویژگی هایی است که رهبری در تشریح اقتصاد 
مقاومتی برشمرده است. همچنان که اشاره شد، کاهش 
نرخ بیکاری، کاهش تورم، افزایش نرخ رشد اقتصادی، 
وابستگی  نهایت  از وضعیت رکود و در  تولید  خروج 
حداقلی منابع مالی کشور به درآمد حاصل از فروش 
نفت در صدر برنامه های دولت برای دستیابی به اهداف 
اقتصاد مقاومتی و محقق سازی ویژگی های یاد شده قرار 
دارد. از دیگر مزیت های مهم بودجه سال 95، شفافیت 
اعتبارات است و همین شفافیت باعث می شود مجلس، 
دیوان محاسبات و دیگر نهادهای نظارتی، نظارت بهتر و 
دقیق تری بر هزینه کردِ منابع مالی داشته باشند. در این 
پیوند، بسیاری از کارشناسان و ناظران معتقدند بودجه 
نویسیِ این دوره بر مبنای عملکرد واقعی و کاری که 
انجام شده و می شود صورت گرفته و امکان جابه جایی 
اینکه  ندارد.هوده سخن  وجود  ای  بودجه  ردیف های 
بودجه امسال و نیز برنامه ششم توسعه را می توان از 
مهمترین حرکت های سیاستگذاری دولت در راستای 
های  تلاش  پشتوانه  به  که  دانست  مقاومتی  اقتصاد 
پیشین مسوولان اجرایی، راه عملیاتی شدن اقتصاد 

مقاومتی را هموار می سازد.

بودجه 95؛ برنامه مالی دولت یازدهم
 برای تحقق اهداف اقتصادمقاومتی 
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آنها گذشته را فراموش کرده اند؟

مربی خارجی، سناریوی جدید منتقدان مظلومی

این روزها کسانی مربی خارجی را در استقلال بر سر پرویز مظلومی می کوبند که به 
دنبال آوردن جمال حاجی و سیموندی در ابتدای فصل به جمع آبی های پایتخت بودند.

استقلال داربی 82 را باخت و بعد از آن هجمه سنگینی علیه کادر فنی این تیم ایجاد 
شد. این هجمه از سوی برخی پیشکسوتان و هواداران این تیم به سمت و سوی سرمربی 
خارجی رفت. در بسیاری از موارد دیده شده که برخی پیشکسوتان و هواداران استقلال به 

دنبال آوردن یک مربی خارجی به زعم خودشان بزرگ برای این تیم هستند.
وارد این بحث نمی شویم که اساسا پیشکسوتانی که به هیچ وجه کی روش را قبول 
ندارند به دنبال کدام مربی خارجی برای استقلال هستند؟ یا اینکه پیشکسوت محترمی 
که به دنبال آوردن سیموندی در ابتدای فصل به استقلال بود چگونه نام از مربی خارجی 
بزرگی می برد، در حالی که فرد یاد شده حاضر بود با کمتر از 300 هزار دلار در ایران 

مربیگری کند.
در این مطلب بحث اصلی روی تجربه تاریخی استقلالی ها از مربیان خارجی است. 
اولین مربی خارجی استقلال رایکوف بود. وی بعد از دانایی فر سرمربیگری استقلال را بر 
عهده گرفت و دوران نسبتا خوبی را با این تیم پشت سر گذاشت. اولین قهرمانی استقلال 
در آسیا به دست او رخ داد و البته شکست 6 بر صفر آبی ها از پرسپولیس هم در دوره 
مربیگری او اتفاق افتاد. رایکوف جوانان زیادی را به فوتبال ایران معرفی کرد و از او به عنوان 

یکی از مربیان موفق خارجی در ایران یاد می شود.
با این حال رایکوف ظاهرا تنها مربی موفق تاریخ خارجی استقلال بوده است. بعد از او 
جکیچ سرمربیگری استقلال را بر عهده گرفت اما موفقیت خاصی با استقلال نداشت و 

بعد از انقلاب اسلامی، ایران را ترک کرد.
سومین مربی خارجی استقلال بیلوفسکی بود. وی در ابتدای دهه 70 هدایت استقلال 
را بر عهده گرفت ولی آنقدر بد نتیجه گرفت که برکنار شد و نصرالله عبداللهی هدایت 
آبی های پایتخت را بر عهده گرفت.چهارمین مربی خارجی تاریخ استقلال سوکومورخوف 
بود. در دوران دهه 70 استقلال، وی دو بار هدایت استقلال را بر عهده گرفت و در هر 
دو بار هم بدون کسب عنوان قهرمانی ایران را ترک کرد.آخرین سرمربی خارجی تاریخ 
استقلال رولند کخ نام داشت. این مربی آلمانی که مدت ها دستیار کریستوف دام بود 
به عنوان اولین تجربه سرمربیگری اش به ایران آمد اما نتایج ضعیف او و درگیری اش با 
حواشی استقلال باعث شد برکنار شود و پورحیدری از اواسط فصل هدایت این تیم را بر 
عهده بگیرد.تاریخ نشان داده که هر چقدر پرسپولیسی ها در داشتن مربی خارجی موفق 
بودند استقلالی ها در این امر ناموفق نشان دادند. شاید بد نباشد برخی از پیشکسوتان 
حامی مربی خارجی برای این تیم به این سوال پاسخ دهند که اساسا کدام مربی خارجی 
بزرگی حاضر می شود به تیمی بیاید که چیزی حدود 40 میلیارد تومان بدهی دارد. زمین 
تمرین مشخصی ندارد و به قدر کافی پرونده در فیفا به عنوان بدهی به بازیکنان خارجی 
سابقش دارد.البته پیشکسوتان و هواداران استقلال به خوبی به یاد دارند که استیماچ تا 
آستانه هدایت آبی های پایتخت در این فصل پیش رفت ولی در نهایت مظلومی سرمربی 
استقلال شد. البته نتایج استیماچ در سپاهان خود گواه مسائل زیادی است که جایش 

در این مطلب نیست. 

خبری از لابه لای اعتراض لیدرها؛

ستاره مشهور استقلال شب قبل از دربی
 اردو را ترک کرده بود؟

یکی از لیدرهای باشگاه استقلال لابه لای اعتراض هایی که به عملکرد بازیکنان و کادر 
فنی این تیم در دربی داشت خطاب به ستاره آبی ها می گوید که این بازیکن تا چهار 

صبح در فرحزاد بوده است!
شکست استقلال در دربی تهران حاشیه های زیادی را برای آبی پوشان به همراه 
داشت و با وجود گذشت چند روز از برگزاری این بازی، هنوز هواداران و لیدرهای این 
تیم نتوانسته اند با این شکست کنار بیایند و به دنبال یافتن دلایل این باخت بد هستند.

در این میان خبرهایی غیرمستندی در مورد خروج یکی از بازیکنان مشهور استقلال، 
شب قبل از دربی و رفتنش به منطقه فرحزاد منتشر شده است. حتی می گویند بازیکن 
مشهور پس از لو رفتن این خبر با بازیکنان تیم خود هم جر و بحث کرده و آنها را جاسوس 

خطاب کرده است.
  در یکی از فیلم های درگیری های استقلالی ها با لیدرها این خبر از زبان یکی از لیدرها 
شنیده می شود که نسبت به ترک اردو اعتراض داد. این لیدر که مقابل در ورودی 
ورزشگاه آزادی به همراه سایرین در حال اعتراض به کادر فنی و بازیکنان بود با صدای 

بلند آن بازیکن را خطاب قرارداد و گفت تا چهار صبح فرحزاد بوده ای!
این بازیکن البته به این حرف واکنشی نشان نداد اما از آنجا که شب دربی استقلال 
در اردو بوده و خروج از اردو حتما باید با دستور پرویز مظلومی باشد غیر ممکن به نظر 
می رسد. با این حال برخی منابع از بازگشت دیر هنگام بازیکن مشهور از فرحزاد به هتل 
خبر می دهند که اگر این خبر تایید شود دردسرهای بسیاری برای بازیکن مشهور خواهد 

داشت.
این شایعه بعد از آنکه پرویز مظلومی به یکی از لیدرها گفت به خاطر حرف های شما 
برهانی را در ترکیب گذاشتم اگر به اثبات برسد می تواند بلبشوی بزرگی در این تیم 

ایجاد کند.
تیم فوتبال استقلال در هشتاد و دومین دیدار خود برابر پرسپولیس تن به شکست 
سنگین 4 بر 2 داد که این شکست حاشیه های زیادی را برای آبی پوشان به همراه داشت.

اصفهانیان: 

پنالتی  پرسپولیس درست بود، ادعای 
استقلالی ها را بررسی می کنیم

رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال گفت: در مورد دو صحنه ای که استقلالی ها 
مدعی هستند دو پنالتی برای آنها گرفته نشده، باید در بازبینی مجدد فیلم بازی را 

بررسی کنیم.
فریدون اصفهانیان در مورد شکایت باشگاه استقلال از محسن ترکی مبنی بر اینکه این 
داور در دربی 82 پایتخت دو پنالتی برای آنها نگرفته و پنالتی که برای پرسپولیس گرفته 
شده صحیح نبوده است، گفت: تا این لحظه شکایتی از ترکی به دست ما نرسیده ضمن 
اینکه در رسانه ها خواندم مدیرعامل باشگاه استقلال اعلام کرده قصد شکایت از داور دربی 
را نداریم. وی در مورد ادعای باشگاه استقلال مبنی بر اینکه ترکی دو پنالتی برای آنها 
نگرفته و پنالتی که برای پرسپولیس گرفته شده صحیح نبوده، اظهار داشت: در ورزشگاه 
آزادی بودم و بازی را از نزدیک دیدم. از نظر من ترکی و کمک های او قضاوت خیلی 
خوبی داشتند و پس از حضور در ورزشگاه آنچه از صحنه های داوری در سایت ها دیدم 
گواهی بر حرف من است. به اعتقاد من پنالتی که برای تیم پرسپولیس گرفته شد صحیح 
بود و در مورد دو صحنه ای که استقلالی ها مدعی هستند دو پنالتی برای آنها گرفته نشده، 

باید در بازبینی مجدد فیلم بازی را بررسی کنیم.

آغاز نبرد حیثیتی ایران-عربستان در لیگ قهرمانان آسیا

 حساس تر از همیشه

نبرد تیم های ایرانی و عربستانی سرانجام فرا رسید.لیگ قهرمانان 
آسیا در این فصل تحت تاثیر مناقشه ایران و عربستان قرار گرفت. 
پس از بهانه جویی های باشگاه های سعودی و جوسازی فدراسیون 
فوتبال عربستان، کنفدراسیون فوتبال آسیا ابتدا دیدارهای تیم های 
ایرانی با عربستانی را عقب انداخت، سپس اعلام کرد این تیم ها باید 

در زمین بی طرف میزبان رقیب شان باشند.
تصمیمی با رنگ و بوی سیاسی که با اعتراض فوتبال دوستان 
ایرانی رو به رو شد.به هر ترتیب مقرر شده عمان به عنوان زمین 
تیم های ایرانی، و امارات و قطر به عنوان زمین تیم های عربستانی 
در نظر گرفته شود. اتفاقات اخیر و مسائلی که در ماه های اخیر بین 

ایران و عربستان رخ داده حالا حساسیت دیدارهای ایرانی-عربستانی 
را بیشتر از قبل کرده است. از فردا نبردهای نمایندگان دو کشور 
آغاز می شود. در اولین گام فردا تراکتورسازی به مصاف الهلال 
می رود، ذوب آهن و سپاهان هم چهارشنبه رودرروی نمایندگان 
عربستان قرار می گیرند. این سه تیم ایرانی با انگیزه فراوان پای به این 

دیدارهای مهم می گذارند. ضمن اینکه تراکتورسازی و ذوب آهن با 
نتیجه گرفتن مقابل رقبای عربستانی خود می توانند صعودشان به 

دور بعد را مسجل کنند.
سه شنبه سی و یکم فروردین 1395

C هفته پنجم لیگ قهرمانان آسیا / گروه
الهلال عربستان - تراکتورسازي ایران

ساعت 22:15 ، ورزشگاه جاسم بن ثانی دوحه
تراکتورسازی در حال پشت سر گذاشتن بهترین فصل خود در 
آسیا است. این تیم با کسب سه برد در هر چهار بازی هم اکنون در 
صدر جدول قرار دارد. تراکتورسازی در دوئل ها خود با تیم قدرتمند 
الهلال تنها به یک امتیاز نیاز دارد تا برای اولین بار از گروه خود در 
لیگ قهرمانان صعود کند. در دو دوئل تراکتورسازی-الهلال ابتدا فردا 
الهلال در دوحه میزبان تراکتورسازی است. الهلال هم در بازی های 
قبلی خوب کار کرده و 8 امتیازی است. اگر اتفاق خاصی نیفتد در 
آخر هر دو تیم صعود خواهند کرد، با این حال با توجه به اتفاقات 
اخیر اگر تراکتورسازی بتواند مچ الهلال را بخواباند دست به کار 
بزرگی زده است. تراکتورسازی در ماه های اخیر در شرایط مطلوبی 
قرار داشته است، در لیگ مدعی است و در آسیا هم در آستانه صعود 
قرار دارد. امیر قلعه نویی اگر بتواند در همین بازی فردا تکلیف صعود 
تراکتور را یکسره کند با تمرکز و آرامش بیشتری در چند دیدار 
باقیمانده فصل تیمش را هدایت خواهد کرد. الهلال همیشه رقیبی 

سرسخت برای تیم های ایرانی بوده است.
این تیم هم اکنون در لیگ عربستان دوم است. الهلال در این فصل 
یک سرمربی یونانی دارد و از سه بازیکن درجه یک برزیلی بهره می 
برد. البته به نظر می رسد یکی از این سه بازیکن بزریلی این تیم به 

نام آلمیدا فردا مصدوم است و بازی نمی کند.
جایگاه در جدول: الهلال با 8 امتیاز دو، تراکتورسازی با 9 امتیاز 

اول.
جایگاه در لیگ داخلی: الهلال؛ دوم ، تراکتورسازی؛ چهارم.

اسدی:

 به انصرافی ها کاری نداشتیم، صلاحیت همه را بررسی کردیم

علیرضا اسدی درباره تأیید صلاحیت های کاندیداهای فدراسیون فوتبال گفت: چه کسی این 
لیست را تأیید کرده است؟ از کجا معلوم آن افراد رد صلاحیت باشند؟ تا زمانی که یک لیست به 
صورت رسمی اعلام نشود، گفته می شود و گفته شده و ... فایده ای ندارد. تا موقعی که صلاحیت 

افراد از ارکان حوزه ارزبابی صلاحیت ها بیرون نیاید و به ما اعلام نشود نمی توانیم در این مورد 
به صورت رسمی به ارزیابی بپردازیم.

وی درباره اینکه گفته می شود صلاحیت قنبرزاده نیز مورد بررسی قرار گرفته است، گفت: 
ما صلاحیت همه آدم هایی که شرکت کرده بودند را مورد بررسی قرار دادیم. در این خصوص 
وارد جزئیات نشده و کاری نداشتیم چه کسی انصراف داده یا نداده است. وظیفه ما این بود که 

کسانی که کاندید شده بودند را ارزیابی کنیم و این کار را کردیم.
اسدی درباره رد صلاحیت عزیزی خادم گفت: من با شایعات و گفته ها و شنیده ها کاری ندارم 

و این موضوع هم رسمی اعلام نشده است.
وی با بیان اینکه انتخابات 19 اردیبهشت برگزار می شود، در مورد ارزیابی اش از فضای 
انتخابات و اینکه گفته می شود انتخابات فدراسیون فوتبال، جنگ بین لرستان و اصفهان است، 

گفت: این چیزها را نمی فهمم و فهمم در این مسائل خراب است!
دبیرکل فدراسیون فوتبال درمورد توافق وزارت ورزش با فدراسیون فوتبال مبنی بر اینکه پس 
از انتخاب رئیس، اساسنامه برای تصویب به هیأت دولت ارسال می شود، گفت: چه زمانی این 
توافق انجام شده است؟ چه کسی این حرف را زده است؟ اینکه گفته می شود یا مثل اینکه وزیر 
یا معاون گفته را نمی دانم. یک چیزی بگویید که قاطعانه باشد و نسبت به آن علم داشته باشید. 
خدا هم می گوید در مورد چیزی که علم نداری در مورد آن صحبت نکن. شما هم نقل قول 
می فرمایید. وی درباره اینکه اگر این توافق به صورت کتبی به فدراسیون ارسال نشود، انتخابات 
نیز به تعویق می افتد، گفت: من مسئول اجرای مصوبات هیأت رئیسه هستم. وقتی هیأت رئیسه 

به من مصوبه ای می دهد آن را انجام می دهم و وظیفه من همین کار است.
اسدی همچنین درباره اینکه گویا اختلافاتش با کی روش حل شده و او با سرمربی تیم 
ملی آشتی کرده است، گفت: با کسی هیچ موقع قهر نبودم که حالا بخواهم آشتی کنم! در 
این خصوص شاید اختلاف نظراتی وجود داشت اما همه ما هدفمان پیروزی بچه های ایران و 

سربلندی این آب و خاک است.

قلعه نویی: 

 بازی سختی برابر الهلال داریم
سرمربی تراکتورسازی با انتقاد از تصمیم کنفدراسیون فوتبال آسیا در برگزاری دیدار 

تیمش برابر الهلال در کشور ثالث گفت: ایران از امن ترین نقاط جهان است.
 امیر قلعه نویی سرمربی تراکتورسازی در نشست خبری پیش از مصاف تیمش برابر 
الهلال با انتقاد از برگزاری این دیدار در کشور قطر گفت: فوتبال زبان مشترک بین همه 
مردم جهان است و این ورزش می تواند ملت ها را به هم نزدیک کند و اختلافات را از بین 
ببرد. ما در رقابت های جام ملت ها و جام جهانی بارها دیده ایم که خیلی از کشورها از 
طریق فوتبال با هم دوست می شوند و امیدواریم AFC به سمتی برود که در این زمینه 

به کشورها کمک کند چرا که جذابیت فوتبال به همین مسائل است.
او با اشاره به اینکه ایران همواره میزبان خوبی بوده اضافه کرد: شما می بینید که تیم های 
ملی افغانستان، عراق و سوریه ایران را کشوری امن می دانند و در آنجا بازی هایشان را 
برگزار می کنند. آن ها کتبا و به صورت شفاهی از میزبانی ایران تشکر می کنند و این نشان 

می دهد ایران از مناطق امن جهان است.
سرمربی تراکتورسازی درباره مسائل فنی دیدار تیمش برابر الهلال اظهار کرد: اول اینکه 
امیدوارم حساسیت پیش آمده روی کیفیت بازی تاثیر نگذارد. الهلال تیم بزرگی است و 
قطعا بازی سختی برابرش داریم. برای موفقیت برابر آن ها باید ارتباط خط هافبک و حمله 
آن ها را قطع کنیم. ما می دانیم که الهلال بازیکنان فیزیکی دارد و روی آن برنامه داریم. 
در چند روز گذشته تمرین های منظمی برگزار نکردیم و به دنبال ریکاوری بودیم. با این 

حال امیدوارم شاهد یک بازی جذاب و زیبا باشیم. 

کمالوند:

 می خواهیم به قهرمانی تراکتورسازی
 کمک کنیم

سرمربی تیم فوتبال گسترش فولاد تبریز تأکید کرد که بازیکنان این تیم برای چهار 
بازی باقیمانده از پانزدهمین دوره لیگ برتر انگیزه مالی دارند.

فراز کمالوند در مورد تقابل تیمش با استقلال خوزستان در هفته جاری گفت: در 
لیگ برتر بازی آسانی وجود ندارد و هر حریفی سخت است. شما دیدید که استقلال 
اهواز به عنوان تیم قعرنشین در دو بازی رفت و برگشت به سپاهان و ذوب آهن نباخت 
و استقلال را در تهران متوقف کرد. ما بازی آسانی نداریم، ولی دوست داریم در جدول 
به مکان های بالاتر برسیم. الان شرایط خوبی داریم و بازیکنان ما انگیزه دارند تا در چهار 

بازی باقیمانده بیشترین امتیاز را بگیرند.
وی ادامه داد: ما فرمولی را برای بازیکنان تعیین کرده ایم که برای اولین بار در فوتبال 
ایران چنین کاری انجام شد. باشگاه قرارداد بازیکنان را طوری تنظیم کرده تا در 
صورتی که تیم از رده هشتم به بالا قرار بگیرد، به ازای هر پله صعود در جدول هفت 
درصد به مبلغ قراردادشان اضافه می شود. به عنوان مثال اگر دو پله از رده هشتم صعود 
کنیم، مبلغ قراردادها 14 درصد اضافه می شود و اگر سه پله صعود کنیم 21 درصد. در 
واقع بازیکنان ما برای ادامه بازی ها انگیزه مالی هم دارند و تیم های مدعی بدانند که ما 

هم در بازی ها ذینفع هستیم.
سرمربی تیم فوتبال گسترش فولاد تبریز با تمجید از تیم استقلال خوزستان خاطر 
نشان کرد: تیمی که هفته ها در صدر جدول قرار گرفته، قطعاً پرقدرت است، ولی 
ما شناخت کافی از این تیم داریم. ما در ادامه لیگ با چند تیم مدعی بازی داریم و 
می خواهیم طوری نتیجه بگیریم که به قهرمانی تراکتورسازی کمک کنیم. امیدوارم 

هواداران تبریزی در بازی ما مقابل استقلال خوزستان ورزشگاه را پر کنند.

علی کریمی:

 نگاه مان باید به مراحل بالاتر
 جام جهانی باشد نه آسیا

کاپیتان سابق پرسپولیس و تیم ملی امیدوار است امکانات فوتبال مان به زودی به 
حدی برسد که دیگر دغدغه صعود به جام جهانی را نداشته باشیم.

 علی کریمی با تاکید بر لزوم تامین امکانات مورد نیاز برای رشد فوتبال در ایران گفت: 
در فوتبال دنیا تیم ها به وسیله درآمدزایی که از طریق مواردی مانند حق تبلیغات و پخش 
تلویزیونی و... دارند، نه تنها هزینه های خود را تامین می کنند بلکه سودآوری نیز دارند. 
امیدوارم در فوتبال ایران نیز چنین شرایطی اتفاق بیفتد تا بتوانیم با بهره گیری از این 

امکانات شاهد رشد و توسعه هرچه بیشتر فوتبال مان باشیم.
بازیکن سابق تیم ملی فوتبال ایران افزود: فوتبال ایران به قدری پتانسیل دارد که فراتر 
از آسیاست و الان نزدیک جام جهانی که هست ما نباید استرس بگیریم که در آسیا چه 
نتایجی به دست می آوریم بلکه باید شرایط و امکانات به نحوی باشد که اصلا به آسیا فکر 
نکنیم و در فکر صعود به مراحل بالاتر جام جهانی باشیم و نگاه مان صعود در این بازی ها 
باشد. رسیدن به مسائل ایده آل فوتبال مان به عمر بازیگری من قد نداد اما امیدوارم در 

آینده ای نزدیک شاهد این پیشرفت ها باشیم.
وی با اشاره به قابلیت های فنی مرحوم نوروزی گفت: او از دوستان خوب ما بود و من 
همان موقع هم اعلام کردم علاوه بر بحث های اخلاقی، او بازیکنی بود که از نظر فنی در 

سطح بالایی بازی می کرد اما شرایطی پیش آمد که به حقش در فوتبال ایران نرسید.
کریمی با تاکید بر اینکه استان مازندران این پتانسیل را دارد که در لیگ برتر فوتبال 
تیم داشته باشد گفت: امیدوارم این همکاری و همدلی در تیم خونه به خونه و همچنین 
حمایت هواداران در نهایت به صعود به لیگ برتر فوتبال منجر شود و مردم بابل و استان 
مازندران صاحب یک سهمیه در لیگ برتر شوند. در لیگ برتر در حال حاضر بازیکنان 
زیادی از استان مازندران حضور دارند و خیلی از آن ها بازیکنان کلیدی تیم ملی محسوب 
می شوند. حیف است که استانی با این همه امکانات و پتانسیل در لیگ برتر سهمیه 

نداشته باشد.
وی درباره آخرین وضعیت تیم فوتبال خونه به خونه بابل در لیگ دسته یک گفت: 
صعودمان به لیگ برتر بسیار سخت است چرا که امتیاز تیم ها بسیار نزدیک به هم است 
و تیم ها رقابت بسیار سختی با هم دارند اما امید زیادی داریم تا با دعای خیر مردم و 

طرفداران به لیگ برتر صعود کنیم.
کریمی در ادامه با قدردانی از زحمات مالک تیم خونه به خونه بابل گفت: او به قدری 
در تیم زحمت می کشد و حرص می خورد که جا دارد از او به خاطر حمایت هایش از 
بازیکنان تیم قدردانی کنم. امیدوارم بتوانیم با صعود به لیگ برتر افرادی مانند او که در 
فوتبال زحمات زیادی می کشند و علاقه مندند در فوتبال خدمت کنند، این فرصت در 

اختیارشان قرار بگیرد.
مشاور فنی باشگاه خونه به خونه افزود: امیدوارم با صعود به لیگ برتر روح هادی 
نوروزی که اهل همین جا بود و دل مردم بابل شاد شود. جا دارد از مردم بابل به خاطر 
سنگ تمامی که در مراسم خاکسپاری او داشتند، صمیمانه تشکر کنم. من تا به حال 
مراسمی در این حد ندیده بودم و امیدوارم این بار با صعود به لیگ برتر مردم بابل جشن 

صعود را در کنار هم برپا کنند.

پرویز برومند:یک نماد4 داشتیم آن را هم از ما گرفتند
دروازه بان سابق تیم ملی و باشگاه استقلال گفت:10نفر روی 
نیمکت استقلال نشسته اند و هیچ کاری نمی کنند و دوستان با 
تخته وایت برد و کارشناسی در تلویزیون می خواستند استقلال 

را قهرمان کنند.
پرویز برومند  درخصوص شکست آبی پوشان در دربی 82 و 

مسائل مختلف صحبت های زیر را انجام داد:
*فقط در خیابان متلک می شنوم

این روزها فقط سردرد و اعصاب خوردی و متلک در خیابان 
می شنوم. پرسپولیسی ها خوشحالند و حق شان است، اما تمام 
عشق ما این بود که عدد 4 را نشان بدهیم که آن را هم از 

ما گرفتند.
*استقلال 10بازی قبل قهرمانی را از دست داده بود

می خواهم در مورد استقلال این فصل نکاتی را بگویم. اگر 
یادتان باشد، دو هفته قبل با من مصاحبه کردید و من کلی 
از تیم تعریف کردم و مدعی شدم که استقلال کاندیدای اول 
قهرمانی است، اما راستش را می گویم که دروغ گفتم، چون 
می دانستم تیم با پرسپولیس بازی دارد، حرفم را می خوردم. 
استقلال ده بازی قبل جام قهرمانی را از دست داده بود، نه در 
مقابل پرسپولیس. این بازی آن قدر سنگین بود که هیچ کدام 
از بازیکنان اصلا شرایط مسابقه را درک نکردند. آقای مظلومی 
آیا در این بازی اشتباه کردی، در 10بازی قبل چطور؟ در آن 

بازی ها کسی نبود به تو هشدار بدهد؟
*مگر این استقلال تاكتیک هم دارد؟

پیشکسوت استقلال تأکید کرد: دربی 3 امتیاز داشت، یک 
تیم از ته جدول آمد، استقلال را گرفت و حالا در صدر جدول 
است. شما 20 هفته در صدر جدول بودید، اما حالا سوم 
شده اید، اینها زجرآور نیست؟ مگر می شود یک تیم هم دربی 
را از دست بدهد، هم قهرمانی را و هم تیمش بد بازی کند، 
حتما چیزی هست که مردم نمی دانند. پیش خودم مرتب 
می گفتم اگر دربی را باختند، حداقل قهرمان که می شوند،  اما 
حالا می بینم که این تیم اصلا زور بازی کردن مقابل رقبایش 
را ندارد، چه برسد به قهرمانی. به خدا قسم خود خدا هم فقط 
یک مدت به انسان فرصت می دهد، بارها شده همه تیم ها 
به نفع استقلال بازی کردند، اما استقلال به جای برد به نفع 
رقبایش به میدان رفت. اصلا من نمی دانم استقلال تاکتیک 
دارد یا نه، وقتی این همه بازی با نتیجه مساوی تمام می شود، 

دلیلش چیست؟
*چرا پرسپولیس به تیم های دیگر 4 گل نزد؟

10 نفر روی نیمکت استقلال نشسته اند و هیچ کاری 
نمی کنند. من اگر مربی باشم،حداقل در ذهنم یک ایده دارم 
تا به سرمربی منتقل کنم. یک مربی باید بداند در یک سری از 
بازی های خاص مثل دربی، حتی علم فوتبال هم زیاد کارآیی 
ندارد و فقط باید روی مسائل روحی و روانی کار کرد. آیا همه 
فوتبال تخته وایت برد و ماژیک است؟ این کارها مال زمانی 
است که کسی فوتبال را نفهمد، شاید برخی دوستان در 
استقلال، بچه های 13-14 ساله را که در صفحه اینستاگرام 
قربان، صدقه بازیکن می روند را بتوانند گول بزنند، اما کسی 
که فوتبال می فهمد را نمی تواند سیاه کند. استقلال در بازی 
با پرسپولیس به زمین سفت رسیده بود و شانس آورد که در 
10 بازی قبل به چنین شرایطی نرسید. تمام جذابیت بازی 
جمعه این بود که پرسپولیس خوب بازی می کرد و تمام. من 
از شما سوال می پرسم چرا پرسپولیس به تیم های دیگر 4 گل 
نزد. این نشان می دهد که تیم های دیگر هم از استقلال قوی تر 

بودند و برنامه داشتند.
*چه بلایی سر رحمتی آمده بود؟

متأسفانه استقلال با این ابهت، روی نیمکت یک نفر را 
نداشت که گره از کار باز کند؟ مربی گلر بودن یا مربی اول 
بودن و یا حتی بازیکن بودن مسئولیت می خواهد. رحمتی 
اشتباه نکرد، نکرد، تا اینکه یک دفعه 3 اشتباه می کند. مگر 
می شود؟ من می دانم رحمتی ناجی استقلال بوده و هرگز 
واکنش ها و امتیازاتی که برای استقلال گرفته را فراموش 
نمی کنم، اما از عملکرد او هم تعجب کرده بودم که چه اتفاقی 
برای رحمتی افتاده است. باز هم می خواهید به مردم بگویید 

چیزی نیست و اتفاقی نیفتاده؟

*قبل از پنالتی گفتم استقلال بازی را می برد
هنگامی که استقلال 2 بر صفر عقب افتاد و داور به سود 
پرسپولیس پنالتی گرفت، من همان لحظه در یک جمع 60-

70 نفره حضور داشتم و بلند شدم و گفتم با همه شما شرط 
می بندم، استقلال بازی را می برد، آن قدر به غیرتم برخورده 
بود که فکر می کردم مثل زمان خودمان همه بازیکنان غیرتی 
می شوند. حتی با وجود اینکه نمی دانستم پنالتی را رحمتی 
می گیرد یا نه، ولی به همه گفتم شرط می بندم استقلال 
بازی را می برد، اما دیدیم آمدند داخل زمین، 2 گل دیگر هم 

خوردند و رفتند!
*ما كه چیزی در این تیم ندیدم

دروازه بان سابق استقلال و تیم ملی در ادامه گفت وگو با 
فارس، تأکید کرد: مرتب می بینم مربی استقلال با تخته کنار 
خط می آید و با ماژیک برای سرمربی تاکتیک می کشد. اما 
مربیگری این نیست. مربیگری یعنی اینکه تمام تجربه ات را به 
بازیکن منتقل کنی تا بازیکن از تو حساب ببرد، بعد از آن باید 
در خصوص علم و دانش با بازیکنان صحبت کنی، به خصوص 
در چنین مسابقه ای. پرسپولیس ادعا داشت که تیمی جوان 
است، اما استقلال به این می نازید که باتجربه است، اما کدام 

تجربه؟ ما که چیزی ندیدیم.
*كجای این استقلال جوان است؟

آقایان از ابتدای فصل مرتب می گویند تیم جوان شده، 
من سوال می پرسم، هافبک وسط جوانت در دربی ات کجا 
بود؟ آن مدافع چپ جوان، کجای نیمکت نشسته بود؟ آن 
بازیکن جوان که سال گذشته رباط پایش پاره شد و پدیده بود 
)رمضانی(، او کجا بود؟ این بود جوان گرایی که می گفتید؟ تمام 
ابهت استقلال به این است که وقتی تیم  وارد زمین می شود، 
بازیکن باید وحشی باشد و طوری به زمین بیاید که تماشاگر 
حریف و حتی نیمکت تیم مقابل بترسد، اما استقلال هیچ کدام 
از اینها را نداشت. متأسفانه آقایان در 10-12 اخیر با نمایش 
ضعیف برای مردم ذهنیت به وجود آوردند و حالا دربی را هم 
باخته اند. مرتب هم می گویند استقلال فرصت قهرمانی دارد، 
این هم همان گول زدن مردم است که به شما گفتم. تیمی که 
12 هفته است نتیجه نمی گیرد، بعد از خوردن 4 گل در دربی 
به یکباره تاکتیکی می شود و می تواند قهرمانی به دست بیاورد؟
فراری  را  رسانه ها  و  مردم  چرا  افشارزاده  *آقای 

دادید؟
دروازه بان سابق استقلال در ادامه با انتقاد از رفتار مسئولان 
باشگاه، گفت: تمام وجود یک تیم را زور تماشاگر می دانم، 
چون آنها هستند که باعث تهییج بازیکن می شوند. رسانه ها 
در زمین به بازیکن انگیزه می دهند و به طور مثال وقتی یک 
عکاس در تمرینات است، بازیکن حواسش را جمع می کند و 
خوب تمرین می کند، چون می داند عکسش در یک رسانه 
چاپ می شود. وقتی بازیکن می بیند خبرنگار در تمرین است، 
حواسش را جمع می کند که رفتار حرفه ای داشته باشد، 
چون آن خبرنگار حرف را به مردم مخابره می کند، اما چطور 
توانستند جلوی همه اینها را بگیرند؟ آیا اصلا به این موضوعات 
فکر کرده اند؟ شما را به خدا، جواب بدهید که چطور مردم و 
رسانه ها را از استقلال فراری داده اید؟ نه  به هوا شوق دادید و 
نه شور، این همه تماشاگر به عشق شما زندگی می کنند، ولی 
آنها را راه نمی دهید؟ نمی دانم مظلومی چطور نتوانسته جلوی 
این موضوعات را بگیرد و از خودش واکنشی نشان بدهد. آقای 

مظلومی مردم را فراری دادی و حالا تحویل بگیر.
*آقای تقوی در انگلیس به مربی خط می دهند كه 

چه بگوید؟
صفحه  در  تقوی  محمد  اظهارات  خصوص  در  برومند 
اینستاگرامش که گفته بود در هیچ کجای دنیا، تماشاگران 
و خبرنگاران را به تمرینات راه نمی دهند، گفت: محمد تقوی 
دوست صمیمی من است. خیلی به او احترام می گذارم، ولی 
از او سوال می پرسم، آیا ما با این امکانات با 10 سال قبل 
خودمان قابل قیاس هستیم که حالا ما را با تیم های بزرگ 
دنیا قیاس می کنید. آقای تقوی عزیز، دوست صمیمی من، 
باشگاه بارسلونا وقتی یک بازیکن جذب می کند، 100 هزار 
نفر برای معرفی آن بازیکن بلیت می خرند و کلی رسانه دعوت 

می شوند که از مراسم پیراهن آن بازیکن دیدن کنند. اینجا 
چه اتفاقی می افتد؟ اصلا شما به این مسائل دقت کردید؟ من 
هم موافقم اگر ما مثل تمام باشگاه های دنیا رفتار می کردیم، 
همه چیز درست می شد، ولی ما که مثل آنها نیستیم. هر وقت 
مثل آنها حرفه ای شدیم، مثل آنها هم حرفه ای رفتار می کنیم. 
در اینجا به خاطر خیلی از مسائل پشت پرده حرف در دهان 
سرمربی می گذارند که مثلا علیه فلان شخص حرف بزند یا 
مثلا فلان سیاست را اجرا کند. آیا در آنجایی که شما زندگی 
می کنید )لندن( از این کارها می شود؟ در ضعیف ترین جای 
ورزشگاه که یک تماشاگر ایرانی بخواهد بنشیند، باید 50 هزار 
تومان هزینه کند، اما چه خروجی برای مردم داشتیم که حالا 

از آنها انتظار دارید؟
*كدام بازیكن را تحویل این مردم دادید؟

زرینچه ها، سهراب ها،  در چند سال گذشته شما کدام 
هاشمی نسب ها، مجیدی ها، نوازی ها، برومندها، دین محمدی ها 
و... را تحویل دادید که انتظار دارید مردم چشم شان را روی 
همه چیز ببندند. باور کنید هر وقت هر کسی در خیابان از من 
می پرسد آقای برومند چرا بازیکنان مثل شما غیرت ندارند، 
چرا نمی توانند یک نتیجه یک بر صفر را نگه دارند، جواب 
می دهم، چون من در تمرینات نیستم، نمی توانم نظر بدهم، 
ولی قبول کنید اینها گول زدن مردم است. من مقصر مربی 
را می دانم و سرمربی در یک سری جزء ها تقصیر ندارد، ولی 
وقتی از شنبه تا پنج شنبه مربی داخل زمین است و جمعه که 
موقع بازی می شود، سرمربی هیچ کاره است، توقع دارید باز هم 
مردم ساکت بنشینند؟ استقلال، صبا،پیکان و یا راه آهن نیست 
که تماشاگر کمی داشته باشد، نیمی از این مملکت طرفدار 
این تیم هستند و هر روز به عشق استقلال روزنامه می خرند، 
کری می خوانند و حتی به بازار می روند تا پیراهن این تیم 
را خریداری کنند، حالا دوست دارید همه ساکت باشند؟ 
مربی گری به کت وشلوار نیست که فقط کنار خط دستور 
تاکتیکی بدهد. سرمربی تیم باید کاریزما داشته باشد و باید 
اندام و تیپی مناسب برای خودش بسازند که مردم را جذب 
کند، نه اینکه حرف او حتی برای بازیکنش هم خریدار نیست.

*سرپرست استقلال با پورحیدری، و حاجیلو قابل 
قیاس است؟

دروازه بان سابق استقلال در خصوص سرپرست این تیم نیز 
گفت: اصلا سرپرست یعنی چه؟ یعنی پدر همه بازیکنان، آیا 
سرپرست کنونی استقلال، چنین اوضاعی دارد؟ سرپرست 
تیم یعنی آن قدر سردوگرم چشیده است که به همه چیز 
اشراف دارد، اما آیا اینجا چنین چیزی می بینید؟ من اصلا 
نمی خواهم کسی را کوچک کنم و مخلص همه هستم،  اما 
آیا سرپرست کنونی استقلال این را در خودش می بیند که 
بزرگ تیم باشد؟ او ابتدا باید فکر کند که جای حاجیلوها، 
پورحیدری ها، عمونصی ها می تواند باشد یا نه؟ آیا او در حد این 
نفراتی که گفتم، هست؟ آقای افشارزاده! باید بدانید استقلال 
قبلا اشخاصی را در خود جای داده بود که تاریخ سازی کردند، 
من منتی سر کسی ندارم و این را همه جا گفته ام، ولی 
خودم را به خاطر هوادار استقلال و غیرت آنها خرج کردم تا 
خدای ناکرده آنها جلوی تماشاگران رقیب کم نیاورند، به خاطر 
همین تماشاگر از خودم گذشتم، اما آیا الان کسی در تیمت 
می بینی که این کار را انجام دهد؟ چرا در انتخاب سرپرست 
دقت نکردی؟ امروز در یک رسانه خواندم که قرار است مجید 
صالح سرمربی شود و رحمتی دستیار و کاپیتان من به این 
موضوع می خندم. آقایان تو را به خدا خجالت بکشید. چه 
کسی به شما مشورت می دهد؟ مجید صالح چه کاره است 
که سرمربی استقلال شود؟ آیا هوادار راضی می  شود صالح 
سرمربی استقلال باشد یا درد او تسکین پیدا می کند. مربی 
که برنامه داشته باشد، از ابتدای فصل تا آخرین بازی فصل، 
را که گفتم، در هیچ  اینهایی  برنامه ریزی جلو می رود.  با 
کلاس مربیگری که رفتم، به من یاد ندادند، خودم اینها را 
یاد گرفتم. امثال من در خانه نشسته ایم و تجربه و غیرت مان 
را دفن کردیم، چرا؟ چون یک باشگاه به این ابهت، تنها به 
فکر حرف های عده ای هستند که معلوم نیست، در استقلال 

چه کار می کنند و تیم قهرمان آسیا را به این روز انداخته اند.
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محققین مکزیکی موفق به ابداع شیوه ای منحصر به فرد در بی حرکت نگاه داشتن عضو 
شکسته بدن شدند که به وسیله آن دیگر نیازی به گرفتن گچ نباشد.

به گزارش خبرگزاری مهر، در این شیوه که NovaCast نام دارد برای ثابت نگه داشتن عضو 
شکسته با بکارگیری فناوری چاپگر سه بعدی قالبی ساخته شده است که در عضو آسیب دیده 
قرار می گیرد و دیگر از محدودیت هایی که توسط قالب گرفتن با گچ به سراغ بیمار می آمد، 

اثری نیست.
این قالب از مواد پلاستیکی مشبک تهیه شده و بر خلاف قالب های گچی این اجازه را می دهد 
که عضو آسیب دیده در محل شکستگی استخوان بدون حرکت باقی بماند ضمن اینکه جریان 

هوا هم بخوبی در قالب جدید جریان دارد.
از دیگر مزایای این قالب منحصر به فرد این است که مانند نمونه های گچی، تعریق و دیگر مواد 
ترشح شده از منافذ پوست را به خود جذب نمی کند که به دنبال آن میزان ابتلا به زخم های 

پوستی و عفونتی کاهش پیدا می کند.
وزن این قالب های جدید یک دهم قالب های گچی است و می توان بصورت موقت آن را در 

آورد و در هنگام نیاز به عکس رادیولوژی اختلالی را بوجود نمی آورد.

انتقال اطلاعات دیجیتال از طریق لباس های جدید

امید تازه برای درمان آسیب های نخاعی

دستاورد محققان دانشگاهی برای افزایش بازدهی و سرعت تصفیه آب
پژوهشگران دانشگاه صنعتی مالک اشتر شاهین شهر 
اصفهان موفق شدند با اصلاح نانوفتوکاتالیست های مورد 
استفاده در حذف ترکیبات آلی، بازدهی و سرعت فرایند 

تصفیه  آب را افزایش دهند.
حمیدرضا  دکتر  ایسنا،  علمی  سرویس  گزارش  به 
پوراعتدال، عضو هیأت علمی دانشگاه صنعتی مالک اشتر 
شاهین شهر و محقق طرح با بیان این که از محصول 
تولید شده در این طرح علاوه بر تسریع فرایند تصفیه  
آب، می توان در ساخت قطعات نوری نیز استفاده کرد، 
گفت: امروزه تخریب و حذف آلاینده های آلی موجود در 
آب و هوا توسط فرایند تخریب فتوکاتالیستی بسیار مورد 
توجه قرار گرفته است. اکسید تیتانیوم به دلیل برخورداری 
بالای  پتانسیل  بودن،  سمی  غیر  همچون  مزایایی  از 
اکسیدکنندگی و عدم انحلال در آب در شرایط مختلف، 
کاربردهای گسترده ای در این زمینه دارد، اما دی اکسید 
تیتانیوم در کنار مزایای گفته شده، محدودیت هایی نیز 
داراست. یکی از مهم ترین این محدودیت ها جذب انرژی 
ناحیه  فرابنفش است.  این ماده بطور عمده در  توسط 
ازاین رو تاکنون تحقیقات بسیاری به منظور افزایش ناحیه  
جذب انرژی دی اکسید تیتانیوم تا طول موج های مرئی 

انجام شده است.
پارا  آلی  ترکیب  به  اشاره  ضمن  پوراعتدال  دکتر 
آمینو فنول به عنوان یک آلاینده  آب و همچنین فرایند 
را  طرح  این  انجام  از  هدف  آلاینده،  این  فتوتخریب 
اصلاح فتوکاتالیست دی اکسید تیتانیوم به منظور افزایش 

حساسیت آن در ناحیه  طیف مرئی و افزایش بازدهی 
این  فرایند فتوتخریب ترکیب آلی مذکور عنوان کرد. 
محقق از افزایش بازدهی و سرعت فرایند تصفیه  آب و 
کاهش هزینه ی آن به عنوان بارزترین مزایای استفاده از 

این نانوفتوکاتالیست یاد کرد.
این تحقیق، یک   محقق طرح خاطرنشان کرد: در 
نانوکامپوزیت سه جزئی متشکل از دی اکسید تیتانیوم، 
سولفید روی و رنگدانه  برمو تیمول سنتز شده است. اضافه 
شدن سولفید روی و برمو تیمول به دی اکسید تیتانیوم 
موجب می شود باند گپ بین لایه  ظرفیت و لایه  هدایت 
کمتری  انرژی  با جذب  الکترون  بنابراین  یابد.  کاهش 
از لایه  ظرفیت به لایه  هدایت منتقل شده و گونه های 
اکسنده  متفاوتی از جمله یون هیدروکسیل تولید می کند. 
در مراحل بعد این گونه ها با آلاینده ها واکنش داده و 
آن ها را به ترکیبات غیر سمی و بی خطر تبدیل می کنند. 
باید توجه داشت که 96 درصد از تابش نور خورشید 
در ناحیه  مرئی قرار دارد، بنابراین کاهش باند گپ لایه  
ظرفیت و هدایت در افزایش بازدهی فرایند فتوتخریب 
بسیار حائز اهمیت است. دکتر پور اعتدال در پایان در 
رابطه با مراحل انجام این طرح گفت: انتخاب یک روش 
تولید  رسوبی جهت  روش  مانند  کنترل شده  مناسب 
نانوذرات ترکیبات جامد، اولین قدم اجرای طرح بود. پس 
از انتخاب روش، تهیه  مواد اولیه و بهینه کردن شرایط، 
تولید نانوذرات دی اکسید تیتانیوم سنتز شد. در ادامه این 
نانوذرات به وسیله  نانوذرات سولفید روی و برمو تیمول آبی 

اصلاح شد. در پایان مرحله  سنتز، از روش های مشخصه 
یابی جهت ارزیابی نانوذرات سنتز و اصلاح شده استفاده 
شد. همچنین پس از آماده سازی رآکتور، کارایی و میزان 
بازدهی این نانوذرات اصلاح شده در فتوتخریب ترکیب 

فنولی موردنظر مورد بررسی قرار گرفت. 

خمیردندانی که در خواب از دندانها 
محافظت می کند

نسل جدیدی از خمیردندانها ساخته شده که ضمن ترمیم خرابی دندانها از آنها در برابر 
پوسیدگی در حین خواب جلوگیری می کند.

 این محصول جدید که با عنوان BioMin روانه بازار می شود تأثیر بسزایی بر ترمیم 
و جایگزین سازی مواد معدنی از دست رفته مینای دندانها خواهد داشت و جالب اینکه 
عملکرد مؤثری در زمان خواب فرد استفاده کننده دارد.در عین حال این خمیردندان جدید 
مانع از ایجاد حساسیت در دندانها می شود. نکته حائز اهمیت اینجاست که پوسیدگی 
دندانها و حساسیت آنها یکی از موارد شایع در میان کودکان است به طوریکه 42 درصد 
کودکان 2 تا 11 سال از این مشکلات رنج می برند. این مشکل مختص به کودکان نبوده 
تا جایی که 92 درصد افراد بزرگسال بین 20 تا 64 سال نیز تحت تأثیر آن قرار می گیرند.

این خمیردندان جدید با تکیه بر تحقیقات صورت گرفته توسط محققان دانشگاه کوین مری 
لندن و کالج سلطتی این شهر ارایه شده و عملکرد آن بر این اساس است که از طریق آزاد 
سازی اندکی کلسیم، فسفات و یونهای فلوراید در دهان مانع از پوسیدگی دندانها می شود.

یکی از مهمترین ویژگیهای این فناوری تفاوت مدت زمانی عملکرد آن با خمیردندانهای 
معمولی است. اثرگذاری محصولات فعلی تنها با گذشت چند ساعت فروکش می کند اما 
خمیردندان BioMin بین 8 تا 12 ساعت پس از استفاده توسط مسواک همچنان اثرگذاری 
مطلوبی در دهان خواهد داشت.در این محصول جدید فلوراید که نسبت به اسید موجود در 
نوشیدنی هایی نظیر نوشابه ها مقاوم است لایه محافظت کننده ای بر روی مینای دندان 

ایجاد می کند.

قالبهای چاپی برای گچ گرفتن عضو شکسته

دانشمندان راه جدیدی را ابداع کردند که به واسطه آن بتوان 
مدارهایی به اندازه 0٫1 میلی متر را به الیاف پارچه دوخت.

به گزارش سرویس علمی ایسنا، این روش جدید برای تعبیه 
حسگرها و دستگاه هایی با حافظه رایانه ای مناسب است و راه را 
برای ایجاد لباس هایی که اطلاعات را جمع آوری و ذخیره کرده 

یا انتقال می دهند، هموار می کند.
این فناوری می تواند به تولید پیراهن هایی منجر شود که برای 
گوشی های هوشمند یا تبلت ها مانند یک آنتن عمل می کنند.

از این فناوری همچنین می توان در تولید لباسهای ورزشی 
ایجاد  ورزشکاران،  اندام  تناسب  سطح  بر  نظارت  جهت 
پانسمان هایی که به پزشکان اجازه نظارت بر روند بهبود بافت 
را می دهد یا کلاه های پارچه ای انعطاف پذیر که بر فعالیت مغز 

نظارت می کنند، استفاده کرد.
جان ولاکیس، از دانشگاه ایالتی اوهایو اظهار کرد: ما معتقدیم 
که منسوجات کاربردی یک فناوری برای ارتباطات و سنجش 
محسوب شده و می توان یک روز از آنها حتی در کاربردهای 

پزشکی مانند تصویربرداری، نظارت بر سلامت، بهبود عملکرد، 
حفاظت و بهداشت و درمان استفاده کرد.

منسوجات کاربردی، که "e-textiles" نیز نامیده می شود، با 
استفاده از یک چرخ خیاطی معمولی نیز ایجاد می شوند.

این چرخ خیاطی مانند سایر ماشین آلات دوخت مدرن، 
الگوی موجود در یک فایل  رشته های نخ را از طریق یک 

رایانه ای، به طور خودکار بر روی پارچه مورد نظر می دوزد.
ولاکیس گفت: در حال حاضر ما برای اولین بار موفق به 
تعبیه فلزات چاپی بر روی این پارچه ها شده ایم و هدف جدید 
ما استفاده از دقت آن برای تعبیه گیرنده ها و سایر قطعات 

الکترونیکی است.
یک آنتن پهن باند که بر روی این پارچه ها تعبیه می شود، 
شامل بیش از ده ها شکل هندسی به هم پیوسته است که 
هر یک کمی بزرگتر از یک ناخن بوده و یک دایره پیچیده را 
تشکیل می دهند. هر قطعه از این دایره، انرژی را در فرکانس های 
مختلف انتقال می دهد بنابراین آنها طیف گسترده ای از انرژی ها 

را در هنگام کار با یکدیگر پوشش داده و قابلیت آنتن "پهن باند" 
را برای تلفن همراه و دسترسی به اینترنت افزایش می دهند.

محققان از رشته هایی با قطر0٫1 میلی متر استفاده کردند که 
از هفت رشته تشکیل شده بود. هر رشته در مرکز خود دارای 

مس بود که با نقره خالص پوشیده شده بود.
عملکرد این پارچه ها نشان می دهد که قرار گرفتن این آنتن ها 

به ارتقا پهنای باند اینترنت و ارتباطات تلفنی کمک می کند. 

تیمی از محققان برای نخستین بار با موفقیت از سلول های بنیادی برای ارتقای بازسازی پس از آسیب در یک نوار 
خاص از فیبرهای عصبی استفاده کرده اند که از اهمیت زیادی برای عملکرد حرکتی برخوردار است.

به گزارش سرویس علمی ایسنا، محققان دانشگاه هوکایدو در ژاپن با همکاری یک تیم بین المللی از دانشمندان 
سلول های بنیادی تخصصی را در نخاع آسیب دیده موش ها کاشتند. این سلول های بنیادی موسوم به سلول های 

پیش ساز عصبی از جنین موش گرفته شده و برای تبدیل به بافت نخاع هدایت شدند.
این کاشت یا گرافت ها، بازسازی گسترده فیبرهای عصبی آسیب دیده را ارتقا بخشید و توانایی موش ها در به حرکت 
درآوردن اندام جلویی شان بهبود یافت. محققان همچنین از گرفت های سلول بنیادی عصبی انسان در موش های 
آسیب دیده استفاده کرده و به نتایج مشابه دست یافتند که نشان دهنده موفقیت بالقوه این روش در گونه های مختلف 
است. رشته کورتیکواسپاینال )CST( یک نوار از فیبرهای عصبی است که از مغز و ساقه مغز عبور کرده و به نخاع 
می رسد. این ساختار در انسان برای عملکرد حرکتی از اهمیت زیادی برخوردار است آسیب به این نوار می تواند منجر به 
فلج شود. تحقیقات زیادی در زمینه استفاده از سلول های بنیادی برای بازسازی سایر نوارهای فیبر عصبی در نخاع انجام 
شده است اما این نوارها از شکاف های کوچک بین عصب های آسیب دیده در حضور نوارهای بافت اتصال برخوردارند 
اما ضایعات فیبرهای عصبی موجود در CST و آسیب هایی که شکافهای بزرگ ایجاد کرده و نوار باند اتصال ندارند، در 

برابر بازسازی مقاوم هستند. 

 ایرانی ها به داشتن انواع و اقسام کباب ها در فرهنگ غذایی شان معروف هستند. در این میان 
جوجه کباب چون مشکلات آماده سازی و طبخ کباب کوبیده را ندارد، محبوب تر هم هست. اما این 

تنها مورد مصرفی گوشت مرغ نیست. 
شیوه های مختلف طبخ آسان و خوش خوراک بودن مرغ باعث شده تا به غذای روزانه و فوری 
عده بسیاری از مردم تبدیل شود. اما گاهی بعضی مشکلات لذت خوردن این گوشت لذیذ را 

کم می کنند. 
شایعاتی که درباره سلامت مرغ های موجود در بازار دهان به دهان می چرخد یا خون مردگی های 
بعضی قسمت های گوشت مرغ سوالاتی هستند که پاسخ روشن و مشخصی برای شان پیدا 
نمی شود. دکتر کوروش جعفریان، متخصص تغذیه، درباره سلامت گوشت مرغ و مشکلاتی که آن 

را تهدید می کند، اطلاعات کافی می دهد. 
مرغ سالم چه ویژگی هایی دارد؟

 هر چند وقت یک بار درباره سلامت گوشت مرغ موجود در بازار شایعاتی به گوش می رسد که 
موجی از نگرانی مردم را به دنبال می آورد. این سوال مطرح می شود که چگونه می شود گوشت 
سالم و ناسالم را از روی ظاهرشان تمییز دهیم؟ اساسا چنین امکانی وجود ندارد و نمی شود باتوجه 
به مشخصات ظاهری مرغ سلامتش را تشخیص داد. تنها راه حل این است که یکسری نکات را 

در خرید مرغ رعایت کنید:
* مرغ را از مراکز معتبر و شناخته شده ای تهیه کنید که مطمئن هستید ذبح بهداشتی و 

سالمی دارند. 
* حتی الامکان سعی کنید مرغ بسته بندی شده بخرید.

* حین خرید مرغ، به تاریخ تولید آن دقت کنید. اگر بیش از 72ساعت از تولید مرغ گذشته 
باشد، آن را نخرید. آن مرغ دیگر طبیعی یا ارگانیک نیست. 

آیا به مرغ ها هورمون تزریق می شود؟
چند سالی است شایعه شده که به برخی از مرغ های موجود در بازار هورمون هایی تزریق 

می شود تا رشد ظاهری بهتری پیدا کنند. 
همچنین گفته می شود که مصرف این هورمون ها برای انسان مضر است و او را دچار بیماری 
می کند. واقعیت این است که با رشد جمعیت جهان دیگر تولید غذاهای طبیعی و ارگانیک عملا 
ممکن نیست، اما استفاده از هورمون هم توجیه منطقی ندارد چراکه تهیه هورمون در سطح 
گسترده هزینه گزافی روی دست تولیدکننده می گذارد و اصلا برایش مقرون به صرفه نیست. 
بنابراین بعید است دست به کاری بزند که برایش توجیه مالی ندارد. حالا حتی بر فرض اینکه 
هورمون به مرغ تزریق شده باشد باز هم آسیب جدی به مصرف کننده وارد نمی شود. به دلیل 

اینکه هورمون ها نیمه عمر دارند.
 یعنی هورمون ها عمر چند روزه دارند و تا زمانی که به مصرف برسند، اثر خود را تا حد زیادی 

از دست می دهند. مقدار باقی مانده هم جذب نمی شود و از بدن دفع می شود. 
گوشت مرغ در معرض چه آلودگی هایی قرار دارد؟

هیچ کدام از مشکلاتی که برای گوشت مرغ شمرده می شوند به اندازه وجود آنتی بیوتیک، 
سلامت را تهدید نمی کند. در صورتی که بدن مقدار زیادی آنتی بیوتیک را به شکل مستمر دریافت 
کند، کم کم میکروب ها در برابر آنتی بیوتیک مقاوم می شوند. از همین روست که بعضی می گویند 
در گذشته اگر آنتی بیوتیک می خوردم، بیماری ام به سرعت بهبود پیدا می کرد، اما حالا دیگر این 
دارو اثر سابق را روی من ندارد و انگار تاثیرش را از دست داده است! در چنین شرایطی می توان 

گفت میکروب ها به آنتی بیوتیک ها عادت کرده اند و باوجود آنها دیگر ازبین نمی روند. 

علاوه بر این گوشت مرغ یکی از مستعدترین انواع گوشت در آلوده شدن به حساب می آید. دو 
باکتری شیگلا و سالمونلا نوع عمده باکتری هایی هستند که در صورت مصرف مشکلات متعددی 
را برای فرد به وجود می آورند. ازجمله اینکه ممکن است فرد دچار ناراحتی های گوارشی نظیر 

تهوع و استفراغ شود. 
پای مرغ قابل خوردن است؟

در بسیاری از کشورها خوردن پای مرغ بخشی از فرهنگ غذایی به حساب می آید و نسبت به 
آن اشتیاق نشان می دهند، چراکه پای مرغ منبع غنی پروتئین، کلسیم و فسفر است. اما در جامعه 
ما مصرف این غذا هنوز آن طور که باید و شاید جا نیفتاده است. به جای آن دل و جگر مرغ به 
وفور در منازل و رستوران ها پخته و خورده می شود. درحالی که از نظر علم تغذیه خوردن دل و 
جگر مرغ مفید نیست و توصیه می شود تا حد امکان از خوردن آنها اجتناب شود، چون در صورت 

وجود آلودگی کبد مرغ مرکز تجمع خواهد بود. 
 با خون مردگی مرغ چه باید كرد؟

گاهی حین شست وشو یا پخت در بعضی قسمت های گوشت مرغ خون دیده می شود. این 
خون، در واقع خون مردگی است که بر اثر وارد آمدن ضربه فیزیکی به مرغ ایجاد شده است یا 
نوعی آلودگی است که تنها در یک بخش از گوشت مرغ بروز کرده است. دانستن این نکته خالی 
از فایده نیست که نه تنها ممکن است در گوشت مرغ خون مردگی وجود داشته باشد، بلکه در 

گوشت انواع و اقسام پرندگان خون مردگی به چشم می خورد بنابراین جای نگرانی نیست. 
تنها کاری که باید بکنید این است که آن قسمت به خصوص از گوشت را که خون دارد، ببرید 
و دور بیندازید. در این مورد نباید سهل انگاری شود یا تنها به شست وشو قناعت کنید چون 

خون مردگی به هر دلیل طبیعی و غیرطبیعی هم که ایجاد شده باشد، باز قابل خوردن نیست. 
آیا باید پوست مرغ را كند؟

بعضی عادت دارند که مرغ را با پوست می پزند و در مقابل عده ای آن را آلوده می انگارند و حین 
شستن، از گوشت جدایش می کنند. همیشه این سوال ذهن ها را به خود مشغول می کند که آیا 
پوست مرغ قابل مصرف است و صحیح است که همراه مرغ پخته شود یا نه. پاسخ به این سوال 
به اطلاعات اولیه ای از مرغ نیاز دارد. اگر از بهداشت، سلامت و ارگانیک بودن مرغ اطمینان دارید، 
پوست آن هم آلوده نیست و پخته شدنش همراه گوشت ضرری ندارد. اما اگر از ارگانیک بودن 
مرغ مطمئن نیستید، بهتر است پیش از پخت، پوست را جدا کنید و دور بیندازید. چون اگر مرغ 
مشکلی داشته باشد، پوست آن هم از آلودگی در امان نخواهد بود. ضمن اینکه در پوست مرغ 

چربی های متعددی وجود دارد و از قضا می تواند محل تجمع آلودگی هم باشد. 
مصرف مكرر مرغ چه ضرری می رساند؟   

 رعایت تنوع غذایی یکی از اصول تغذیه سالم است. بعضی افراد به دلایل مختلف تعداد دفعات 
زیاد و متوالی گوشت مرغ مصرف می کنند و از مصرف دیگر منابع پروتئین بازمی مانند. توصیه 
می شود حتی کسانی که گوشت مرغ را خیلی دوست دارند و با ذائقه شان جور است، در هفته 
حداکثر سه تا چهار بار بیشتر مرغ نخورند. منابع پروتئینی کم نیستند. مثلا پروتئین موجود در 

سفیده تخم مرغ از پروتئین مرغ بیشتر است.
انواع حبوبات که در گذشته در غذاهای سنتی به وفور مورد استفاده قرار می گرفت به دلیل 
مصرف غذاهای جدید دیگر چندان مصرف نمی شوند. سویا هم پروتئین دارد هم کلسترول خون 
را کاهش می دهد. وقتی تنوع غذایی ایجاد می شود بدن از تمام این مواد غذایی -که ساده تر و 

خوش خوراک تر از مرغ هم هستند- بهره لازم و کافی را می برد.  
روش صحیح پخت مرغ چیست؟

برای پخت گوشت مرغ روش های مختلفی مانند کبابی کردن، سرخ کردن، بخارپز و آبپز کردن 
وجود دارد. اما آیا همه این روش ها، روش های سالمی هستند؟

- بهترین روش برای پخت گوشت مرغ، آبپز یا بخارپز کردن آن است. اما باید مراقب باشید 
مرغ بیش از حد نپزد، چون ممکن است ویتامین های گروه B از بین بروند. هرچه برش های مرغ 
کوچک تر باشند زودتر مغزپخت می شوند و به زمان کمتری نیاز دارند. بهتر است گوشت مرغ 

حداقل 20دقیقه در دمای حدود 100درجه قرار بگیرد.
- خیلی ها به کرات جوجه کباب درست می کنند که از نظر علمی شیوه طبخ سالمی نیست. 
گوشت مرغ را روی سوخت های فسیلی مانند زغال نپزید. استفاده از شعله گاز برای پخت بر سایر 
سوخت ها ارجحیت دارد. اصولا توصیه بر این است که گوشت را کبابی نکنید چون چربی هایی که 

در گوشت و پوست مرغ وجود دارد، می سوزد و ترکیبات سرطان زا تولید می کند. 
- سعی کنید کمتر گوشت مرغ را در روغن سرخ کنید. مصرف روغن و گوشت سرخ کرده 
توصیه نمی شود. به ویژه برای کسانی که مشکل چربی خون دارند.  - برای پخت گوشت می توانید 

از مایکروفر استفاده کنید. 
بعضی نگران این مساله هستند که مبادا اشعه های مایکروفر سلامت غذا را به مخاطره بیندازد. 
لازم به ذکر است تا به حال هیچ تحقیق علمی این نکته را تایید نکرده است بنابراین این روش 
پخت از روش های کبابی و سرخ کردن بسیار بهتر و سالم تر است. می توانید مرغ را در کوتاه ترین 

زمان و به اندازه ای که لازم است در مایکروفر بگذارید تا بپزد. 

مرغ سالم چه ویژگی هایی دارد؟ رییس ستاد برگزاری هفته سلامت اعلام کرد 

ابتلای 5میلیون ایرانی به دیابت 
رییس ستاد برگزاری هفته سلامت ضمن اعلام آمار 11٫37 درصدی ابتلا به دیابت در 
کشور، نسبت به ایجاد اپیدمی این بیماری طی 10 تا 15 سال آینده در کشورهای در 

حال توسعه هشدار داد. 
به گزارش ایسنا، دکتر عباس زارع نژاد در نشست خبری هفته سلامت درباره آخرین آمار 
ابتلا به دیابت در دنیا گفت: دیابت در سال 2013 عامل پنج میلیون مرگ بود. همچنین 
در سال 2015 رقم مبتلایان به این بیماری در دنیا به 415 میلیون نفر رسید. به همین 
میزان نیز در دنیا افراد در معرض خطر دیابت هستند و تا 15 سال آینده حدود یک 

میلیارد نفر یا به آن مبتلا می شوند یا در معرض ابتلا به آن قرار می گیرند. 
به گفته وی، رقم ابتلا به دیابت در کشورهای منطقه 15 تا 17 درصد و در ایران 11٫37 
درصد است. همچنین 15 درصد بودجه سالیانه کشورهای منطقه صرف هزینه های این 

بیماری می شود. 
رییس ستاد برگزاری هفته سلامت افزود: نیمی از مرگ های زودهنگام در منطقه 
مدیترانه شرقی به علت دیابت است. در ایران نیز حدود 5 میلیون نفر به این بیماری مبتلا 

هستند که تقریبا نیمی از آنها از بیماری خود اطلاع ندارند. 
مشاور وزیر بهداشت ضمن هشدار در خصوص اپیدمی دیابت طی 10 تا 15 سال آینده 

از احتمال دو برابر شدن نرخ افراد مبتلا به این بیماری در کشور ابراز نگرانی کرد. 
زارع نژاد، توجه به پیشگیری و تغییر در سبک زندگی را از عوامل اصلی جلوگیری از 
دیابت عنوان کرد و گفت: داشتن فعالیت بدنی به میزان 150 دقیقه در هفته و همچنین 
کاهش 10 درصد از وزن بدن برای افراد چاق، می تواند عوارض دیابت را برای بیماران به 

تاخیر اندازد و از ابتلا به آن در موارد جدید پیشگیری کند. 
وی، همچنین مجموع هزینه های مستقیم و غیرمستقیم سالیانه دیابت در کشور را 
70 تا 80 میلیارد دلار معادل 234 هزار میلیارد تومان خواند و به دو پایش انجام شده 
در استان یزد برای اطلاع از آمار دیابت اشاره کرد و گفت: طبق بررسی اول، آمار دیابت 
در این استان 17 درصد و در بررسی دوم 22 درصد بود که خبر از آمار بالای دیابت در 

این استان می دهد. 
مشاور وزیر بهداشت درخصوص برنامه های شهرداری تهران در هفته سلامت نیز 
گفت: قرار است در 110 مدرسه و پنج منطقه محروم تهران، پایگاه های پیشگیری و 
درمان دیابت مستقر شوند. همچنین پنج دهکده سلامت در پنج منطقه استان تهران 
با محوریت آموزش و پیشگیری از بیماری های غیرواگیر در این هفته فعالیت می کنند. 

در تمام بوستان ها و خانه های سلامت تهران نیز اطلاع رسانی این هفته انجام می شود. 
به گزارش ایسنا، رییس ستاد برگزاری هفته سلامت درخصوص برنامه های این هفته 
شعار "غلبه بر دیابت" برای آن انتخاب شده است، اظهار کرد: امسال عزم ملی برای تحقق 
اهداف سند پیشگیری از بیماری های غیرواگیر وجود دارد که ابلاغ آن در سال جدید اتفاق 

می افتد. بر همین اساس نیز روزهای هفته سلامت نامگذاری شدند. 
رییس ستاد برگزاری هفته سلامت درخصوص رویدادهای اختصاصی این هفته از 
اول تا هفتم اردیبهشت ماه گفت: قرار است در روز سه شنبه 31 فروردین ماه، جلسه ای 
نمادین برای معرفی سفیران سلامت با حضور 1000 نفر از دانش آموزان دبیرستانی با 
حضور وزرای بهداشت و آموزش و پرورش در اردوگاه شهید باهنر برگزار شود.  زارع نژاد 
ادامه داد: دیدار با مراجع عظام تقلید در قم در روز دوم اردیبهشت ماه، برگزاری مراسم 
پیاده روی خانوادگی با حضور وزیر بهداشت در میدان مشق و همچنین معاون بهداشت 
و رییس ستاد برگزاری هفته سلامت در نماز جمعه به عنوان سخنران پیش از خطبه ها 
از برنامه های روزجمعه سوم اردیبهشت ماه است.  به گفته مشاور وزیر بهداشت، برگزاری 
همایش ملی سلامت در شهر یزد، رونمایی از داروهای جدید، برگزاری مراسم اعطای 
نشان ایمنی و سلامت و رونمایی از بر چسب اصالت دارو و همچنین برگزاری مسابقه 
فوتبال هنرمندان پیشکسوت با کودکان بیمار بستری در مرکز طبی کودکان از جمله 

رویدادهای هفته سلامت است. 

9 دلیل ریزش مو و روش های درمان آنها
ریزش زیاد مو باعث هراس و نگرانی است. اما خوشبختانه درمان های مختلفی هم برای 

آن وجود دارند. ما در این مطلب، 9 دلیل ریزش مو و روش درمان آنها را شرح داده ایم.
  همه انسان ها موهایشان می ریزد، هنگامی که حمام هستید، موها را خشک یا شانه 
می کنید ممکن است چندین تار بریزد و این کاملا نرمال و عادی است. به طور متوسط، ما 
حدود 50 تا یکصد تار موی خود را در طول روز از دست می دهیم. این اندازه نرمال ریزش 
موها است. دلیل آن هم از بین رفتن موهای مرده و جایگزینی موهای جدید است. اما اگر 
موهای شما بیش از این تعداد است، دچار ریزش غیرطبیعی هستید و باید آن را درمان 

کنید. ما در این مطلب، 9 دلیل ریزش مو و روش درمان آنها را شرح داده ایم.
Telogen effluvium .1

Telogen effluvium، بیماری پوسته سر است که پس از بارداری، جراحی های مهم، 
کاهش وزن شدید یا استرس زیاد به وجود می آید. در اثر این پدیده شما هر روز دسته دسته 
موهای خود را به ویژه هنگام شامپو کردن، حالت دادن یا شانه زدن آنها از دست خواهید 
داد. این مساله می تواند عوارض جانبی برخی از داروها همچون داروهای ضدافسردگی، ضد 
اضطراب و کاهش دهنده التهاب نیز باشد. در طول این بیماری، موها پیش از اینکه از پوسته 

سر بیرون بیایند بسیار سریعتر از حالت نرمال، از فاز رویش به فاز استراحت می رسند.
 نشانه ها: خانم ها به طور طبیعی 6 هفته تا 3 ماه پس از اتفاق های استرس زا دچار 
ریزش موی شدید می شوند. در بیشترین حد این بیماری ممکن است مشت مشت موهای 

خود را از دست بدهید.
 روش های درمان: در برخی موارد، همچون بارداری یا جراحی های مهم، باید صبر کنید 
تا این دوره ریزش تمام شود. اما اگر در نتیجه مصرف داروها ریزش موی شدید دارید، با 
پزشک صحبت کنید تا دوز آن را کاهش دهد. اگر در نتیجه استرس دچار این مشکل شده 

اید نیز بهترین راه کم کردن اضطراب و هیجان های منفی است. 
2. ریزش موی ارثی 

ریزش موهای ارثی یکی از دلایل رایج ریزش موی سر است. این مشکلی است که ممکن 
است فرد، ژن آن را از پدر یا مادر خود دریافت کند. 

نشانه ها: نشانه های ریزش موی ارثی از اوایل 20 سالگی آغاز می شود. اگر هر دو پدر 
و مادر این مشکل را داشته باشند، فرزند هم دچار آن خواهد شد. ریزش موها در برخی از 
افراد پراکنده است یعنی بخش های مختلفی از سر دچار ریزش مو می شود. برخی هم فقط 

بخش مشخصی ار سرشان می ریزد.
 روش های درمان: با کمک ماینوکسیدیل می توانید تاحدی جلوی ریزش موها را بگیرید. 
برای این منظور باید روزی دومرتبه از این محلول استفاده کنید. داروهایی نیز برای جلوگیری 
از ریزش موها برای مردان و زنان وجود دارد. البته خانم ها باید مراقب عوارض جانبی این 
داروها باشید. مصرف ماینوکسیدیل برای زنان باردار یا شیرده ممنوع است. برای مردان نیز 

از داروهای خوراکی و فاینستراید استفاده می شود.
3. كم كاری غده تیروئید 

میلیون ها نفر که بیشتر آنها را زنان تشکیل می دهند از بیماری های تیروئید رنج می برند. 
هنگامی که بدن شما خیلی کم هورمون تیروئید را ترشح کند، گفته می شود که دچار کم 
کاری غده تیروئید هستید. تیروئید هورمونی است که مسوول متابولیسم بدن، ضربان قلب 
و حالت های روحی انسان است. اگر بدن تیروئید زیادی تولید کند، پرکاری غده تیروئید 
دارید. هورمون تیروئید مسوول همه چیز در بدن از مصرف اکسیژن بدن گرفته تا رشد مو، 
پوست و ناخن ها است. وقتی این هورمون به اندازه کافی و درست در بدن ترشح نشود شما 

شاهد تغییراتی در بدن خود خواهید بود.
 نشانه ها: کم کاری غده تیروئید باعث افزایش وزن، خستگی، یبوست، افسردگی و اخلال 
در تمرکز می شود. مو، ناخن و پوست نیز مواردی هستند که در نتیجه این بیماری آسیب 

می بینند. این مساله بیشتر در خانم های بالای 50 سال بسیار رایج است. 
پر کاری غده تیروئید نیز باعث کاهش وزن، تپش قلب نامنظم، عصبی بودن، پرخاشگری، 
اسهال، پوست مرطوب، ضعف عضلانی و تغییر حالت چشم می شود. در نتیجه این بیماری 

چون متابولیسم بدن زیاد می شود، ممکن است موهای خود را نیز از دست بدهید.
 روش های درمان: برای بیماری های تیروئید باید به پزشک مراجعه کنید تا داروهای 

مناسب با دوز کافی را برای شما تجویز کند.
 4. لوپوس )زخم پوستی( 

لوپوس نوعی بیماری مزمن خود ایمن است که خود سیستم ایمنی بدن به بافت های 
سالم آسیب می رساند. حدود 1٫5 میلیون نفر از مردم دنیا به این بیماری دچار هستند و 
بیشتر آنها را زنان تشکیل می دهند که در طول سال های باروری تحت تاثیر این بیماری 

قرار دارند. 
نشانه ها: لوپوس اصولا با خستگی مفرط، سردرد، زخم های دهانی و مفاصل متورم 
همراه است. بسیاری از مردم در قسمت استخوانی بینی خود دچار لکه پروانه ای شکل 
هستند و حساسیت بالایی به نور خورشید پیدا می کنند. از دیگر نشانه های آن باید به تب، 
ورم دست و پا و پف اطراف چشم ها، درد سینه و کم خونی اشاره کرد. بیشتر مردم نیز 
موهای خود را از دست می دهند. از آنجا که این نشانه ها در شرایط دیگر نیز ممکن است 

بروز کنند لوپوس را مقلد بزرگ نام نهاده ا ند.
 روش های درمان: اگر دچار ریزش مو و درد مفاصل، خستگی و دیگر نشانه های لوپوس 
شدید حتما به متخصص روماتیسم مراجعه کنید. احتمالا پزشک برایتان داروهای خوراکی 
همچون پرد نیزون تجویز می کند. اگر لکه های در کاسه سر خود دارید باید به متخصص 

پوست مراجعه کنید تا لوسیون های مناسب برایتان تجویز کند.
 5. كمبود آهن 

خانم هایی که پریودهای سخت دارند یا غذاهای آهن دار مصرف نمی کنند ممکن است در 
خطر کمبود آهن قرار داشته باشند. کمبود آهن منجر به کم شدن سول های قرمز خونی 
می شود. گلبول های قرمز خون مسوول حمل اکسیژن و هموگولوبین هستند و انرژی لازم 

را به انسان می رسانند.
 نشانه ها: کمبود آهن باعث خستگی مفرط، ضعف و رنگ پریدگی می شود. این بیماری 

ممکن است با سردرد، اختلال در تمرکز، دست و پای سرد و ریزش مو نیز همراه باشد.
 روش های درمان: غذاهایی که حاوی آهن هستند همچون گوشت گوساله، ماهی، 
سبزیجات سبز، حبوبات و غلات زیادی مصرف کنید. این غذاها را به همراه غذاهایی که 
ویتامین c دارند مصرف کنید تا آهن آنها به خوبی جذب شوند. خانم ها به 18 میلی گرم 
آهن در طول روز نیاز دارند و پس از یائسگی نیز به 8 میلی گرم آهن در طول روز نیاز 
دارند. اگر قصد دارید از مکمل های آهن استفاده کنید حتما پیش از مصرف با پزشک خود 

هماهنگ کنید. برای جلوگیری از ریزش مو می توانید از قرص های آهن استفاده کنید.
6. كیست تخمدان 

خیلی از خانم ها از عارضه کیست تخمدان رنج می برند. این بیماری می تواند از 11 سالگی 
آغاز شود و باعث عدم تعادل هورمونی می شود. PCOS اصولا منجر به ناباروری نیز می شود.

 نشانه ها: PCOS می تواند باعث رشد موهای صورت، پریودهای نامنظم، اکنه و کیست 
تخمدان شود. اگر به ریزش موی سر دچار شده اید، ممکن است متوجه شوید رشد موهای 

دیگر قسمت های بدنتان افزایش یافته است. اینها نشانه های کیست تخمدان هستند.
 روش های درمان: بیشتر بیماری های PCOS با قرص های ضدبارداری قابل درمان 
هستند. این داروها حاوی ضد استروئیدهای قوی هستند که مانع از ترشح تستوسترون 
می شود. اگر نمی توانید از قرص های ضدباراداری استفاده کنید، ممکن است پزشک، 
داروهایی همچون اسپیرونولاکتون برایتان تجویز کند که مانع از ترشح هورمون های مردانه 

می شوند. کاهش وزن نیز می تواند در کاهش تاثیرات هورمون های مردانه موثر باشد.
 7. سلامت پوست سر 

پوست سری که سالم نیست می تواند باعث التهاب و مانع از رویش موها شود. مشکلات 
پوستی که باعث ریزش مو می شوند شامل چربی نابهنجار پوست، شوره سر، سوریاس و 

بیماری های قارچی هستند. 
نشانه ها: چربی نابهنجار پوست باعث پوسته ریزی پوست سر می شود و شوره های زرد 
رنگ و چرب روی شانه های و لای موهای فرد کاملا مشخص هستند. شوره سر در نتیجه 
مخمری به نام مالاسزیا، تغییرات هورمونی بدن یا چربی بیش از حد سر به وجود می آیند. 
سوریاس نیز موجب تغییر پوسته سر می شود که پوسته های ضخیم و سفید ایجاد می کند 
که در نتیجه کشیده شدن ممکن است خون بیفتد. بیماری های قارچی در نتیجه تماس 
با حیوانات یا انسان های آلوده به انسان سرایت می کنند و نشانه های آن شامل لکه های 

قرمز رنگ در کف سر است.
 روش های درمان: برای درمان شوره سر شامپوهای مختلفی در بازار وجود دارند که 
می توانید از آنها استفاده کنید. برای سوریاس و قارچ های پوستی نیز دارو وجود دارند که 

باید با تجویز پزشک آنها را مصرف کنید.
 8. تاسی سر 

تاسی نوعی عارضه است که سیستم ایمنی بدن به پیازهای مو آسیب می رساند. این 
عارضه دامنگیر افراد بسیاری در جهان و در هر دو جنس زن و مرد یکسان است. دلیل این 

امر ناشناخته است اما ارتباط نزدیکی با استرس و بیماری ها دارد.
 نشانه ها: این عارضه به سه شکل خود را نشان می دهد: تاسی عموما به صورت دایره 
ای در کاسه سر، ابروها یا پاها ظاهر می شود. ریزش موهای کف سر به نام تاسی توتالیس و 
ریزش بقیه موها به نام تاسی یونیورسالیس شناخته می شوند. برخی از بیماران اعتقاد دارند 
پیش از بروز تاسی، آنها در منطقه ای که دچار ریزش شده است چیزی همچون سوزش یا 

التهاب را حس می کرده اند.
 روش های درمان: تاسی اصولا با کورتیکواستروئیدها درمان می شوند. در برخی موارد، 
ماینوکسیدیل نیز می تواند موثر باشد. اما مهم تر از همه این است که استرس کمی داشته 

باشید.
 9. رسیدگی بیش از حد به موها 

بیش از حد شامپو کردن، حالت دادن، سشوار کشیدن، رنگ کردن، کراتینه کردن و .. به 
موها آسیب می رسانند. حرارت و مواد شیمیایی به موها آسیب می رسانند و باعث شکستن 

و ریزش موها می شوند. 
نشانه ها: موهایی که آسیب دیده اند خیلی راحت شکسته و خرد می شوند و وقتی 

می ریزند شما پیاز موها را نمی بینید.
 روش های درمان: از وسایلی که باعث افزایش حرارت موها می شوند، استفاده نکنید. 
سشوار را روی باد سرد تنظیم کنید و تا حد امکان از اتوی مو استفاده نکنید. موها را تا دو 
یا سه درجه روشن تر از رنگ نرمال خود رنگ کنید. برای روشن کردن موها مواد شیمیایی 

زیادی نیاز است و در نتیجه آن، آسیب بیشتری به مو وارد می شود.



اجتماعی 6

مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم : 

مردم باید از حقوق و تکالیف  خود در جامعه 
آگاه شوند

 به همت دفتر امور اجتماعی و فرهنگی 
استانداری جلسه ستاد صیانت از حریم 
امنیت عمومی و حقوق شهروندی استان  
قم  با حضور مدیران ، بازرسان و اعضای 
به  و  اجرائی  ستاد صیانت دستگاههای 
ریاست جمالی  معاون سیاسی امنیتی 
)س(  معصومیه  تالار  در  اجتماعی  و 

فرمانداری  برگزار شد.
مدیر کل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی 
استانداری در این جلسه  با اشاره به سخنی 
حقوق  خداوند  گفت:  امیرمومنان)ع(  از 
بندگان را بر حقوق خود مقدم داشته،  هر 
کس نسبت به ادای حقوق بندگان خدا 
رعایت  نیز  را  قیام کند، حقوق خداوند 

کرده است .عطاءالدین قاسمی افزود: طبق آموزه های دینی تمام انسانها دارای کرامت ذاتی 
هستند و خداوند متعال بر سر تمام بندگان تاج کرامت قرار داده و به تعبیر یکی از 
اندیشمندان مسلمان و سیاستمداران معاصر تمام انسانها ودر تمام دنیا بدون در نظر گرفتن 
رنگ ، نژاد ، قومیت ، ملیت ، زبان و مذهب مستحق تکریم و احترام می باشند و بر همین 
اساس کرامت ذاتی انسان به عنوان حقوق بشر مطرح است و شهید مطهری آرزو داشتند 
کاش منشور حقوق بشر از سوی مسلمانان تدوین میشد تا این افتخار بزرگ نصیب آنان 
شود چرا که دین اسلام کامل  ترین حقوق را نسبت به انسان ها قائل است و این حقوق در 
اصول متعدد قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران به نحو مطلوب تجلی پیدا کرده و در 

کنار حقوق ملت ،تکلیف دولت تبیین شده است.
قاسمی یادآور شد: به منظور رعایت حقوق شهروندی و حفظ حریم امنیت عمومی توسط 
دستگاه های ، شورای عالی انقلاب فرهنگی مصوبه ای داشته است.و طبق این مصوبه ستاد 
صیانت از حریم امنیت عمومی و حقوق شهروندی در استانداری تشکیل شده است گفت: 
ریاست این ستاد بر عهده استاندار،  جانشین این ستاد معاون سیاسی و امنیتی و دبیر ستاد 
دفتر اجتماعی و فرهنگی است و مهم ترین وظیفه آن هماهنگی، برنامه ریزی ، نظارت و 
پیگیری موضوع در حوزه های مختلف مربوط به ستاد صیانت در سطح دستگاه ها است 
و این ستاد از دو بخش حقوق شهروندی و حفظ حریم امنیت عمومی و عفاف و حجاب 

تشکیل شده است.
دبیر ستاد صیانت از حریم امنیت عمومی و حقوق شهروندی استان با اشاره به اهداف 
تشکیل این ستاد افزود :تعمیق و گسترش فرهنگ حجاب و عفاف در جامعه در چهار 
چوب وظایف، قوانین و مقررات، صیانت از حقوق شهروندی و برخورد کریمانه و محبت 
آمیز با مردم و حفظ کرامت انسانی آنها از جمله مهمترین هدف های تشکیل ستاد یاد 

شده به شمار می روند.
فقه  مطابق  اینکه  بیان  با  استانداری  فرهنگی  و  اجتماعی  امور  دفتر  مدیرکل 
همه  افزود:  می شوند،  محسوب  ملت  خدمتگزار  عنوان  به  دولت  اسلامی کارمندان 
دستگاه های اجرایی باید نسبت به تکریم ارباب رجوع دقت کافی داشته باشند و نسبت به 

تسهیل و روان سازی ارائه خدمت به شهروندان همت کنند .
وی با اشاره به اینکه خون های پاکی برای به ثمر نشستن نظام اسلامی ریخته شده است، 
تصریح کرد: شخصیتی مانند امام راحل رهبری این نظام را بر عهده گرفتند، و امروز نیز 
ولی فقیهی مانند رهبر معظم انقلاب در راس آن قرار دارند و بالاترین مقام اجرایی آن نیز 
رئیس جمهوری است که از حوزه علمیه برخاسته و خود را حقوق دان و دولتش را دولت 
راستگویان نامگذاری کرده، و برای صیانت از حرمت شهروندان منشور حقوق شهروندی 
تدوین نموده است از این رو همه دستگاه های اجرایی استان باید تابلوی تمام نمای این 

خصوصیات نظام اسلامی و منویات رهبری و سیاست و مرام دولت تدبیر و امید باشند.
وی آگاه سازی مردم از حقوق و تکالیف خود به منظور ارتقاء انضباط اجتماعی و قانون 
مداری در جامعه را از دیگر اهداف مورد نظر در تشکیل این ستاد ذکر کرد، و افزود: 
شفافیت در ارائه عملکرد و استفاده از تکنولوژی های روز نیز یکی از مهمترین وظایف 
دستگاه ها است که به عنوان یک پارامتر مهم در ارزیابی عملکردشان مورد توجه قرار 
می گیرد. قاسمی پیشگیری از بروز تخلفات دولتی و رسیدگی به شکایات مردم را نیز از 
دیگر وظایف دستگاه های اجرایی دانست، و تصریح کرد: باید در عین زمینه سازی برای 
رشد و سلامت اداری ، نسبت به بروز تخلف در ادارات و دستگاه های مختلف نیز زمینه 
سازی داشته باشیم و در کل هدف این است که از کارهای شکلی، ظاهری و آیین نامه ای 
به حفظ و صیانت از حقوق شهروندی برسیم. این مقام اجرایی گفت: بدون شک این باعث 
سرافکندگی ما است که هر روز از یک فساد عظیم پرده برداری می شود، و چهره نورانی 
نظام مخدوش می گردد ولی اگر زمینه به وجود آمدن تخلفات از بین رفته و برخورد جدی 
با تخلفات فراهم می شد، شاهد اختلاس های میلیاردی نبودیم . قاسمی بازرسی های انجام 
شده از دستگاه ها را مورد توجه قرار داد و افزود: 29 نفر در قالب تیم های بازرسی فعالیت 
داشتند که 21 دستگاه رتبه خوب، 6 دستگاه رتبه متوسط و برخی دستگاه ها دارای رتبه 

ضعیف بودند.
وی با بیان اینکه امسال نیز از تیم بازرسی دعوت شده تا آموزش ها و دستورالعمل ها به 
آنها ارائه  شود، گفت: بازرسی از عملکرد دستگاه ها از 21 فروردین تا 30 فروردین سال 95 
صورت می گیرد .شایان ذکر است در این جلسه بعد از سخنان معاون سیاسی امنیتی و 
اجتماعی استاندار و همچنین مدیر کل امور بانوان و خانواده و اعلام برنامه های سال جاری 

، از بازرسین ستاد صیانت با اهدا لوح تقدیر شد .

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم د: 

  مجوز بیش از هزار شغل خانگی در قم صادر شد
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم از صدور بیش از 1015 مجوز مشاغل خانگی در  

این استان خبرداد.
نصراله بازوند با اعلام این خبر اظهار داشت :  تاکنون در راستای توسعه مشاغل کوچک، 
خانگی و ساماندهی آنان بیش از 1015 مجوز مشاغل خانگی  در استان قم صادر شده 
است. وی ادامه داد :مبلغ 38 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه  نیز به متقاضیان راه 

اندازی  این مشاغل خانگی پرداخت شده است. 
بازوند با اشاره به مطالعات انجام شده در جهان در خصوص کار خانگی  افزود: طبق 
مطالعه ای که  سازمان بین المللی کار به منظور صیانت از حقوق کارگران و تعیین  نقش 
اثرگذار  کارگران خانگی در اقتصاد کشور ها مطالعه جدیدی را در خصوص کارخانگی انجام 
داده که نتایج آن اخیرا منتشر شده است این مطالعه نشان می دهد، حدود 67 میلیون نفر 
در جهان به کارخانگی اشتغال دارنداین تعداد کارگر خانگی یک منبع مهم اشتغال است 

و بالغ بر 4 درصد  نیروی کار جهان را تشکیل می دهد.
براین اساس سهم کشورهای مناطق آسیا و اقیانوسیه حدود 41درصد، منطقه 
آمریکای لاتین و کارائیب 27 درصد، آفریقا14 درصد، کشور های عرب 6 درصد، و 
مابقی12 درصد مربوط به  کشورهای صنعتی و اروپا شرقی است.وی با بیان اینکه 
سازمان بین المللی کار، کارخانگی را کار انجام شده در یا برای یک خانوار یا چند خانوار 
تعریف می کند تصریح کرد: مصادیق آن را تمیز کردن خانه، رانندگی برای خانواده و 
حتی مراقبت از حیوانات بیان می دارد . بر این اساس کارگر خانگی به افرادی گفته 
می شود  که درگیر کار خانگی باشد .  وی در ادامه با بیان اینکه اکثریت قریب به اتفاق  
کارگران خانگی یعنی حدود 80 درصد آنان را زنان تشکیل  می دهند  خاطرنشان کرد:با 
توجه به این که زنان در معرض شرایط تبعیض و آسیب های اقتصادی اجتماعی هستند، 
گسترش حمایت های اجتماعی کارگران خانگی مولفه کلیدی برای  مبارزه با فقر و ترویج 
برابری جنسی است. مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان قم با اشاره به پوشش 
تامین اجتماعی کارگران خانگی اذعان داشت: همچنین این مطالعه بیان می دارد، 
پوشش تامین اجتماعی کارگران خانگی همچنان یک چالش مهم در خصوص حفظ و 
صیانت از حقوق این شاغلین است.  به طوری که 90 درصد کارگران خانگی  فاقد پوشش 
تامین اجتماعی هستند.بر این اساس سازمان بین المللی کار در سال 2011 مقاوله  نامه 
شماره 189 و توصیه نامه  شمار 201 را در خصوص کارگران  خانگی به تصویب رساند تا 

فوریه سال جاری 22 کشور به آن پیوست.

معاون حفاظت محیط زیست استان قم:

واحدهای صنعتی قم باید تجهیزات 
پایش دودکش نصب کنند

معاون نظارت و پایش حفاظت محیط زیست استان قم گفت: واحدهای صنعتی استان 
باید در جهت کنترل و سنجش هرچه بهتر گازهای خروجی، تجهیزات پایش دودکش ها 

را نصب کنند. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم، کاظم کاکایی در 
سخنانی اظهار داشت: بررسی وضعیت زیست محیطی واحدهای صنعتی به لحاظ میزان 
آلایندگی گازهای خروجی، پساب و پسماندها بسیار ضرورت داشته و با جدیت پیگیری 
می شود.  وی با اشاره به ابلاغ دستورالعمل ایجاد سکوی نمونه برداری و نصب دریچه 
مناسب بر روی دودکش های واحدهای صنعتی، خاطرنشان کرد: واحدهای تولیدی و 
صنعتی باید در جهت کنترل و سنجش هرچه بهتر گازهای خروجی واحدها، امکانات و 
تجهیزات پایش دودکش ها را هرچه سریعتر نصب کنند.  معاون نظارت و پایش حفاظت 
محیط زیست استان قم در پایان تصریح کرد: واحدهای صنعتی استان باید برای دستیابی 
به توسعه پایدار و حفظ و حراست از سلامت عمومی جامعه و محیط زیست، نسبت به 
رعایت مولفه ها و شاخص های زیست محیطی اهتمام جدی داشته و با کارشناسان این 

اداره کل همکاری لازم را داشته باشند. 

فرمانده انتظامی سیرجان  خبرداد:

کلاهبرداری 13 میلیاردی از تاجر پسته 
فرمانده انتظامی سیرجان از دستگیری فردی که 13 میلیارد ریال از یك تاجر پسته 

کلاهبرداری کرده بود، خبر داد. 
سرهنگ محمدرضا ایران نژاد در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس گفت: در پی 
شکایت یکی از شهروندان مبنی بر این که فردی ، وی را فریب داده و 45 تن پسته به ارزش 
13 میلیارد ریال از او خریداری کرده است، بررسی موضوع در دستور کار ماموران پلیس 
آگاهی سیرجان قرار گرفت. وی افزود: شاکی در اظهارات خود بیان داشت، مدتی پیش 
توسط یکی از دوستانم متوجه شرکت بازرگانی در یکی از شهرهای اصفهان شدم که پس 
از تماس با این شرکت توانستم مقدار چهار تن پسته را به این شرکت بازرگانی بفروشم و 
پول را به طور نقد دریافت کنم . این مقام انتظامی عنوان داشت: مجددا شاکی که توسط 
این شرکت بازرگانی اعتمادش جلب شده بود مقدار 45 تن پسته را به این شرکت می 
فروشد و در قبال آن تعدادی چك و سفته به ارزش 13 میلیارد ریال دریافت می کند که در 
هنگام نقد کردن چك و سفته ها متوجه می شود که صاحب این شرکت کلاهبردار است و 
دیگر پاسخگوی وی نبوده است. ایران نژاد ادامه داد: ماموران پلیس آگاهی با انجام یکسری 
اقدامات پلیسی ، متهم را شناسایی و در یك عملیات غافلگیرانه وی را در استان اصفهان 
دستگیر کردند. وی بیان داشت: متهم که با اسم جعلی اقدام به این کار کرده بود در مواجهه 
با مدارك و مستندات پلیس به بزه انتسابی اعتراف کرد. فرمانده انتظامی شهرستان سیرجان 
به مردم توصیه کرد: هوشیار باشند و فریب افراد کلاهبردار که معمولا حراف ، ولخرج و شیاد 
هستند را نخورند و با تحقیق و بررسی کامل، خرید خود را انجام دهند و در هنگام دریافت 

چك و سفته پس از استعلام از بانك نسبت به اعتبار این اسناد مطمئن شوند . 

فرمانده انتظامی استان سیستان و بلوچستان  اعلام کرد:

جلب اعتماد، زمینه ساز کلاهبرداری 80 میلیاردی 
فرمانده انتظامی استان سیستان و بلوچستان از دستگیری فردی که با جلب اعتماد تجار و 
کسبه، 80 میلیارد و 850 میلیون ریال در استان های تهران،کرمان و سیستان و بلوچستان 
کلاهبرداری کرده بود، خبر داد.  سردارحسین رحیمی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری 
پلیس گفت: در پی دریافت شکایت تعدادی از شهروندان مبنی بر اینکه فردی با جلب اعتماد 
آنان و صدور چک های بلامحل ،مقادیر قابل توجهی از آنان کلاهبرداری کرده است ،بررسی 
موضوع در دستور کار کاراگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت. وی افزود: کاراگاهان اداره 
مبارزه با جعل و کلاهبرداری پلیس آگاهی استان پس از انجام بررسی های میدانی و پایش 
مداوم اطلاعاتی ،سر نخ هایی از این کلاهبردار سابقه دار در پرونده به دست آوردند. فرمانده 
انتظامی استان سیستان و بلوچستان در ادامه بیان داشت: کاراگاهان پلیس با اشراف اطلاعاتی 
دریافتند که این فرد برای انجام کلاهبرداری های متعدد از کسبه و تجار در شهرستان های 
تهران،بم و زاهدان تردد می کند و پس از تلاش های شبانه روزی ، یکشنبه شب موفق شدند 
محل اختفای این متهم را در زاهدان شناسایی و او را در یک عملیات غافلگیرانه دستگیر 
کنند. سردار رحیمی با اشاره به اینکه این کلاهبردار حرفه ای ، از سال 93 به دلیل دریافت 
وام های کلان از بانک های مختلف و عدم پرداخت اقساط در لیست سیاه بانک مرکزی قرار 
گرفته و ممنوع المعامله بوده ،تصریح کرد: وی در تحقیقات تخصصی کاراگاهان پلیس اعتراف 
کرد پس از اینکه با تعدادی از کسبه در شهرستان های تهران،بم و زاهدان معامله انجام داد 
با پرداخت پول نقد اعتماد آنان را جلب و در معامله های بعدی با این افراد، در قبال خرید 
کالا ،چک بلا محل صادر و از آنان 80 میلیارد و 850 میلیون ریال کلاهبرداری کرده است. 
فرمانده انتظامی استان سیستان و بلوچستان با اشاره به اینکه در این زمینه تاکنون 19 مال 
باخته از استان های تهران،کرمان و سیستان و بلوچستان شناسایی شده اند،خاطر نشان کرد: 
تجار و کسبه به منظور پیشگیری از سوء استفاده افراد فرصت طلب در هنگام معاملات خود 

دقت کنند تا گرفتار دام این افراد سودجو نشوند.

 رئیس سازمان امداد و نجات کشور با اشاره به آخرین روند امدادرسانی در مناطق سیل زده 
کشور گفت: 7 نفر به دلیل سیل جان خود را از دست داده و 7400 نفر اسکان اضطراری شدند. 
ناصر چرخساز ، در رابطه با مجموع عملیات انجام گرفته در رابطه با سیل و آ ب گرفتگی طی 
7روز گذشته در کشور، اظهار داشت: به طور کلی 21 استان خوزستان، ایلام، لرستان، کرمانشاه، 
فارس، چهارمحال و بختیاری، اصفهان، همدان، خراسان جنوبی، شمالی و رضوی، کهگیلویه و 
بویراحمد، البرز، کردستان، یزد، سمنان، گیلان، گلستان، آذربایجان شرقی، مازندران و زنجان 

متأثر از سیل و آب گرفتگی شده بود.وی افزود: 351 شهر، روستا و منطقه عشایرنشین در این 
مدت امدادرسانی شد و بیش از 26 هزار و 800 نفر حادثه دیده نیز از خدمات امدادی بهره مند 
شدند.رئیس سازمان امداد و نجات با اعلام اسکان اضطراری 7400 نفر طی این مدت، گفت: 
10 نفر نیز به دلیل مصدومیت ناشی از سیل و آب گرفتگی توسط نیروهای هلال احمر به 
مراکز درمانی منتقل شده و 7 نفر جان خود را از دست داده اند که 3 نفر در دهلران، یک نفر 
در مهران، یک نفر در ایلام و 2 نفر در اندیکا و نورآباد کشته شدند.چرخساز از رهاسازی بیش 
از 300 دستگاه خودرو از مسیر سیلاب خبر داد و عنوان کرد: حدود 700 واحد مسکونی در 
این مدت از آب تخلیه شد و اکنون امدادرسانی در خوزستان، لرستان و ایلام ادامه دارد.وی در 
مورد منابع و تجهیزات به کار گرفته شده در سیل و آب گرفتگی روزهای گذشته، گفت: 3 فروند 
بالگرد، 350 دستگاه خودروی عملیاتی و 1747 نیروی عملیاتی در این زمینه به کارگیری شد 
و بیش از 9 هزار تخته پتو، 2800 تخته موکت و 400 شعله والور و تعداد زیادی کنسرو، نان، 
خرما و  آب معدنی میان حادثه دیدگان توزیع شد.رئیس سازمان امداد و نجات در ادامه به برگزاری 
جلسه رؤسای شعب هلال احمر و مدیریت بحران استان خوزستان در شهرستان شوش، اشاره و 
خاطرنشان کرد: در این جلسه اقدامات هلال احمر در مناطق سیل زده مورد ارزیابی و تحلیل قرار 
گرفت و اقدامات لازم که برای برنامه های آتی لازم است انجام شود نیز مورد بحث و گفت وگو 

قرار گرفت.

رئیس سازمان امداد و نجات کشور:

سیل جان ۷ نفر را گرفت

 ازدواج ها اغلب با یک حال خوب شروع می شوند. 
دوست داشتن، دوست داشته شدن و رسیدن به فردی 
که پسندیده ایم یا به دلمان نشسته، شور و هیجانی 
ایجاد می کند که به زندگی مان عطر و رنگ می بخشد. 
تجربه چنین شور و هیجانی نه تنها حال خود ما که حال 
اطرافیان را هم خوب می کند. زن و شوهرها به تجربه 
می گویند این حال خیلی خوب تا ابد ماندگار نیست 
و بالاخره یک روز همه چیز معمولی می شود. در این 
قسمت در مورد این حال خوب و نحوه ماندگارکردن 

آن می گوییم. 
صمیمیت چیست؟

عمیقا  که  باشد  نفر  یک  می خواهد  »دلم  جمله 
دوستش داشته باشم و بتوانم حرف هایم را به او بزنم«، 
اشاره به یک نیاز درونی دارد که »نیاز به صمیمیت« 
نامیده می شود. بسیاری از ما برها و بارها این جملات 
را از دهان افراد مختلف شنیده ایم و یا خودمان آن را 
حس کرده ایم، اما ممکن است چیز زیادی در مورد 
آن ندانیم؛ بنابراین اولین سوالی که به ذهن می آید این 
است که صمیمیت چیست؟ صمیمیت به احساس 
نزدیکی، رودربایستی نداشتن و شریک شدن در دنیای 
خصوصی دیگری گفته می شود. افرادی که با یکدیگر 
صمیمی می شوند، می توانند بدون کنترل کردن یکدیگر 
با هم ارتباط برقرار کرده، حرف های دلشان را به یکدیگر 
بگویند و ارتباطی عاشقانه، دوستانه و لذت بخش با 

همدیگر داشته باشند.
همان طور که گفته شد صمیمیت یک نیاز است و 
بسیاری از روابط ما براساس این نیاز شکل می گیرد، اما 
شکل پخته و قوام یافته این نیاز، در ازدواج و در ارتباط 
بین زن و شوهرها دیده می شود که شامل هشت قسمت 
است: »همکاری صمیمانه زوج ها با هم؛ تعهد و پایبندی 
آن ها نسبت به یکدیگر و نسبت به  زندگی مشترک؛ 
؛ احساس استقلال زن و شوهر برای ارتباط با خانواده 
و دوستان؛ اعتماد به نفس و عزت نفس زن و شوهر، 
میزانی که زوج ها می توانند عقاید و نگراش های خود را 
ابراز، اختلاف نظرهای خود حل و فصل و احساسات و 

عواطف خود را برای یکدیگر بیان کنند.«
ایجاد صمیمیت مهم است

سوال دیگری که ممکن است برایتان پیش بیاید این 
است که ایجاد صمیمیت بین زن و شوهرها چه فایده ای 
دارد؟ در پاسخ به این سوال باید بگوییم صمیمیت باعث 
می شود ارتباط بین زن و شوهرها محکم تر شود و آن ها 
نسبت به هم وفادارتر و متعهدتر باشند. زن و شوهرهای 
صمیمی بیشتر با هم می سازند، از زندگی مشترک خود 
راضی تر هستند و زندگی شان دوام بیشتری دارد و 
دلیلش این است که صمیمیت، حال کلی رابطه را خوب 
می کند و وقتی حال کلی رابطه خوب شود، معمولا توجه 
بیشتری به یکدیگر خواهندداشت و کمتر از هم دلخور 

خواهندشد.
صمیمیت را مهمان همیشگی زندگی تان كنید

حالا که در مورد اهمیت صمیمیت دانستیم. این 
سوال پیش می آید که چه گونه می توانیم آن را در 
زندگی مشترک ایجاد کنیم و یا پس از ایجاد آن، چه 
طور می توانیم این احساس را در زندگی زناشویی ماندگار 

کنیم؟
در ادامه راهکارهای ساده ای معرفی می کنیم که با 
استفاده از آن ها، بدون آن که هزینه زیادی صرف نمایید، 
می توانید زندگی صمیمانه ای برای خود و همسرتان 

بسازید:
 ارتباط موثری با همسرتان برقرار كنید

شاهراه رسیدن به صمیمیت، توانایی برقراری ارتباط 
موثر با همسر است. اگر سعی کنید به همسرتان و 
نیازهایش توجه کنید، آن چه می گوید را درست و کامل 
بشنوید، در برابر انتقادهایش به سرعت موضع دفاعی 
نگیرید و هنگام بروز مشکلات و سوءتفاهم ها فقط وی 
را مقصر و مسئول ندانید. بخش بزرگی از راه رسیدن به 

صمیمیت با همسرتان را پیموده اید.
 در مورد خودتان و آن چه برایتان مهم است 

صحبت كنید
هرچه شما صریح تر و روشن تر افکار، احساسات، 
نیازها و خواسته هایتان را با همسرتان در میان بگذارید، 
رابطه صمیمانه تری خواهید داشت. بنابراین برای ایجاد 

رابطه صمیمانه، با همسرتان صحبت کنید و به وی کمک 
کنید تا شما را بهتر بشناسند.توجه داشته باشید که اگر 
به همسرتان اجازه بدهید شما را بشناسد، بهتر می تواند 
نیازهایتان  کردن  برآورده  و  داشتن  نگه  راضی  برای 
تلاش کند. بنابراین این باور اشتباه را کنار بگذارید که 
همسرتان باید خودش ویژگی ها، حساسیت ها و نیازهای 
شما را بفهمد. صریح و شفاف در مورد خودتان و آن 
چه خوشحال یا دلخورتان کرده، با همسرتان صحبت 
کنید. تعبیرها و برداشت هایی که از اتفاقات و حرف های 
دیگر داشتید را هم حتما بگویید. دقت کنید چنان چه 
خودتان برای شناساندن خود به همسرتان پیش قدم 
نشوید، همسرتان ناچار است براساس حدس ها و پیش 
بینی های خودش عمل کند که ممکن است مطابق با 
واقعیت نباشد. در این صورت همسرتان برای خوشحال 
دیگری  نتیجه  اما  می کند،  تلاش  شما  داشتن  نگه 

می گیرد.
 همسرتان را بشناسید و به نیازهای وی توجه 

كنید
باید به شما برای شناخت خود  اگرچه همسرتان 
کمک نماید، اما شما هم انتظار نداشته باشید همسرتان 
در مورد همه حس ها و نیازهایش به شما اطلاعات بدهد. 
توجه داشته باشید که گاهی خود افراد نیز خیلی در 
مورد حس ها و نیازهایشان نمی دانند و البته ممکن است 
نباشد.  برایشان صحبت کردن در مورد آن ها راحت 

بنابراین خودتان دست به کار شناخت همسرتان و درک 
و برآورده کردن نیازهایش باشید.

 به همسرتان نشان دهید كه اولویت اول 
زندگی شماست

همسر شما نیاز دارد که بداند برای شما اهمیت دارد 
و حتی اولویت اول زندگی شماست. اگر بتوانید چنین 
حسی به همسرتان بدهید، گام بزرگی برای رسیدن به 
صمیمیت در زندگی زناشویی تان برداشته اید. بنابراین 
سعی کنید همواره از همسرتان حمایت کنید، در برابر 
دیگران از وی تعریف کرده و هوایش را داشته باشید، 
تلاش های وی را- هرچند از نظر شما کوچک و ناکافی 
باشد- حتما ببینید. اجازه بدهید دلخوری هایش در مورد 
شما و دیگران را بگوید، غر بزند، حرف هایش را بشنوید 

و همدلی کنید.
 برای ساختن فضای دونفره تلاش کنید

یکی از کارهایی که می تواند به افزایش صمیمیت 
فضای  یک  ساختن  برای  تلاش  شود،  منجر  شما 
دونفره و خصوصی با همسرتان است. گاهی قید بودن 
در کنار دوستان و خانواده و حضور در جمع را بزنید و 
فضایی بسازید که فقط شما و همسرتان در آن حضور 
داشته باشید. چنان چه صاحب فرزند هستید، گاهی 
چندساعتی از یک فرد معتمد بخواهید که از فرزندتان 
مراقبت کند تا شما و همسرتان با هم وقت بگذرانید. در 
این فضای دونفره مهم نیست که شما دقیقا چه کارهایی 

انجام می دهید، مهم با هم بودن شماست. با هم بودن 
شماست. با هم بیرون رفتن، تفریح و مسافرت، بازی، 
مشارکت در فعالیت هایی همچون آشپزی، تعمیر وسایل 
منزل و نظافت می تواند نمونه کارهایی باشد که در این 

فضا دونفره، شما و همسرتان انجام می دهید.
خاطراتتان را مرور كنید

شما روزهای صمیمانه ای را پشت سر گذاشته اید 
که مرور آن ها و پررنگ نمودن نشان می تواند به افزایش 
صمیمیت بین شما و همسرتان کمک کند. خاطرات 
اوایل آشنایی، نامزدی و ازدواج شما خاطرات شیرین و 
دلچسبی هستند که باید هر از چند گاهی آن ها را به 
همراه همسرتان و یا حتی به تنهایی مرور نمایید. تماشای 
عکس ها و فیلم های مراسم ازدواجتان، قرارگذاشتن و 
رفتن به مکان هایی که با آن ها خاطره دارید، انجام مجدد 
کارهای خاص و غافلگیرکننده دوران عاشقی معجزه 
می کند. البته در کنار مرور خاطرات قدیمی، ساختن 

خاطرات صمیمانه جدید را نیز فراموش نکنید.
اظهار علاقه را فراموش نكنید

دوران نامزدی و اوایل ازدواج معمولا افراد در اظهار 
علاقه سنگ تمام می گذارند. کار قشنگی که متاسفانه 
با گذشت زمان و به ویژه با تولد بچه ها کمرنگ می شود. 
توجه داشته باشید که گذشت زمان،نیاز همسران به 
دوست داشتنی بودن را کاهش نمی دهد؛ بنابراین قربان 
را  دارم گفتن ها«  و »دوستت  رفتن، تحسین  صدقه 

فراموش نکنید. 
كارهای كوچكی كه همسرتان دوست دارد را 

انجام دهید
برای ایجاد رابطه صمیمی با همسرتان قرار نیست کار 
بزرگ، پرخرج و یا عجیب و غریبی انجام دهید. کارهای 
کوچکی مثل پختن یک غذای خوشمزه، تماس گرفتن 
یا ارسال پیامک، احوالپرسی های روزانه، غافلگیر کردن، 
گذاشتن یادداشت های محبت آمیز در جیب یا ماشین 
همسر، خرید گل به عنوان هدیه یا عذرخواهی، پیشنهاد 
صرف یک وعده غذایی در بیرون از منزل و یا مسافرت، 
کارهای ساده ای هستند که اثر شگفت انگیزی بر روی 

افزایش صمیمیت بین همسران دارند.
با خانواده همسرتان وقت بگذرانید

برقراری ارتباط مناسب با خانواده همسر، یکی از مهم 
رابطه صمیمی بین همسران  ایجاد  راهکارهای  ترین 
به ویژه در خانواده های ایرانی است؛ بنابراین اگر رابطه 
صمیمی با همسرتان برای شما مهم است، برای خانواده 
همسرتان وقت بگذارید و برایشان کاری انجام دهید. 
مثلا به دیدنشان بروید، برای آن ها هدیه بخرید یا سعی 
کنید روابط خود را با خانواده همسرتان بهبود بخشید. 
وقتی همسرتان ببیند که به خانواده اش اهمیت علاقه 
می دهید و به آن ها اهمیت می دهید، با شما صمیمی تر 

می شود.

صمیمیت با همسر، بدون صرف هزینه! 

فرمانده انتظامی ویژه شرق تهران با تشریح جزئیات پرونده 
قتل دختر 6 ساله افغان در ورامین گفت: همه در برابر قانون 
یکسانند و با متهم این پرونده نیز با قاطعیت برخورد خواهد 

شد. 
به گزارش پایگاه خبری پلیس، سرهنگ عبدالرضا ناظری 
با تاکید بر اینکه قانون برای همه یکسان است افزود: روز 22 
فروردین ماه خانواده یك کودك 6 ساله تبعه کشور افغانستان، 
طی مراجعه به کلانتری شهرستان ورامین از فقدان دختر 
بچه خود به نام ' ستایش ' خبر دادند؛ والدین این کودك در 
اظهارات خود گفتند فرزند آنها که ساعت 13 از منزل به قصد 

بازی خارج شده تا کنون بازنگشته است.
وی افزود: بر اساس این گزارش، تیم ویژه ای از ماموران 
کلانتری شهرستان ورامین تحقیقات خود را برای جستجوی 
این کودك آغاز کردند اما نتیجه ای حاصل نشد تا اینکه با 
از  دیگری  مرحله  وی،  فقدان  از  ساعت  چندین  گذشت 

جستجوی پلیس آغاز شد.
سرهنگ ناظری ادامه داد: تحقیقات پلیس ادامه داشت تا 
اینکه با به دست آمدن سرنخ های فرضیه به قتل رسیدن 
ستایش قوت گرفت و پلیس پس از بررسی و تحقیقات لازم 
متهم به قتل را شناسایی و دستگیر کرد.فرمانده انتظامی ویژه 
شرق تهران با اشاره به اینکه متهم که نوجوان 17 ساله و 
یکی از همسایگان خانواده مقتول بود، گفت: این نوجوان در 
بازجویی های انجام شده به جرم خود اعتراف کرد.به گفته 
این مقام انتظامی، متهم با قرار صادر شده برای بازجویی 
های تخصصی در بازداشت به سر می برد. همچنین خانواده 

ستایش نیز ضمن ابراز رضایت از روند کاری پلیس و در 
مجموع دستگاه قضائی خواستار مجازات قاتل کودك 6 ساله 

خود شدند.وی ادامه داد: پس از تکمیل پرونده و بر اساس 
قانون با متهم این پرونده با قاطعیت برخورد خواهد شد.

فرمانده انتظامی ویژه شرق تهران اعلام کرد: 

برخورد قاطع با متهم پرونده دختر 6 ساله افغان 
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  به دست آوردن اعتماد دیگران برای بیشتر ما از اهمیت ویژه ای 
برخوردار است، چرا که اثرات قابل توجهی در زندگی و روابط اجتماعی 
ما می تواند داشته باشد. در نظر گرفتن این توصیه های کوچک که 
از لحاظ علمی ثابت شده اند به شما کمک خواهد کرد که در روابط 
روزمره تان اعتماد همکاران، دوستان و حتی غریبه ها را به راحتی به 

دست بیاورید. 
از طریق عذرخواهی ابراز همدردی كنید

عذرخواهی کردن برای چیزی که به شما هیچ ارتباطی نداشته و از 
کنترلتان کاملا خارج است ممکن است غیرمنطقی به نظر برسد، ولی 
می تواند باعث شود قابل اعتماد تر به نظر برسید. محققان دانشگاه 
هاروارد از مرد جوانی خواستند که در روزهای بارانی در یک ایستگاه 
بزرگ قطار به 65 فرد غریبه نزدیک شده و از آنها بخواهد که تلفن 
همراهشان را به او قرض دهند. در نصف موارد او حرفش را با این 
عذرخواهی بی دلیل شروع کرد: »واقعا بابت باران متأسفم!« و بعد 
گفت: »می توانم تلفن همراهتان را قرض بگیرم«. تنها 9 درصد از 
افرادی که از آنها عذرخواهی نشده بود تلفنشان را به او قرض دادند، در 
حالی که 47 درصد از افرادی که مورد عذرخواهی قرار گرفته بودند این 
کار را با کمال میل انجام دادند. محققان معتقدند ابراز تأسف و ناراحتی 
برای شنونده نشان دهنده همدردی و نگرانی شما است که درنتیجه 

باعث افزایش اعتماد او به شما می شود.
زبان بدن آنها را تقلید كنید

آیا وقتی با کسی حرف می زنید مثل یک آفتاب پرست رنگ عوض 
می کنید؟ این می تواند مفید واقع شود! مطالعه ای که توسط مجله 
»آکادمی پیشرفت های مدیریتی« انجام شده است نشان داده که 
وقتی از دانشجویان رشته مدیریت بازرگانی خواسته می شد که در 
جلسات مذاکره تمرینی خود به طور نامحسوسی زبان بدن طرف 
مقابل خود را منعکس کنند، در 67 درصد موارد با او در معامله به 
توافق می رسیدند. البته نباید فرد مقابلشان متوجه این می شد که دارد 
مورد تقلید قرار می گیرد. دانش آموزانی که این کار را انجام نمی دادند 
تنها در 12٫5 درصد از موارد به توافق رسیدند. محققین این موفقیت 
در مذاکره را به ایجاد اعتماد نسبت می دهند و می گویند تقلید زبان 
بدن می تواند نقش موثری در به نتیجه رسیدن بحث ها داشته باشد.

از خجالت كشیدن نترسید
کمی قرمز شدن می تواند اثرات مثبتی روی روابط شما داشته باشد. 
در یکی از دانشگاه های کالیفرنیا تحقیقی صورت گرفته است که در 
آن به شرکت کنندگان یک فیلم ضبط شده از مردی را نشان می 
دادند که در آن به او گفته می شد که در آزمونی بسیار مهم نمره فوق 
العاده ای را گرفته است. در فیلمی که به برخی از این شرکت کنندگان 

نشان داده می شد واکنش مرد با شرم و حیا همراه بود و برخی دیگر 
او را در حالی می دیدند که از خود کبر و غرور نشان می داد. زمانی 
که میزان اعتماد آنها به این مرد مورد سنجش قرار گرفت، آنهایی که 
واکنش همراه با خجالت او را دیده بودند اعتماد بیشتری نسبت به او 
داشتند. طبق نظر محققین داشتن شرم و حیا نشان دهنده اهمیت 
دادن فرد به اطرافیان است و باعث می شود آنها بخواهند با او تعامل 

بیشتری داشته باشند.
بوی خوب بدهید

همه ما این را به خوبی می دانیم که داشتن بوی خوب برای دیگران 
خوشایند است، ولی وقتی این عطر ملایم باشد و گیاهانی همچون 
اسطوخودوس جزء عناصر پایه آن باشند اثرگذاری آن بیشتر نیز 
خواهد شد. در مطالعه ای که به تازگی در کشور هلند انجام شده 
است 90 فرد بزرگسال به سه گروه مختلف تقسیم شده اند و مورد 
آزمون سنجش اعتماد قرار گرفته اند. این آزمون استاندارد به شکل 
یک بازی انجام می شود که در آن به فرد مبلغی پول داده می شود 
و او باید تصمیم بگیرد که آن را پیش خودش نگه دارد یا به یک 
نفر دیگر بدهد. اگر او این پول را به دیگری بدهد سودش سه برابر 
خواهد شد، ولی تصمیم با خود او است که به طرف مقابلش اعتماد 
کند یا نکند. یک گروه  از این افراد با هیچ بویی ، یک گروه با عطر 

نعنا و گروهی دیگر با بوی اسطوخودوس مورد آزمایش قرار گرفتند. 
گروهی که طرف مقابلشان بوی اسطوخودوس می داد تمایل بیشتری 
به انتقال سرمایه خود به او نشان دادند. محققان می گویند که اعصاب 
حس بویای متصل به بخشی از مغز هستند که تعیین کننده اعتماد 
ما به دیگران است. در حالی که نعنا اثری محرک دارد، اسطوخودوس 
به دلیل خاصیت آرامش بخشی که دارد باعث ایجاد حس اعتماد در 

ما می شود. 
دوستان مشترک پیدا كنید

اگر شما با دوستان دیگر فردی دوست باشید، او تمایل بیشتری 
نسبت به اعتماد به شما نشان خواهد داد. دلیل این مسئله این است 
که دو نفر وقتی که دوست مشترکی دارند احساس نزدیکی بیشتری 
نسبت به هم دارند. دانشجویان دانشگاه بریتیش کلمبیا برنامه ای را 
طراحی کردند که در فیسبوک به صورت تصادفی افراد را به لیست 
دوستانشان اضافه می کرد، هر چقدر که تعداد دوستان مشترک آنها 
بیشتر بود افراد تمایل بیشتری به پذیرفتن درخواست دوستی پیدا می 
کردند. حدود 80 درصد افراد زمانی که بیش از 11 دوست مشترک 
داشتند درخواست دوستی را با وجود عدم شناخت فرد درخواست 
کننده می پذیرفتند، در حالی که تنها 20 درصد از کسانی که دوست 

مشترکی نداشتند این درخواست را می پذیرفتند.

چگونه اعتماد دیگران را به دست بیاوریم؟
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در نشست مسئولان حج ایرانی و سعودی چه گذشت؟

مذاكره تهران و ریاض پشت درهای بسته 
ماجرای حج تمتع امسال به موضوعی عجیب و پیچیده تبدیل شده که هر از گاهی 

اخباری در باره آن منتشر می شود که چندان امیدوار کننده نیست.
بر اساس این گزارش، نشست های مسئولان طرفین پشت درهای بسته برگزار شده 
و هئیت ایرانی هم در کمال احترام و مقید به دیپلماسی مسائل را مطرح کرده است؛ اما 
آنطور که از اظهارات منابع رسمی ایرانی و محافل خبری عرب به گوش می رسد چشم انداز 
تاریکی بر سر انجام این موضوع سایه افکنده است. بنا به اظهار علی جنتی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی سعودی ها گفته اند حجاج ایرانی با توجه به بسته بودن سفارت عربستان باید 
از یک کشور دیگر برای دریافت روادید اقدام کنند. این در حالی است که آنها پیشتر سوئیس 
را به عنوان حافظ منافع خود در تهران معرفی کرده و حتی برخی گمانه زنی ها مبتنی بر 
این بود که حجاج ایرانی این بار باید مقابل سفارت سوئیس صف بکشند تا ویزای خانه خدا 
را دریافت کنند؛ اما سعودی ها می گویند  چنین چیزی مطلقا امکان پذیر نیست و ایرانی 
ها باید از کشور ثالث اقدام کنند! بررسی ها نشان می دهد بهانه جویی سعودی ها از مدتها 
قبل آغاز شده است و گویا آنها به دنبال بازی دادن طرف ایرانی هستند. آنطور که وزیر ارشاد 
گفته سعودی ها شیطنت را از مدتها قبل شروع کرده بطوریکه  طی چند ماه گذشته حتی 
به مسئولان سازمان حج و زیارت برای حضور و مذاکره ویزا نداده یا روند بررسی را طول داده 
اند و برخورد منفی و نادرستی هم با گروه مذاکره کننده داشته اند. با این حال آن طور که از 
مفاد نشست های دو هئیت به گوش رسیده بیانگر این است که با توجه به فجایع رخ داده 
در حج سال قبل و در حالیکه انتظار می رفت  که مسئولان حج ایران شرط هایی با هدف 
تأمین امنیت حجاج را مطرح کنند، گویا وزارت حج عربستان در کمال تعجب پیش دستی 
کرده و اقدام به تعیین برخی شرط و شروط برای پذیرش حجاج ایرانی کرده است. شبکه 
الجزیره در همین باره نوشت: وزیر حج عربستان به هیات ایرانی گفته: هرگونه تجمع در 
اماکن عمومی، راهپیمایی، سر دادن شعار و بالا بردن صدا هنگام دعا خواندن ممنوع است. 
جناب وزیر در توضیح این ممنوعیت ها گفته: شعار دادن حجاج ایرانی باعث ایجاد مزاحمت 
برای دیگر حجاج می شود. سخنگوی وزارت حج سعودی نیز شروطی را برای هئیت ایرانی 
مطرح کرده از جمله اینکه ایرانی ها باید در برنامه های توجیهی پیش از ورود به عربستان و 
پایبندی به طرح هایی که برای حفاظت از حجاج اجرا می شود حضور یابند. محدودیت ها 
و مانع تراشی ها به اینجا ختم نمی شود. مسئولان حج سعودی شروط عجیب دیگر ی را 
هم بیان کرده اند که نشان می دهد آنها با انداختن سنگ بزرگ دنبال محروم کردن حجاج 
ایرانی هستند. الجزیره این محدودیت ها را اینگونه بیان کرده: توزیع نشریات یا مجلات 
خاصِ بعثه رهبری با محتوای چگونگی اجرای مناسک حج باید با موافقت وزارت فرهنگ و 
رسانه عربستان انجام شود، در غیر این صورت محدودیت ها و تحریم هایی شامل حال ایران 
خواهد شد. به گزارش انتخاب، با این تفاسیر به نظر می رسد که سعودی ها با اعمال مقررات 
سختگیرانه برای حجاج ایرانی به دنبال آن هستند که هیچ تضمینی در باره نگرانی های 
ایران ندهند و در عین حال شروطی را اعمال کنند که هیچ حقی را برای طرف مقابل قائل 
نشده باشد. تازه در صورت موافقت ایران با شروط عربستان چنانچه فجایعی مشابه حوادث 
سال گذشته رخ دهد چه بسا که سعودی ها بگویند شرط و شروط مان را با ایرانی ها کرده 

بودیم و کوتاهی آنها باعث حوادث شده است.

اولین سفر تاریخی رئیس جمهور كره به ایران

آغاز فصل نوین همكاری های تهران – سئول
خانم »پارك گئون هی« رئیس جمهور کره جنوبی به عنوان اولین زن و رهبر این 
کشور قدرتمند آسیایی در تاریخ 12 اردیبهشت ماه سالجاری به تهران سفر می کند تا او 
نیز همانند دیگر همتایان آسیایی و اروپایی خود فصل نوینی از روابط کشورش را با ایران 

بگشاید.
به گزارش ایرنا، کره جنوبی چهارمین اقتصاد برتر آسیا است و پس از آنکه رسانه های 
کره ای در خصوص سفر عالی ترین مقام سیاسی این کشور طی هفته ها و ماههای اخیر 
مطالب مختلفی منتشر کردند، نهاد ریاست جمهوری این کشور دیروز دوشنبه با صدور 
بیانیه ای تاریخ دقیق این سفر را اعلام کرد. بر اساس این بیانیه که یونهاپ، خبرگزاری 
کره آن را منتشر کرد، رئیس جمهور کره 12 اردیبهشت ماه جاری به تهران می آید و در 
طول مدت سفر سه روزه خود با دکتر حسن روحانی رئیس جمهوری اسلامی و برخی 
مقامات عالیرتبه کشورمان دیدار خواهد کرد. یونهاپ در گزارش خود، از این سفر به عنوان 
یك سفر تاریخی نام برده است، چرا که از سال 1962 که روابط میان دو کشور برقرار شده، 
اولین سفر تاریخی رئیس جمهور کره به ایران محسوب می شود. انتشار این خبر در حالی 
صورت می گیرد که بحث و تبادل نظر و گفت و گوهای فراوانی میان مقام های کره ای و 
ایران طی ماههای اخیر انجام شده و بسیاری بر این باورند این دیدار نقطه عطفی در تاریخ 
روابط دو کشور خواهد بود. سفر بی سابقه یك رئیس جمهور از کره به ایران پس از »برجام« 
یکی از بزرگترین دستاوردهای دو کشور بخصوص در عرصه تقویت همکاری های اقتصادی 

دوجانبه در دوران لغو تحریم ها به حساب می آید.
»یون بیونگ سه« وزیر خارجه کره پیشتر اعلام کرده بود که کشورش به این سفر 
بسیار اهمیت می دهد و آن را آغازی در روابط نوین دو کشور قلمداد می کند. بر اساس 
این دیدگاه انتظار می رود با ورود »پارك« به ایران صفحه تازه ای در روابط و همکاری های 
ایران و کره دو شریك بزرگ اقتصادی گشوده شود. مدتی قبل اعلام شد که مقام هایی از 
کره جنوبی و ایران در تهران دیدار و در باره همکاری های اقتصادی دوجانبه و سفر »پارك 
گئون هی« رئیس جمهور کره به ایران بحث و تبادل نظر کرده و حتی در باره تحریم های 

شورای امنیت علیه کره شمالی نیز گفت و گوهایی انجام داده اند.
این گفت و گوها در سطح مدیران کل وزارتخانه های خارجه دو کشور صورت گرفت 
و مساله ورود شرکت های کره ای به بازار ایران و توسعه همکاری های اقتصادی و یافتن 

راهکارهای تبادلات تجاری از موارد مورد بحث بود.
مقامات کره ای پس از این نشست ها بارها اعلام کردند که به فرصت های تازه ای پس 
از برجام دست یافته و نمی توانند بازار بزرگ تجارت در ایران را نادیده بگیرند. برنامه ریزی 
برای سفر مقام های بلندپایه دو کشور، یافتن راهکارهای گسترش همکاری در عرصه های 
مختلف بخصوص در زمینه های تجاری، سرمایه گذاری های متقابل، همکاری دوجانبه، 

منطقه ای و بین المللی از جمله موضوعات در دستور کار طرفین گزارش شده بود.
»کیم سانگ تائه« رئیس بخش خاورمیانه و آفریقای وزارت تجارت کره هم گفت که 
دولت سئول عزم خود را برای اینکه روابط تجاری و بازرگانی با ایران گسترش یابد، جزم 
کرده است و قصد دارد شرکت ها را برای بستن قراردادهای بزرگ با تهران مساعدت کند. 
این در حالیست که چندین یادداشت تفاهم و بیانیه همکاری در جریان نشست اقتصادی 
کره و ایران در تهران که امسال برای اولین بار پس از سال 2006 میلادی برگزار شد،  میان 

طرفین منعقد گردید.
همچنین طرفین یك توافقنامه اولیه ایجاد سامانه تجارت الکترونیك برای مصارف دولتی 
دو کشور و با هدف احیای شبکه تجاری ایران با شرکای تجاری اش نیز میان دو کشور 

امضا کردند.
یك نشریه کره ای به تازگی نوشت که اگر خواستار گسترش سریعتر روابط با تهران 

هستیم لازم است که سران دو کشور در زودترین زمان ممکن با یکدیگر دیدار کنند.
کوریا هرالد می نویسد: بخش های نفتی، کشتیرانی، ساخت و ساز، انرژی، منابع گاز، 
حمل و نقل،  امور هوایی، لجستیك، پتروشیمی، مخابرات و خودروسازی کره همه در حال 

رقابت با رقبای بین المللی برای حضور در ایران هستند.
نشریه کره ای ادامه می دهد: پس از لغو تحریم ها جامعه بین المللی دست از پا نمی 
شناسد و همه هیات هایی را به ایران روانه کرده اند و می گویند که بندرت دیگر بتوان 

چنین بازار نوظهور اقتصادی با این همه مزیت را در جهان یافت.
در این گزارش آمده است: ضرورت دارد که دو کشور از هر جهت گفت وگوها را به پیش 
سوق داده و توافقنامه هایی رسمی داشته و آنها را اجرایی کنند. کوریا هرالد می نویسد: پس 

از همین برجام شاهد بودیم که رهبران اروپایی راهی ایران شدند. 
»شی جین پینگ« رئیس جمهوری خلق چین در راس هیات بزرگی به تهران سفر 
کرد و حالا هم اخباری مبنی بر سفر قریب الوقوع »شینزو آبه« نخست وزیر ژاپن به ایران 

منتشر شده است.
کوریا هرالد پیشتر نوشته بود که اگر سفر »پارك« به تهران قطعی شود، شرایط خوبی 
برای همه تجار و بازرگانان کره ای فراهم خواهد شد تا فرصت هایی را که در دوران تحریم 

آن را از دست دادند، جبران کنند.
»هوانگ کیو آهین« نخست وزیر کره جنوبی نیز گفته است که کشورش تمامی تلاش 
خود را برای گسترش روابط با ایران بخصوص در عرصه های اقتصادی و تجاری بکار 

خواهد گرفت.
وی تاکید کرد که ایران از جمله بازارهای نوظهور است که کره نمی تواند نسبت به آن 

بی توجه باشد.
وی در ملاقات با صاحبان شرکت ها و موسسات بزرگ کره گفت: باید از شرکت های 
کره ای در زمینه صادرات و اجرای طرح های مختلف و مشترك با ایران حمایت شود. کره 
جنوبی از سال گذشته میلادی با مشکلات اقتصادی فراوانی روبرو شده و بخصوص در 
عرصه تجارت خارجی شاهد رکود تدریجی بوده است. این کشور پس از لغو تحریم ها 
علیه ایران تلاش گسترده ای برای ورود به بازار کشورمان داشته و تاکنون چندین هیات 
تجاری به ایران اعزام کرده است. ارزش تبادلات تجاری کره و ایران نزدیك به هشت میلیارد 
و 600 میلیون دلار در سال 2014 میلادی بوده است که نیمی از ارزش این تبادلات در 

سال 2011 میلادی است.
گفتنی است، در سفر خانم »پارك گئون هی« به تهران که به دعوت رسمی حجت 
الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی رئیس جمهوری کشورمان صورت گرفته است، 
شماری از وزرا و مسئولان ارشد اقتصادی و صاحبان صنایع بزرگ این کشور وی را همراهی 
می کنند. قرار است در جریان این سفر موضوعات مرتبط با راههای گسترش روابط دوجانبه 
در حوزه های مختلف، تحولات منطقه ای و بین المللی مورد بحث و تبادل نظر روسای 

جمهوری دو کشور قرار بگیرد. 
جستجوی راههای تقویت همکاری مشترك در حوزه های انرژی، بانك و بیمه، پروژه های 
زیربنایی، بهداشت و درمان، علمی و فناوری و فرهنگی نیز از دیگر محورهای بحث و تبادل 

نظر روسای جمهوری دو کشور عنوان شده است.

نکتــه

نیم نگــاه

سامانه موشکی اس 300 روسیه پس از کش و قوس های فراوان 
و طی مسیری پر پیچ و خم در نهایت به ایران رسید و  بخش هایی 
از این سامانه در رژه نیروهای مسلح در روز ارتش امسال به نمایش 
درآمد. قبل از اینکه مروری به این مسیر طی شده داشته باشیم، 

ابتدا بیینیم اس 300 چیست و چه ویژگی هایی دارد.

اس 300 چیست؟
 به گزارش جماران، سامانه موشکی اس - 300، یک سامانه 
موشکی سطح  به  هوای دوربرد و خودکششی با قابلیت استفاده در 
تمامی ارتفاع هاست و در واقع نوع تکمیلی سامانه پدافندی ارتفاع 
بالای اس 200 به شمار می رود. این سامانه اواخر دهه 1970 توسط 
شرکت همکاری های صنعتی آلماز برای نیروی دفاع هوایی شوروی 
ساخته شد. مدل های مختلف این موشک در سازمان ناتو با نام های 
سام 10، سام 12 و سام 20 شناخته می شوند. اولین مدل این 
موشک با نام اس-300 پی برای نخستین بار در سال 1979 در 
شوروی عملیاتی شد، اس-300 پی ام یو )300PMU-S( یکی از 
مرگبارترین موشک های زمین به هوای قابل استفاده در تمامی 
ارتفاع ها به شمار می رود که توانایی پیگیری همزمان 100 هدف 
و درگیری با 12 هدف را دارد؛ اما این سامانه چگونه مورد توجه 
ایران قرار گرفت و از چه زمانی فروش آن به ایران توسط روسیه 

مطرح شد؟

رشد همكاری های ایران- روسیه در 2004
یک  ایجاد  در  روسیه  کمک  خواهان  ایران  سال  این  در 
سامانه دفاع موشکی شد و مسکو نیز استفاده از سامانه های 
300PMU-S-1 برای دفاع از پایتخت – تهران – و چهار منطقه 
دیگر شامل مرکز صنعتی اصفهان، پایگاه اصلی نیروی دریایی در 
بندرعباس، نیروگاه بوشهر و پایانه های نفتی آبادان و خرمشهر را به 

طرف ایرانی پیشنهاد داد.
به نوشته کومرسانت قرارداد تحویل 300PMU-S-1 به ایران 
قرار بود در مارس 2006 به امضا برسد اما مسکو در ژانویه 2006 در 

اعتراض به پیشرفت ایران بر برنامه هسته ای مذاکرات را رها کرد.
روسیه امیدوار بود این مجموعه های 300PMU-S-1 را به 
الجزایر بفروشد، اما تنش  در روابط روسیه و الجزایر مانع از اجرای 
این قرارداد شد؛ و ایران محتمل ترین گزینه برای خرید این سامانه 

ها به شمار می رفت.

عقد قرارداد فروش اس 300، ایران – روسیه  در 2007
 ماجرای حدس و گمان ها  در این مورد در زمستان 2007  با 
اظهارات وزیر دفاع وقت ایران شدت گرفت. سردار مصطفی محمد 
نجار گفت: روسیه با فروش سامانه های پیشرفته اس 300 به ایران 
موافقت کرده است. با این وجود در همان دوران سازمان همکاری 
نظامی و فنی فدرال روسیه در وب سایت خود نوشت: موضوع عرضه 
سامانه های ضد هوایی اس 300 که در رسانه های جمعی مطرح 
شده است تاکنون مورد بررسی قرار نگرفته و تا این لحظه مذاکره ای 

در خصوص آن با طرف ایرانی صورت نگرفته است.
یک سال بعد  در دی 1387 وزیر دفاع ایران از تحویل این 
سیستم خبر داد و بهمن ماه همان سال مصطفی محمد نجار وزیر 
دفاع ایران برای مذاکرات مربوط به این سیستم به ایران که به 
روسیه سفر کرده بود، از عقد قراردادی میان طرفین جهت دریافت 
5 سامانه اس 300 به ارزش 800 میلیون دلار  که روسیه از تحویل 

آن به ایران خودداری می کند، خبر داد.
در همان دوران منابع روسی  اظهار کردند که این کشور فروش 
این سامانه به ایران را تا هنگام دیدار روسای جمهور آمریکا و روسیه 

در آوریل 2009 به تعویق خواهد انداخت.
قطعنامه 1887 بود که در تاریخ 24 سپتامبر 2009 تصویب 
شد این قطعنامه نیز با 15 رای موافق مورد تصویب این شورا قرار 
گرفت که در این قطعنامه از ایران خواسته شده بود به قطعنامه های 
قبلی عمل کند. اگرچه این قطعنامه کشور خاصی را مد نظر قرار 
نداده است اما با توجه به لحن آن و نیز اشاره به قطعنامه های 
پیشین شورای امنیت، به نظر می رسد جمهوری اسلامی ایران 
و جمهوری دموکراتیک خلق کره را هدف قرار داه است. روسای 

جمهوری ایالات متحده و فرانسه و همچنین نخست وزیر بریتانیا نیز 
در سخنرانی های خود این دو کشور را مخاطب قرار داده اند. گزارش 
راهبردی حاضر قطعنامه مزبور را مورد تجزیه و تحلیل قرار می دهد. 
در فروردین 89 و در روز ارتش، ایران از سامانه ای رونمایی 
کرد که شبیه به اس 300 خوانده شد. وزیر وقت دفاع در این باره 
گفت: »با توجه به اینکه 50 درصد از درگیریهای هوایی در برد 
متوسط صورت می گیرد این سامانه پدافند هوایی برد متوسط می 
تواند بسیار موثر و جایگزین خوبی برای S300  باشد... این سامانه 
موشکی تماما در داخل کشور تولید شده با سه رادار هوایی و با 
موشک کاملا بومی، بردی بالای 40 کیلومتر و ارتفاع 20 کیلومتر با 

قدرت مانوری بسیار بالا است.«
حرف و حدیث ها و اخبار ضد و نقیض درباره عملی شدن 
قرارداد فروش اس 300 )2007( که برای چند بار به تعویق افتاده 
بود  در سال 2010 با رفتار صریح تر رئیس جمهور وقت روسیه 
وضعیت جدیدی را تجربه کرد و دمیتری مدودف در راستای اجرای 
قطعنامه 1929 شورای امنیت دستوری را صادر کرد که به موجب 
آن فروش هرگونه موشک و جنگ افزارهای دیگری چون تانک های 
جنگی، خودروهای زرهی، ادوات توپخانه ای کالیبر بالا، کشتی ها و 

هواپیما و هلیکوپترهای نظامی به ایران ممنوع شد.
البته پیشتر نیکولای ماکارف، رئیس ستاد مشترک نیروهای 
مسلح وقت روسیه در روز چهارشنبه 22 سپتامبر برابر با 31 شهریور 
1389 اعلام کرد که روسیه به دلیل تحریم های بین المللی، تصمیم 
گرفته است که موشک های اس-300 را به ایران تحویل ندهد و 

موشک های اس-300 بی تردید شامل تحریم است.
این در حالی بود که به گفته برخی تحلیلگران، این ادعا عملا 
هیچ پایه حقوقی درستی نداشت. قطعنامه 1929 درتاریخ 9 ژوئن 
2010 به تصویب سازمان ملل رسیده بود و قرارداد ایران و روسیه 

برای تحویل سامانه موشکی مربوط به سه سال پیش از این تاریخ 
بود و سامانه موشکی باید بسیار پیش از رسیدن به این تاریخ و این 

قطعنامه تحویل ایران می شد.
محمود احمدی نژاد رئیس جمهور وقت ایران اواخر سال 2010 
در جمع کثیر مردم بجنورد با اشاره به »لغو قرار داد فروش موشک« 
توسط روسیه اظهار  کرد: آنها فکر کرده اند اگر  ما را به دشمنان 
بفروشند و برخی قرار دادهای دفاعی  با ایران را که پولش را گرفته  اند، 
یک طرفه و غیر قانونی ملغی و متوقف کنند، به ملت ایران آسیبی 
وارد می شود، اما این قرار دادها معتبر است و باید اجرا شود و اگر آنها 
اجرا نکنند، ملت ایران حقوق و خسارت های خود را از آنها خواهد 
گرفت.  دیگر واکنش ایران به  موضوع  عدم تحویل سامانه اس 
300 به ایران شکایت به نهادهای بین المللی بود. وزارت دفاع ایران 
به دنبال فسخ قرارداد تحویل 5 سامانه موشکی »اس-300« به 
این کشور از سوی دولت روسیه به ارزش حدود 800 میلیون دلار، 
از طرف روسی به دادگاه بین المللی ژنو شکایت کرد و خواستار 

دریافت غرامتی معادل 4 میلیارد دلار شد.

رویكرد جدید سیاست خارجی ایران و تغییر رفتار مسكو
بعد از روی کار آمدن دولت روحانی و تغییر رویکرد سیاست 
خارجی ایران مسئله  تحویل موشک های اس 300 و پیگیری 
قرارداد عقد شده در 2007 وارد فاز جدیدی شد و این بار محمد 
جواد ظریف وزیر خارجه در کنار مسئولیت مذاکرات هسته ای این 

موضوع را نیز در دستور کار خود قرار داد.
یازدهم  دولت  کاری  روزهای  اولین  در  و   92 تابستان  در 
رسانه های روسیه اعلام کردند که مسکو در تلاش برای صرف نظر 
کردن ایران از درخواست غرامت قصد دارد سیستم دفاعی آنتی-

2500 را جایگزین سفارش اس-300 ایران بکند، اما وزیر خارجه 

ایران در سفری که در دی ماه همان سال به مسکو داشت در 
واکنش به موضوع جایگزینی موشک ها اظهار کرد: تهران تمایلی 
ندارد به جای سامانه اس-300 از روسیه سامانه آنتی-2500 دریافت 
کند. او همچنین در یک کنفرانس خبری مشترک با لاوروف گفت: 
در خصوص پیگیری توافق نامه اس -300 ما کماکان بر اجرایی 

توافقات گذشته اصرار داریم.
 در زمستان  93 و تحریم های کشورهای غربی به ویژه آمریکا 
علیه روسیه بعد از تحولات اکراین، موضع روسیه تغییر کرد. بدین 
ترتیب پس از آنکه ایران نیز فشار فراوانی برای دریافت غرامت اعمال 
کرد و سپس تعاملات دیپلماتیک رخ داده، خبرگزاری رویانووستی 
روسیه گزارش داد، ممکن است به تعهدات خود مبنی بر تحویل 
سامانه دفاع موشکی اس-300 که به دلیل فشارهای غرب تحویل 

آن مدت ها با تاخیر مواجه شده، عمل کند.

توافق لوزان و اولین پالس مثبت روسیه
با داغ تر شدن موضوع مذاکرات هسته ای و اهمیت آن نگاه 
رسانه ها از سویی و تمرکز دولت  و به تبع آن وزیر خارجه بر روی 
آن حتی حل شدن مسئله موشک های اس 300 نیز در ارتباط با 

توافق هسته ای زیر ذره بین افکار عمومی و رسانه ها قرار گرفت.
بعد از نزدیک شدن به توافق هسته ای و مذاکرات لوزان در 
فروردین 94 ابتدا مقامات روس اظهار امیدواری کردند؛ با برداشته 
شدن تحریمهای موشکی ایران، ارزش قراردادهای موشکی این 
دوکشور از 11 میلیارد دلار به 13 میلیارد دلار افزایش یابد و 
اجرایی شدن پروسه انتقال سامانه اس 300 به ایران در همین راستا 
خواهد بود. ولادیمیر پوتین، رییس جمهور روسیه ممنوعیت تحویل 
موشک های اس-300 به ایران را لغو کرد. در این حکم ممنوعیت 
انتقال این موشک ها از خاک روسیه به ایران )از جمله از طریق 
هوایی( و تحویل آن به ایران در خارج از خاک روسیه از طریق 

کشتی یا هواپیماهای حامل پرچم روسیه لغو  شد.
سرگئی لاوروف، وزیر خارجه این کشور نیز  در این رابطه گفت: 
با توجه به حصول پیشرفت قابل توجه در مذاکرات هسته ای ایران 
و چشم انداز لغو تحریم ها، دلیلی برای ادامه محدودیت فروش این 

سامانه موشکی به ایران وجود ندارد.
دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان دریادار شمخانی نیز در 
دیدار با رییس جمهور روسیه لغو ممنوعیت واگذاری سامانه های 
پدافندی به ایران را اقدامی ارزشمند دانست. شمخانی در ملاقات 
با پوتین با قدردانی از نقش سازنده روسیه در تحولات سیاسی در 
سطح منطقه ای و بین المللی، تصمیم این کشور در موضوع لغو 
ممنوعیت واگذاری سامانه های پدافندی به ایران را اقدامی ارزشمند 

در مسیر توسعه همکاری های رو به توسعه دو کشور عنوان کرد. 
 محمدجواد ظریف دو ماه بعد و در حاشیه نشست اجلاس 
شانگهای در مسکو در این باره، گفت: موضوع تحویل سامانه اس 
300 روسیه به ایران در مراحل اجرایی است و بحث های سیاسی 
در این زمینه وجود ندارد و یک بار دیگر هم تاکید شد که این سلاح 

به ایران تحویل داده خواهد شد.

ورود اس-300  به مقصد و پایان یک مسیر 9 ساله
این مسیر پر پیچ و خم در فروردین امسال و 9 سال بس از انعقاد 
قرارداد و کش و قوس های فراوان در نهایت با ورود سامانه اس- 
300 به مقصد به نقطه پایان نزدیک شد. بعد از انتشار تصاویر یک 
گردان سامانه موشکی بُرد بلند پدافند هوایی S-300 برای اولین بار 
در مراسم روز ارتش در جوار حرم امام به نمایش درآمد که البته 
موشک های این سامانه در رژه حاضر نبود و تنها بخش هایی از این 
سامانه )شامل رادار، پست فرماندهی و ارتباطات( به نمایش گذاشته 
شد.  سخنگوی وزارت امور خارجه هم اینگونه به آن اشاره کرد: 
»مرحله نخست این قرارداد مسیر اجرایی خود را طی کرده است 

و امیدواریم این قرارداد تا پایان مراحل تکمیلی خود را طی کند.«
با ورود سامانه موشکی اس- 300 روسی به  ایران و مروری بر 
مسیر طی شده آن تا ایران می توان گفت یکی از دستاوردهای 
دفاعی و امنیتی برجام و مذاکرات ایران با 1+5 حل شدن مسئله 
تحویل این سامانه است که قبلا با روش شکایت به دادگاه بین 

المللی و سیاست خارجی دولت قبل به نتیجه نرسیده بود.

مجلس نهم روزهای پایانی خود را می گذراند و منتخبان مجلس 
دهم در تلاش هستند که آرایش مجلس آینده را به نفع جناح خود 

طراحی کنند.
به گزارش خبرآنلاین،  اصلاح طلبان که پس از سه دوره دوری از 
پارلمان، اکنون سهم قابل توجهی در مجلس دهم دارند، هنوز درباره 
کاندیدای خود برای ریاست مجلس، اظهار نظر رسمی تشکیلاتی 
نکرده اند. در اظهار نظرهای شخصی آنها نیز تفاوت هایی دیده می شود.

مسعود پزشکیان که نامش در لیست امید تبریز بود، با وجود چند 
دوره نمایندگی مجلس از ارزیابی درباره هیات رئیسه آینده مجلس، 
امتناع می کند. او در گفت و گو با خبرآنلاین تاکید دارد که تهران 
نمونه تمام کشور نیست و باید منتظر منتخبان تمامی حوزه ها ماند 
و سپس درباره هیات رئیسه مجلس دهم اظهار نظر کرد. او می گوید 
ما حتی هنوز منتخبانی که در شهرستان ها با حمایت از لیست امید 
وارد مجلس شده اند را نمی شناسیم و از سلایق سیاسی آنها خبر 
نداریم. ممکن است آنها تحت لوای اصلاح طلبان قرار نگیرند. البته 
پزشکیان در عین حال احتمال حمایت جریان اصلاحات از لاریجانی 

را رد نمی کند.
بهروز نعمتی، منتخب دیگر مجلس دهم  نیز با بیان اینکه 
منتخبان تهران هر هفته جلسات هم اندیشی برگزار می کنند، به 
ایسنا گفته بود: تا کنون در جلسات موضوع انتخاب هیأت رئیسه 
و تعیین رئیس مجلس مطرح نشده است و هنوز به این بحث ورود 

پیدا نکرده ایم.
اگر اكثریت را دارا باشیم، گزینه ما عارف است

کمال الدین پیرموذن از نمایندگان اصلاح طلب مجلس نهم نیز 
به خبرآنلاین می گوید: همه چیز درباره ترکیب هیات رئیسه مجلس 
دهم به نتیجه دور دوم انتخابات برمی گردد. اگر اصلاح طلبان اکثریت 
را کسب کنند، شک نکنید که گزینه ما برای ریاست آقای عارف 
خواهد بود؛ اما اگر تعداد اصلاح طلبانی که در دوره به مجلس می آیند 

زیاد نباشد، از آقای لاریجانی حمایت می کنیم.
البته او هم تاکید دارد که منتخبان لیست امید، هنوز وارد موضوع 
هیات رئیسه نشده اند و تمام توان خود را برای موفقیت حداکثری 

در دور دوم گذاشته اند.
سیدحسین مرعشی عضو ارشد و سخنگوی حزب کارگزاران 
سازندگی نیز بر اولویت عارف برای اصلاح طلبان تاکید دارد. او با 
اشاره به مواضع حزب متبوعش درباره حمایت از محمدرضا عارف 
برای ریاست مجلس دهم به تسنیم می گوید: این موضوعی نیست که 
ما بخواهیم دخالت کنیم، بلکه منتخبان مردم در مجلس باید درباره 

آن تصمیم بگیرند.
وی برهمین اساس ادامه می دهد: توصیه ما به آقای لاریجانی 
و عارف این است که در فراکسیون امید که شامل اصلاح طلبان و 
حامیان دولت می شود، موضوعات مورد بحث قرار بگیرد و هر چه 
تصمیم گرفته شد به آن عمل شود. عضو شورای  عالی سیاست گذاری 
اعضای  توسط  میثاق نامه  امضای  درباره  اصلاح طلبان  انتخاباتی 
فراکسیون امید، توضیح می دهد: همه افراد میثاق نامه را امضا کردند 

که در قالب فراکسیون حرکت کنند.
عارف همچون سال 92، مصلحت اندیش باشد

مصطفی کواکبیان منتخب تهران درباره گزینه ریاست مجلس 
دهم می گوید »ما تابع عقل جمعی فراکسیون اصلاح طلبان اعتدالگرا 

خواهیم بود.« 
علی یونسی وزیر کابینه اصلاحات نیز که به مشی و اخلاق عارف 
آشناست، می گوید: »قطعا همکاری میان آقایان عارف و لاریجانی 
در مجلس آتی خواهد بود. به نظر من به همان دلیل که مصلحت 
بود آقای عارف به سود آقای روحانی در انتخابات ریاست جمهوری 
کناره گیری کند در مجلس دهم نیز مصالح اصلاح طلبی و مجلس 
را در ارتباط با مدیریت آن در اولویت قرار خواهند داد.« وی درباره 

لاریجانی نیز ادامه می دهد: »آقای لاریجانی در شرایط کنونی هم در 
حال ایفای یك نقش تاریخی برای جریان اصلاحات و کشور است. 
مهم ترین خدمت علی لاریجانی به کشور و جریان های سیاسی در 
مجلس نهم حمایت از تصویب برجام بود. این کار را هیچ اصلاح طلبی 

نمی توانست به خوبی و تاثیرگذاری علی لاریجانی انجام دهد.« 
عباس عبدی از تئوریسین های اصلاح طلب نیز در همین رابطه 
گفت: »بعد از تشکیل مجلس من نمی خواهم بگویم آقای عارف 
رئیس مجلس بشود یا نشود، اما باید تحلیل سیاسی داشته باشیم 
که شکاف اصلی الان کجاست. در همین انتخابات، شکاف اصلی بین 
اصلاح طلب و اصولگرا نبود بلکه بین دو جناح اصلی اصولگراها بود. 
اصلاح طلبان می توانند روی این شکاف سوار شوند و به یکی از آنها 
کمک کنند« وی بطور ضمنی خواهان تکرار آنچه در انتخابات 92 
میان عارف و روحانی افتاد شد و تصریح کرد: »ترجیح من این است 
که این مجلس مثل مجلس پنجم شود؛ یعنی همان عاملی که سبب 
شد آقای روحانی ترجیح داده شود به آقای عارف، آن عامل هنوز 

وجود دارد« 
كارایی لاریجانی بیشتر از عارف است

در همین حال صادق زیباکلام تحلیلگر اصلاح طلب بر این باور 
است که عارف، می تواند ابوترابی مجلس دهم شود و اصلاح طلبان 
باید از ریاست لاریجانی بر مجلس حمایت کنند. از نگاه وی، مجلسی 

که لاریجانی در راس آن قرار بگیرد کارایی، نفود و قدرتش خیلی 
بیشتر از مجلسی است که عارف در راس آن قرار گیرد.

زیباکلام بر این باور است که اگر عارف رییس مجلس شود، 
اصولگرایان اجازه نمی دهند آب خوش از گلوی چنین مجلسی 
پایین برود. چرا که مجلسی که عارف در راس آن باشند کارآیی خود 
را به شدت از دست خواهد داد، به این خاطر که از همان روز اول 

اصولگرایان در برابر آن جبهه گیری خواهند نمود. 
وی با تاکید بر اینکه اصلاح طلبان نباید ریاست لاریجانی را به 

چالش بکشانند، ادامه داد: مجلس با ریاست عارف کم توان می شود.
روز به روز اوضاع برای ریاست 

علی لاریجانی بهتر می شود
غلامعلی جعفرزاده از اعضای فراکسیون رهروان که با حمایت 
لیست امید به مجلس دهم نیز راه یافته نیز گفته است: ضمن تمام 
احترامی که برای آقای عارف قائل هستم باید بگویم ریاست قوه مقننه 
با ریاست قوه مجریه کاملا متفاوت است زیرا در مجلس به غیر از 
مدیریت، اطلاعات، علم، مدیریت، صبر و بردباری بیشتری نیاز است. 
اطلاعات حقوقی برای مدیریت مجلس بسیار مهم است و مدیریت 
این قوه بسیار دشوارتر از مدیریت قوه مجریه است زیرا مدیریت در 
دولت به خاطر انتصابی بودن کابینه طبیعتا پیچیدگی کمتری دارد. 
نماینده رشت درباره گزینه مناسب برای ریاست قوه مقننه به باشگاه 

خبرنگاران گفت: در شرایط مختلف احساس ما این است که آقای 
لاریجانی گزینه مفیدتر و بهتری برای مردم و کشور خواهد بود و بهتر 

می تواند مجلس را اداره کند.
وی با بیان اینکه عارف را گزینه مناسب برای مجلس نمی دانم، 
گفت: در حال حاضر اصلاح طلبان برگ برنده خوبی را در دست 
دارند اما اگر مقابل نیازهای مردم قرار بگیرند و نتوانند نیازهای مردم 
را برطرف کنند، این برگ برنده را برای انتخابات 96 از دست خواهند 
داد. عضو فراکسیون رهروان مجلس با اعتقاد به اینکه روز به روز اوضاع 
برای ریاست علی لاریجانی بهتر می شود گفت: فکر می کنم اعتدالیون 

هم به لاریجانی برای ریاست مجلس تمایل داشته باشند.
رقابت عارف و لاریجانی به نفع اصلاح طلبان نیست

سیاسی  فعال  و  مجلس  ششم  دور  نماینده  آیتی  مهدی 
اصلاح طلب نیز که ریاست لاریجانی بر مجلس دهم را به ریاست 
عارف ترجیح می دهد، عنوان کرده است که ریاست لاریجانی در 
مجلس ضربه گیر دولت خواهد شد. اگر لاریجانی رئیس مجلس دهم 
شود فشار اصولگراها بر دولت کم خواهد شد و این مسئله ای مهم 
است که همه باید به عنوان مصلحت در نظر بگیرند. وی ادامه داد: 
آقای عارف می تواند در مجلس دهم به عنوان نائب رئیس اول خود 
را کاندیدا کند و آقای مطهری نیز نائب رئیس دوم باشد چراکه بنده 

اصولاً رقابت بین عارف و لاریجانی را به نفع اصلاح طلبان نمی دانم.
سكوت عارف!

چیست؟  ریاست  درباره  جناح  این  اصلی  کاندیدای  نظر  اما 
خبرنگاران در حاشیه کنگره ملی آموزش عالی از او درباره اینکه  
هاشمی  رفسنجانی، حجت الاسلام روحانی و رئیس دولت اصلاحات 
ظاهرا بر روی ریاست شما در مجلس دهم توافق کرده اند و اخبار 
آن منتشر شده، می پرسند؛ اما محمدرضا عارف پاسخ می دهد: برای 
اولین بار است که این موضوع را می شنوم و اطلاعی ندارم. مسوول 
روابط عمومی دفتر محمدرضا عارف نیز معتقد است: عارف صحبت از 
ریاست مجلس را زودهنگام می داند. علیرضا خامسیان تاکید می کند: 
منتخب اول مردم تهران در دیدارهای نوروزی خود صحبتی درباره 

ریاست مجلس دهم نداشته است.
كناره گیری عارف به نفع لاریجانی

دیروز هم روزنامه آرمان در خبری از جلسه منتخبان اصلاح طلب 
مجلس دهم با عارف نوشته است: احتمال دارد عارف به نفع لاریجانی 
از کاندیداتوری برای ریاست مجلس کنار  رود. البته شاید تا یکشنبه 
این تنها یک گمانه بود و حامیان عارف نه تنها آن را قبول نداشتند 
بلکه مطرح کنندگان این موضوع را به تلاش علیه اهداف اصلاحات 
متهم می کردند اما دیروز خبری مبنی بر جلسات تعدادی از منتخبان 
اصلاح طلب با عارف برای تشکیل فراکسیون اصلاح طلبان منتشر شد 

که گزینه انصراف عارف از ریاست را قوت بخشید. 
كاندیداهای نایب رئیسی

 چه كسانی هستند؟
در این بین، روزنامه اعتماد نیز در مطلبی به کاندیداهای لیست 
امید برای نایب رئیسی مجلس پرداخت. علی مطهری، غلامرضا تاج 
گردون، الیاس حضرتی، کاظم جلالی و محمدرضا تابش منتخبانی 
هستند که اعضای لیست امید در نشستی که هفته گذشته در 

پارلمان برگزار کردند، درباره نایب رئیسی آنها سخن گفتند.
از بین این پنج نفر علی مطهری کاندیداتوری خود برای نایب 
صفحه  در  او  است.  عمومی کرده  اعلام  را  دهم  مجلس  رئیسی 
اینستاگرام خود نوشت: این روزها بسیاری از مردم و خبرنگاران از من 
می پرسند که آیا تصمیم نداری برای ریاست یا نایب رئیسی مجلس 
آینده در انتخابات هیئت رئیسه آن شرکت کنی؟ برای آنکه یک 
پاسخ عمومی داده باشم عرض می کنم که فعلا تصمیم دارم برای نایب 
رئیسی مجلس دهم کاندیدا شوم. امیدوارم آنچه برای خودم و کشور و 

انقلاب اسلامی خیر و صلاح است پیش بیاید.

اصلاح طلبان درباره ریاست مجلس دهم چه می گویند؟

ریاست لاریجانی؛ ضربه گیر دولت

اس - 300 چگونه به ایران رسید؟

 دستاورد محسوس برجام در حوزه دفاعی

 اگر لاریجانی رئیس مجلس دهم شود فشار اصولگراها 
بر دولت كم خواهد شد و این مسئله ای مهم است كه همه 

باید به عنوان مصلحت در نظر بگیرند. آقای عارف می تواند در 
مجلس دهم به عنوان نائب رئیس اول خود را كاندیدا كند و 

آقای مطهری نیز نائب رئیس دوم باشد

با ورود سامانه موشكی اس- 300 روسی به  ایران و مروری 
بر مسیر طی شده آن تا ایران می توان گفت یكی از دستاوردهای 
دفاعی و امنیتی برجام و مذاكرات ایران با 1+5 حل شدن مسئله 
تحویل این سامانه است كه قبلا با روش شكایت به دادگاه بین 

المللی و سیاست خارجی دولت قبل به نتیجه نرسیده بود
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 پس بنگر كه چگونه  اى.

سه شنبه - سی و یکم فروردین ماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  3981

فرماندار قم با بیان اینکه هیات امنایی 
و  دقیق  ارزیابی  با  باید  مدارس  کردن 
توسعه  گفت:  بگیرد،  صورت  کارشناسانه 
مدارس هیات امنایی از مصادیق اقدام عملی 

برای تحقق اقتصاد مقاومتی است.
به گزارش ایرنا، رضا سیار روز دوشنبه در 
جلسه شورای آموزش و پرورش شهرستان 
قم در سالن جلسات فرمانداری قم ضمن 
بیان این مطلب، اظهار داشت: به طور حتم 
کلیت طرح فعالیت مدارس به صورت هیات 

امنایی بسیار مفید و موثر است.
وی با اشاره به اینکه ایجاد مدارس هیات 
امنایی فضای رقابتی مناسب و سازنده ای 
بین مدارس خاص بوجود می آورد، افزود: 

سپاری  برون  لحاظ  به  امنایی  هیات  مدارس  فعالیت 
وظایف و مسئولیت ها از آموزش و پرورش نقش مهمی 
را در رفع مشکلات این نهاد ایفا می کند، لذا باید این 

فرصت برای همه نواحی و مناطق قم بوجود آید.
وی با تاکید بر ضرورت انجام کار کارشناشی دقیق 
در این زمینه، تصریح کرد: هر چند باید تثبیت و پایداری 

مدارس هیات امنایی موجود در دستور کار شورای آموزش 
و پرورش قرار بگیرد، ولی راه توسعه این مدارس نیز نباید 

بسته شود.
فرماندار قم تصریح کرد: باید در فرصت باقی مانده تا 
پایان سال تحصیلی جاری با اطلاع رسانی به مدیران و 
واحدهای آموزشی مختلف کلیه امکانات و شرایط آنها 
را احصا نماییم تا در صورت برخورداری از شرایط لازم 

نسبت به هیات امنایی شدن آنها اقدام شود. 
سیار همچنین با تاکید بر اهمیت موضوع 
از  قبل  آموزان  دانش  اولیای  با  هماهنگی 
اتخاذ هر تصمیمی برای هیات امنایی نمودن 
واحدهای آموزشی در مناطق مختلف، گفت: 
قطعا برخی از والدین به خاطر وضعیت مالی 
طرح  این  از  دارند،  که  مناسبی  و  خوب 
استقبال می کنند، ولی بدون شك والدینی 
هم هستند که به هیچ وجه توانایی مشارکت 
در این طرح را ندارند، که حفظ کرامت و 

شئونات آنها ضروری است. 
وی با بیان اینکه خانواده ها هر چقدر از 
نظر مالی در وضعیت بدی قرار داشته باشند، 
فرزندان  تعالی  و  رشد  تربیت،  روی  ولی 
خود حساسیت خاص و ویژه ای دارند، افزود: نباید این 
حساسیت ها برای جبران کاستی ها و تامین منافع یك 
سازمان مورد سوء استفاده قرار بگیرد و آنها به هر رنج و 
مشقتی برای تامین هزینه تحصیل فرزندشان تن در دهند، 
که یقینا این مساله اثرات بسیار نامطلوبی به لحاظ روانی بر 

روی دانش آموزان می گذارد.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت  استان قم 
گفت: اجرا و تحقق برنامه های اقتصاد مقاومتی باید فراتر 
از دستگاه های اجرایی بوده و همه مردم خود را در قبال 

تحقق این سیاست ها مسئول بدانند.
و مدیران سازمان  رئیس  با  دیدار  ذاکری در  احمد 
فرهنگی و هنری شهرداری قم افزود: بیش از دو سال از 
ابلاغ سیاست های اقتصاد مقاومتی توسط رهبرمعظم 
انقلاب گذشته و در این مدت کارهای پژوهشی و تئوری 
خوبی صورت گرفته که البته کافی نبوده و به همین جهت 
امسال توسط معظم له به عنوان سال »اقتصاد مقاومتی؛ 

اقدام و عمل« نامگذاری شد.
وی بااشاره به برنامه ریزی ها و اقدام های کارگروه 

اقتصاد مقاومتی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
گفت: همه باید با توجه به توان خود در تحقق اقتصاد 
مقاومتی سهیم باشند و امروز این سازمان در جهت وظایف 
ذاتی خود در خصوص تحقق این سیاست ها عملکرد 

مناسبی داشته است.
وی افزود: هماهنگی دستگاه های دولتی و اجرایی 
استان جهت تحقق برنامه های اقتصاد مقاومتی امری 
ضروری است که باعث می شود قم به عنوان استانی پیشرو 

در این خصوص مطرح شود.
ذاکری در ادامه، به انعقاد تفاهم نامه با اداره کل آموزش 
و پرورش و صدا و سیمای استان قم اشاره کرد و افزود: 
اقدام های فرهنگی زمان بر بوده و تحقق کامل آن سال 

های بعد معلوم می شود و لذا سرمایه گذاری فرهنگی روی 
کودکان و دانش آموزان جهت استفاده از تولیدات ملی و 
استانی بهترین کار فرهنگی در جهت تحقق این سیاست 

ها در سال های آینده است.
واحدهای  و  صنایع  امروز  مشکلات  همچنین  وی 
تولیدی از جمله رکود و کم بودن توان و نقدینگی را نیز 

مورد اشاره قرار داد و بر لزوم رفع آنها تاکید کرد.
سازمان  دو  هماهنگی  راستای  در  جلسه  این 
سازمان  و  قم  استان  تجارت  و  معدن  صنعت، 
فرهنگی و هنری شهرداری قم جهت تحقق برنامه 
در سطح  مقاومتی  اقتصاد  فرهنگی  و  تبلیغی  های 

شهری برگزار شد.

فرماندارقم:

توسعه مدارس هیات امنایی از مصادیق تحقق اقتصاد مقاومتی است

رئیس سازمان صنعت و تجارت استان قم:

تحقق اقتصاد مقاومتی باید فراتر از دستگاه های اجرایی باشد

اخبــار
با حضور بیش از یكهزار پدر شهید:

همایش پدران آسمانی در قم 
برگزار می شود

 مدیرکل بنیادشهید وامور ایثارگران استان قم گفت: همایش پدران 
آسمانی با حضور 1153 پدر شهید و 3253 فرزند شهید در مجتمع امام 

خمینی )ره( قم برگزار می شود.
سردار سید جواد هاشمی در مصاحبه مطبوعاتی در جمع اصحاب رسانه 
افزود: پدران شهدا الگوهای صبر و استقامت و ایستادگی هستند، آنان که 
فرزندان خویش را تربیت حسینی کردند و آنان را تا مسلخ عشق بدرقه نمودند 

و بر رسالت و اهداف شهدا استوار ایستاده اند.
وی ادامه داد: پدران شهدا ادامه دهندگان راه شهدا هستند و حافظان 
خونهای پاک شهدا، آنان برای عزت و عظمت اسلام از فرزندانشان گذشتند و 

امروز با پیروی از راهشان یاد و خاطره آنان را زنده نگه داشتند.
وی اضافه کرد: پدرانی که گاه تک فرزند ذکور و یا دو، سه و بلکه فرزندان 
بیشتری را در راه اسلام هدیه کرده و خود نیز برای دفاع از اسلام اعلام آمادگی 
می کند، تندیس ایثار و شهادت هستند. وی افزود: پدران شهدا و شهدا خود 
پدران آسمانی اند، آنان که از همه هستی زن و فرزند و خانواده و تمام لذات 
دنیوی و مادی گذشتند تا رضایت حق تعالی را در دفاع از اسلام با تقدیم جان 
خویش کسب نمایند و در این معامله راه شهادت را برگزیدند و مزد خویش 
گرفتند و مایه افتخار خانواده هایشان و ملت ایران و عزت و عظمت اسلام 
شدند. وی تاکید کرد: امروز آسودگی ملت ایران در سایه همین ایثارگریها و 
شهادت طلبی ها بدست آمده و باید این روحیه زنده بماند تا تضمین کننده 
این آرامش و امنیت باشد و مادامی که روحیه ایثارگری در بین ملت ما باشد 

ملت عزتمند و سربلند در تمام عرصه ها مسیر تعالی را طی خواهد کرد.
امروز وضعیت کشورهای منطقه را شاهد هستیم، دشمنان و مزدورانشان 
تلاش دارند تا با ایجاد آشوب حاشیه امنی برای رژیم منحوس و غاصب 
صهیونسیت ایجاد کنند و جمهوری اسلامی با همین روحیه شجاعت و 

شهادت طلبی امید ملتهای مظلوم و استوار مسیر خویش را طی می کند.
وی اضافه کرد: همایش پدران آسمانی روز چهارشنبه ساعت 18 در 

مجتمع امام خمینی برگزار می گردد.

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم مطرح كرد:

 C بهره برداری از رمپ و لوپ 
پل 9 دی قم تا چند روز آینده

 C مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم از افتتاح رمپ و لوپ 
پل 9 دی قم تا چند روز آینده خبر داد.

محمدتقی نادعلی با اشاره به اینکه فاز یک پل 9 دی مربوط به عرشه اصلی 
پل بود که قبلًا به بهره برداری رسیده بود، گفت: فاز دوم به رمپ و لوپ های این 

پل اختصاص دارد که با جدیت اجرای آن پیگیری می شود.
وی با اشاره به اینکه رمپ و لوپ C بلوار جمهوری تا چند روز آینده 
به بهره برداری می رسد، اظهار کرد: با استفاده از رمپ و لوپ  C شهروندان 
می توانند از طریق پل 9 دی وارد بلوار امام رضا )ع( شده و یا از طریق بلوار امام 

رضا )ع( به سمت منطقه دو تعیین مسیر داشته باشند.
 B مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با اشاره به رمپ و لوپ
اضافه کرد: این رمپ و لوپ نیز ظرف 45 روز آینده به بهره برداری می رسد و با 

توجه به اینکه تمهیدات خاص فنی دارد، زمان بر است.
نادعلی با اشاره به اینکه احداث رمپ و لوپ های A و D با مشکل تملک 
روبرو است، تصریح کرد: شهرداری منطقه دو به طور جدی پیگیر تملک است 

و اگر این مشکل برطرف شود به سرعت عملیات عمرانی را آغاز می کنیم.
نادعلی یادآور شد: بعد از تملک پنج تا 6 ماه زمان نیاز داریم که رمپ و 

لوپ ها را با توجه به مشکلات فنی احداث کنیم.

شهردار منطقه هفت قم:

18 هزار تن آسفالت 
در معابر منطقه 7 پخش می شود

شهردار منطقه هفت شهرداری قم گفت: برنامه داریم امسال بیش از 18 
هزار تن آسفالت در سطح معابر منطقه هفت پخش کنیم.

علیرضا اقبالیان با بیان اینکه بسیاری از برنامه های عمرانی منطقه 
هفت شهرداری قم برای تامین تسهیلات و امکانات مناسب برای زائرین 
و تسریع در روند خدمات شهری در این منطقه است اظهار کرد: در این 
زمینه یکی از اولویت های منطقه بهسازی معابر و همچنین انجام روکش 
آسفالت خیابان ها است. وی با اشاره به تمهیدات شهرداری قم برای تامین 
آسفالت مناطق شهری برای رفع مشکلات معابر و خیابان ها خاطرنشان کرد: 
امسال ظرفیت مساعدی برای ایجاد نهضت آسفالت در سطح مناطق و معابر 
شهری ایجاد شده و امیدواریم بتوانیم برنامه های این بخش را به خوبی در 
شهر اجرایی کنیم. شهردار منطقه هفت قم با بیان اینکه اعتبارات لازم برای 
اجرای نهضت آسفالت در این منطقه در نظر گرفته شده است، افزود: معابر و 
خیابان های هدف برای روکش و بهسازی آسفالت مورد نظر قرار گرفته و با آغاز 

برنامه ها به مرور آسفالت معابر بهسازی می شود.
وی از برنامه شهرداری منطقه هفت برای پخش بیش از 18 هزار تن 
آسفالت در سطح معابر و خیابان های این منطقه خبر داد و گفت: برنامه 
شهرداری منطقه هفت برای توزیع این میزان آسفالت در سطح معابر جزئی 

از برنامه کلان شهری برای بهسازی و روکش معابر و نهضت آسفالت است.
اقبالیان گفت: همچنین شهرداری منطقه هفت در بخش های دیگر عمرانی 
از جمله جدول گذاری، موزائیک فرش و توسعه معابر و بوستان ها برنامه های 

گسترده ای دارد که تا پایان سال اجرایی می شود.

شهردار منطقه هشت قم خبرداد:

آغاز عملیات اجرایی كمپینگ زائر 
در بوستان غدیر

شهردار منطقه هشت قم از آغاز عملیات اجرایی کمپینگ زائر در بوستان 
غدیر خبر داد.

سید عبدالله سلیمانی با اشاره به استقبال گسترده شهروندان و زائرین در 
ایام مختلف سال از شهر قم گفت: یکی از تمهیدات مدیریت شهری قم برای 
رفع مشکلات مسافران ایجاد کمپینگ زائر در بوستان های سطح شهر است 

که عملیات اجرایی احداث کمینگ در بوستان غدیر آغاز شده است.
وی با بیان اینکه برای این پروژه بودجه ای بالغ بر 50 میلیارد ریال در 
نظر گرفته شده است ابراز داشت: در این کمپینگ امکانات رفاهی نظیر 600 
سکوی نشیمن جهت نصب چادر مسافران، 24 چشمه سرویس بهداشتی، 
پارکینگ خودرو، ست های ورزشی و فضای بازی کودکان و همچنین دیگر 
امکانات رفاهی و تفریحی در نظر گرفته شده است. شهردار منطقه هشت 
زمان بهره برداری از این پروژه رفاهی تفریحی را مورد توجه قرار داد و اظهار 
داشت: درصدد هستیم این پروژه را تا پایان سال جاری به بهره برداری برسانیم.

سلیمانی با بیان اینکه اجرای این طرح باعث افزایش امنیت اجتماعی 
بوستان می شود خاطر نشان کرد: این کمپینگ ها می تواند باعث ایجاد نظم 
و انضباط شهری شود و گام موثری در خدمات رسانی به زائران شهر کریمه 

اهل بیت )س( می باشد.

سرپرست مدیریت راهداری استان قم خبر داد

اجرای پروژه بهسازی آسفالت در 
محورهای قدیم قم - كاشان و كهک

 سرپرست مدیریت راهداری استان قم گفت: پروژه بهسازی آسفالت 
محورهای قدیم قم - کاشان و قم - کهک به طول تقریبی 50 کیلومتر با 
هزینه ای بالغ بر 50 میلیارد ریال آغاز شد. داود طلوعی اظهار کرد: با توجه به 
اتمام تعطیلات سال نو و پایان طرح راهداری نوروزی، پروژه بهسازی محورهای 
یاد شده در قالب روکش آسفالت و لکه گیری آغاز شد. وی طول مسیرهای 
این پروژه را در محور قدیم قم - کاشان بعد از پل جمکران بالغ بر 30 کیلومتر 
و در محور قم - کهک طول مسیر را حدود 20 کیلومتر عنوان کرد. سرپرست 
مدیریت راهداری استان قم ضمن اشاره به عرض های متغیر پروژه مذکور 
گفت: در محور قم - کهک از سه راهی لنگرود تا روستای سیرو که به طول 
14 کیلومتر است عرض مسیر بالغ بر هفت متر و از روستای سیرو تا کهک 
به طول پنج کیلومتر و عرض مسیر 16 متر است. طلوعی در خصوص محور 
قدیم کاشان نیز تصریح کرد: اجرای پروژه بهسازی در این مسیر به طول 30 
کیلومتر و عرض متغیر 7٫3 تا 10 متر است. وی هزینه اجرای این طرح را 
بالغ بر 50 میلیارد ریال دانست و خاطرنشان کرد: انشاءالله تا پایان دی ماه سال 

جاری پروژه بهسازی محورهای یاد شده به اتمام می رسد.

 مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم گفت: سال گذشته 2 هزار و 300 
دستگاه اتوبوس از عراق به پایانه مسافربری قم وارد شد.

ابوالفضل مستقیمی با بیان اینکه طبق توافق صورت گرفته بین سازمان گردشگری و 
مجموعه پایانه های مسافربری استان قم باید اتوبوس هایی که از کشور عراق وارد شهر می شوند 
مسافران خود را در پایانه مسافربری مرکزی تخلیه کنند، اظهار کرد: در این زمینه برای 
خدمات رسانی مطلوب تر به زائران و مسافرین تسهیلات و امکانات مطلوبی در پایانه مرکزی 

مسافربری ایجاد شد.
وی به فعالیت 24 ساعته پایانه مسافربری مرکزی قم در سال گذشته اشاره کرد و افزود: در 
این راستا زمینه ای فراهم شد تا مسافران عراقی که وارد شهر می شوند در هر ساعتی در پایانه 

حضور یابند و از اینجا به شهر منتقل شوند.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم گفت: طبق اطلاعاتی که از مرز 
مهران به دست آمده سال گذشته 4 هزار و 53 دستگاه اتوبوس از این مرز به سمت قم 

حرکت کرده اند.
وی اضافه کرد: از این تعداد 2 هزار و 300 دستگاه اتوبوس در پایانه مرکزی مسافربری و 

مابقی در سطح شهر، مسافران خود را تخلیه کرده اند.
مستقیمی با بیان اینکه خدمات رسانی پس از حضور مسافران در پایانه مرکزی به عهده 
سازمان گردشگری است، افزود: پس از میزبانی سازمان پایانه ها از مسافران عراقی، این مسافران 

توسط نیروهای سازمان گردشگری به سطح شهر و مراکز اقامتی منتقل می شوند.
ساماندهی مسافران در میدان 72 تن نیازمند همكاری مسئولین استان است

مستقیمی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به وضعیت ویژه میدان 72 تن به 
عنوان شاهراه ارتباطی بسیاری از استان های کشور، اظهار کرد: میدان 72 تن از وضعیت 

خاص و موقعیت ویژه ای در ورودی قم برخوردار بوده و مسیر تردد خودروها بین 17 استان 
کشور است.

وی ادامه داد: این وضعیت خاص و ویژه ایجاب می کند که متناسب با این ظرفیت سطح 
خدمات برای این میدان تعریف شود تا مردم و مسافران مشکلی در زمینه تردد در این معبر 

نداشته باشند.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم با اشاره به تراکم بالای مسافران در 
میدان 72 تن با وجود تامین زمینه های حمل و نقلی در سطح شهر و این میدان، اظهار کرد: 
متاسفانه با وجود پایانه های مسافربری در مناطق مختلف شهر و همچنین در حاشیه میدان 

72 تن، شاهد نابسامانی در وضعیت مسافران برون شهری در حاشیه این میدان هستیم.
وی تصریح کرد: سازمان پایانه ها در حد توان و ظرفیت موجود زمینه های گسترده ای 
را برای حمل و نقل برون شهری در مناطق مختلف شهر و همچنین در حاشیه میدان 72 
تن از جمله تاکسی، مینی بوس و اتوبوس فراهم کرده، اما بازهم با این امکانات و اصلاحاتی 

که صورت گرفته، در این میدان شاهد استفاده مسافران و تردد وسایل بین راهی هستیم.
مستقیمی با تاکید بر اینکه ساماندهی مسافران برون شهری در میدان 72 تن نیازمند 
عزم و همکاری و همراهی تمام دستگاه های متولی استان است، خاطرنشان کرد: این مسئله 
یك مشکل و معضل بین دستگاهی بوده که نیازمند تصمیم گیری کلان و تامین زیرساخت 

های مناسب است.
وی با بیان اینکه فرهنگ سازی نیز نقش مطلوبی در ساماندهی مسافران برون شهری در 
این میدان دارد گفت: شهر متحمل هزینه های بالایی شده تا پایانه های مسافربری را ایجاد 
و مدیریت کند و با فرهنگ سازی باید زمینه استفاده مردم از این تسهیلات و امکانات فراهم 

شود و مردم و مسافران به سمت استفاده از پایانه ها هدایت شوند.

شهردار قم با تاکید بر اینکه ارتفاع فاضلاب در برخی از 
نقاط شهر نسبت به برخی از خانه های مسکونی بیشتر است، 
گفت: این مشکل وجود معضلات زیرساختی در بافت های 

شهری را اثبات می کند که رفع آنها نیازمند فرصت است.
دکتر سقائیان نژاد یکشنبه شب در حاشیه جلسه شورای 
اسلامی شهر قم در گفت و گو با خبرنگاران با بیان اینکه 
زیرساخت های شهری قم در برخی از حوزه ها ضعیف است، 
اظهار کرد: برای تامین زیرساخت های شهری در گذشته 

اقداماتی انجام شده اما این اقدامات کامل نبوده است.
وی با اشاره به بارندگی های شدید در روزهای اخیر اضافه 
کرد: اینکه شهر قم با 15 الی 20 میلی متر بارندگی دچار 
آب گرفتگی معابر می شود نشان از نبود زیرساخت های لازم 

شهری و شبکه فاضلاب مناسب است.
و  یاد  قم  شهر  جغرافیایی  موقعیت  از  قم  شهردار 
خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه آب های حاصل از بارندگی 
در اطراف قم به سمت داخل شهر هدایت می شود، بدون 
انجام طرح های زیربنایی نمی توان از آب گرفتگی نقاطی از 

جمله بلوار غدیر جلوگیری کرد.
وی با تاکید بر اینکه ارتفاع فاضلاب در برخی از نقاط 
نسبت به برخی از خانه های مسکونی بیشتر است، عنوان 
کرد: این مشکل وجود معضلات زیرساختی در بافت های 

شهری را اثبات می کند که رفع آنها نیازمند فرصت است.
سقائیان نژاد یادآور شد: اکنون نقاط بحران شهر قم در 
هنگام بارندگی شدید مشخص شده اند و در سال جاری به 
صورت ویژه به شبکه فاضلاب شهری، چاه های جذبی و 

شبکه آب های سطحی پرداخته می شود.
وی با تاکید بر اینکه معاونت خدمات شهری و امور 
اجتماعی شهرداری قم برنامه های مشخصی را برای کاهش 
خطرات بارندگی های شدید در دستور کار خود قرار داده 
است، گفت: ماشین آلات مورد نیاز برای این امر در سال 
گذشته خریداری و در بودجه سال جاری نیز در این راستا 

اعتباراتی پیش بینی شده است.
لزوم تاسیس سازمان فناوری اطلاعات در شهرداری قم

شهردار قم همچنین در یکصد و هفتاد و ششمین جلسه 

شورای اسلامی شهر قم گفت: سازمان فناوری اطلاعات 
و ارتباطات باید برای تحقق هوشمندسازی ها در شهر قم 
تشکیل شود، این سازمان در شهرداری تهران رسالت های 
مهمی را انجام می دهد و در قم نیز می تواند به یك سازمان 

کلیدی برای شهرداری تبدیل شود
دکتر سقائیان نژاد با تاکید بر اینکه شوراهای اسلامی شهر 
باید چارچوب عملکردی شهرداری ها را تعیین کنند، اظهار 
کرد: فقط اعضای شورای اسلامی شهر قم می توانند نسبت 
به تشکیل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات در شهرداری 

قم اظهار نظر کنند.
وی از حرکت شهرداری قم به سمت مدیریت شهری 
الکترونیك یاد کرد و افزود: در برخی از کلانشهرها سازمان 
فناوری اطلاعات به شیوه مطلوبی مورد توجه قرار گرفته زیرا 

این حوزه از اهمیت بسیاری برخوردار است.
شهری  مختلف  امور  اینکه  بیان  با  قم  شهردار 
گفت:  شود،  داده  سوق  هوشمندسازی  سمت  به  باید 

تحقق  برای  باید  ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  سازمان 
هوشمندسازی ها در شهر قم تشکیل شود، این سازمان 
در شهرداری تهران رسالت های مهمی را انجام می دهد و 
در قم نیز می تواند به یك سازمان کلیدی برای شهرداری 

تبدیل شود.
وی به پرداخت بخشی از بدهی های شهرداری قم به 
بانك ملی در سال جاری اشاره کرد و ادامه داد: 60 درصد 
از سهم مرکز تجاری سالاریه به بخش خصوصی و 40 
درصد آن به شهرداری قم اختصاص دارد که با خرید سهم 
بخش خصوصی به صورت مستقیم در اختیار شهرداری 
قرار می گیرد و برای رفع 440 میلیارد تومان از بدهی های 

شهرداری به بانك ملی واگذار می شود.
سقائیان نژاد یادآور شد: 100 میلیارد تومان از بدهی های 
شهرداری قم به بانك ملی با واگذاری مغازه های میدان امام 
خمینی )ره( رفع می شود و مصوبات لازم در این راستا در 

سال گذشته به تصویب رسیده است.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم اعلام كرد:

 ورود 2300 دستگاه اتوبوس از عراق به پایانه مسافربری قم

شهردار قم:

زیرساخت های شهری قم ضعیف است 

 شهردار زنجان بازداشت شد 
گفته می شود: دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان زنجان گفت: به دستور دادستانی و در پی فوت 
کودک شش ساله، شهردار زنجان به همراه شهردار منطقه 3 بازداشت شدند. حسن مظفری دادستان 
عمومی و انقلاب مرکز استان زنجان به محض اخذ گزارش و اطلاع از وقوع حادثه منجر به فوت یک کودک 
شش ساله در انتهای خیابان درمانگاه دستورات قضایی لازم را به شعبه دوم بازپرسی صادر می نماید . در 
همین راستا بازپرس دادسرای زنجان ساعت 9:30 صبح روز دوشنبه مورخ 95/1/30 جهت معاینه محل 
در مکان حادثه حضور می یابد . طی معاینه بعمل آمده از محل مشخص می شود پسر بچه ای شش ساله 
به هویت محمد امین بیات فرزند علی بعلت نبود حفاظ و درپوش در کانال و چاه های ایجاد شده در منطقه 
به درون یکی از چاه های آب با عمق حدودی 4 متر سقوط نموده و بعلت خفگی در آب فوت کرده است.

برنامه دشمن برای مصرف سیگار در ایران
گفته می شود: سخنگوی وزارت بهداشت، با عنوان این مطلب که دشمنان ما برای مصرف سیگار 
در ایران برنامه دارند، گفت: در دوران تحریم شاهد ایجاد کارخانه های سیگارهای آمریکایی و انگلیسی 
در کشور بودیم. دکتر ایرج حریرچی روز دوشنبه در نشست خبری به مصوبه کمیسیون تلفیق مجلس 
مبنی بر دریافت مالیات از خرده فروشی سیگار اشاره کرد و افزود: این مصوبه خوبی است که دولت هم 
موافق آن است و در صورت تصویب در صحن علنی مجلس شورای اسلامی، دستارودهای خوبی به دنبال 

خواهد داشت.

گزارش موگرینی از سفر تهران
گفته می شود: مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا پس از بازگشت از ایران گفت که این سفر 
زیربنای یک همکاری سازنده را که به نفع شهروندان ایران و اروپاست، ایجاد کرد. فدریکا موگرینی، مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا که روز شنبه در رأس یک هیأت بلندپایه متشکل از هفت کمیسیونر اروپایی 
به تهران سفر کرده بود، پس از بازگشت در یادداشتی که در وبلاگ خود منتشر کرده است، نوشت: من در 
این سفر سرپرستی هیأت کمیسیونرها را بر عهده داشتم و این اولین سفر این سطح از مقامات اروپایی به 

ایران پس از اجرای توافق هسته ای با ایران و لغو تحریم هاست.

طلبکاران خارجی بابک زنجانی به صف شدند
گفته می شود: مشاور وزیر نفت در امور حقوقی و بین المللی و مسئول کمیته وصول مطالبات این 
وزارتخانه از تکرار آگهی مزایده اموال بابک زنجانی و ادعای برخی افراد در امارات و ترکیه مبنی بر داشتن 
طلب از زنجانی خبر داد. اصغر هندی در پاسخ به این سوال که فردی به نام »باگانا« که شرکت »اونر ایر« 
را به زنجانی فروخته، ادعا کرده از او 100 میلیون دلار طلب دارد اظهار کرد: این ادعا فعلًا تایید نشده زیرا 

زنجانی وجود چنین بدهی را قبول ندارد و ما نیز قبول نداریم.

قطع برق ورزشگاه آزادی به دلیل بدهی میلیونی
گفته می شود: برق مجموعه ورزشی آزادی از صبح دیروز قطع شد. برق مجموعه ورزشی آزادی 
از صبح دیروز به دلیل بدهی قطع شده است. مجموعه ورزشی آزادی باید 65 میلیون تومان پول برق 
را پرداخت می کرد که این اتفاق رخ نداد و به همین دلیل برق این مجموعه از صبح تاکنون قطع نشده 
است. این در حالی است که برق آکادمی ملی فوتبال هم که مرتبط با ورزشگاه آزادی است از صبح قطع 

شده است.

بودجه سیل را به کاهش بی بندوباری اختصاص دهید
گفته می شود: در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی، حجت الاسلام احمد سالک پیشنهادی را 
برای الحاق به بودجه سال 95 کل کشور ارائه داد. او گفت: اثر آسیب های اجتماعی و بی بندوباری از 
سیل و زلزله کمتر نیست. با اختصاص بودجه در این راستا گامی در جهت رفع دغدغه های مقام معظم 
رهبری بر داریم. در نهایت این پیشنهاد که به دلیل مغایرت با قانون، به دوسوم آرای حاضران در جلسه 

نیاز داشت، مصوب نشد.

نظارت وزارت اطلاعات بر شورای شهری ها
گفته می شود: وزارت اطلاعات با همکاری وزارت کشور، بر سفرهای خارجی اعضای شوراهای 
اسلامی شهر و روستا نظارت خواهد کرد.بر اساس ابلاغیه جدید یک مسئول ارشد اجرایی به حجت الاسلام 
علوی )وزیر اطلاعات( و عبدالرضا رحمانی فضلی )وزیر کشور(، مقرر شده به منظور نظارت و هماهنگی 
در خصوص سفر کاری اعضای شوراهای اسلامی محلی به خارج از کشور، کمیسیون مرکزی به ریاست 
معاون ذی ربط وزارت کشور و حضور نمایندگان نهادهایی مانند وزارت اطلاعات تشکیل شود.در استان ها 

نیز ریاست این کمیسیون با استاندار و با حضور نماینده اداره کل اطلاعات استان ایجاد خواهد شد. 

مشاور استاندار سابق قم درسوریه مجروح شد
گفته می شود: سردار محمد رضا فلاح زاده استاندار اسبق یزد که مدتی است به عنوان مستشار 
نظامی در سوریه در حال خدمت است مجروح و به تهران منتقل ودر بیمارستان بقیه الله بستری شده 
است. به گزارش یزدفردا، سردار فلاح زاده که بیشترین سابقه حضور در جبهه را در یزد دارد مدتی است 
به عنوان مستشار نظامی در سوریه بسر می برد چند روز قبل به وسیله ترکش خمپاره از ناحیه صورت و 
دست مجروح شده و پس از اقدامات اوالیه درمانی به تهران منتقل شده است. براساس این گزارش حال 
عمومی سردار خوب بوده وتا کنون چند عمل جراحی بر روی دست ایشان انجام و قرار است در روزهای 
آتی نیز عمل های دیگری برای معالجه ایشان انجام شود. گفتنی است سردار فلاح زاده دردو سال پایانی 
دولت نهم و چهارسال دولت دهم نماینده عالی دولت در استان یزد بودو در دولت یازدهم مدتی بعنوان 

مشاور عالی حجت الاسلام صالحی منش استاندارسابق قم مشغول به فعالیت بود.

مجوز برای عباس قادری تکذیب شد
گفته می شود: فرزاد طالبی درباره انتشار خبری مبنی بر توزیع آلبومی با عنوان »قسم« به خوانندگی 
عباس قادری و برگزاری کنسرت این خواننده توضیح داد: صراحتا اعلام می کنم که هیچ گونه درخواستی 
مبنی بر تولید این آلبوم به دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نرسیده و طبیعتا دفتر موسیقی 
نیز هیچگونه مجوزی برای انتشار و توزیع این آلبوم با عنوان خواننده مورد نظر صادر نکرده است.وی در 
پایان درباره برخورد با توزیع کنندگان غیرقانونی این آلبوم بیان کرد: برخورد با توزیع کنندگان آلبومی 
که حتی درخواستی هم برای تولید آلبوم خود به دفتر موسیقی نداده اند موضوع دیگری است که یقینا 
مراجع قانونی پیگیر آن خواهند بود، اما بنده باز هم تاکید می کنم که نه درخواستی به دفتر موسیقی برای 
تولید این آلبوم ارائه شده و نه ما مجوزی را در این مورد صادر کرده ایم.طی روزهای گذشته عباس قادری 
خواننده قدیمی در برخی از سایت ها و فضای مجازی از انتشار آلبوم جدید خود به نام »قسم« خبر داده 
بود. وی همچنین با انتشار ویدیویی اعلام کرده بود که به زودی در تهران کنسرتی برگزار خواهد کرد.

خبرگزتری مهر این خبر را منتشر کرده است.

آزاده نامداری به تلویزیون باز می گردد
گفته می شود:  آزاده نامداری اعلام کرد با پایان ممنوع التصویری به تلویزیون بازمی گردد.آزاده نامداری 
مجری برنامه های تلویزیونی در صفحه اینستاگرام پارسینما در خصوص بازگشت خود به تلویزیون و اجرای 
برنامه »امروز هنوز تموم نشده« گفت: »از صبح امروز سوالات زیادی در خصوص این موضوع به صورت 
پیام به دست من رسیده است. در جواب این سوال باید بگویم که هنوز حضور من در این برنامه خیلی 
جدی نیست.«وی ادامه داد: »اجازه بدهید صحبت های لازم را در مورد این موضوع با دوستان انجام بدهم 
تا بدانم که موضوع از چه قرار است. در این صورت می توانم یک خبر قطعی را در اختیار مخاطبان قرار 
دهم.«نامداری تصریح کرد: »در چند وقت اخیر چند پیشنهاد از چند شبکه تلویزیونی داشته ام که یکی از 
آن ها در شبکه یک و برنامه »امروز هنوز تموم نشده« است. اما باید بگویم همچنان هیچ چیز قطعی نیست 

و نمی توانم تاریخ دقیقی را تعیین کنم.«

عوارضی تهران، قم جابجا می شود
گفته می شود: قالیباف شهردار تهران از انتقال عوارضی تهران - قم به محلی بعد از فرودگاه امام 
خمینی )ره( خبرداد و گفت: در این خصوص هماهنگی لازم برای اجرای این طرح در سال جاری با وزارت 

راه و شهرسازی صورت گرفته است.

نامحــرمانه

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 
قم از واگذاری سه هزار و 400 واحد مسکن 
مهر تا پایان شش ماهه نخست سال جاری در 

این استان خبر داد.
نصر الله بازوند روز دوشنبه در گفت و گو با 
ایرنا، با بیان اینکه تاکنون 42 هزار و 600 واحد 
مسکن مهر به متقاضیان عضو تعاونی های قم 
واگذار شده است، اظهار داشت: در مجموع 46 
هزار تن از اعضای تعاونی متقاضیان مسکن مهر 
بودند که اداره کل تعاون استان مصمم است تا 
تعداد واحدهای باقی مانده را در مدت زمان ذکر 

شده به آنها واگذار نماید.
وی در عین حال تصریح کرد: هر چند 
برنامه کلی استان این است که واحدها را تا 

پایان شهریور ماه 95 واگذار کند و دراین زمینه مشکلی وجود ندارد، اما اگر اعضاء به لحاظ 

پرداخت کامل سهم آورده، با مشکلاتی مواجه 
شوند، شاید روند واگذاری تا پایان سال ادامه یابد. 
وی با بیان اینکه سهم آورده اعضاء در طرح 
های مختلف به لحاظ متراژ واحدها و همچنین 
رفته  به کار  نوع ساخت و مصالح ساختمانی 
متفاوت است، تصریح کرد: همه اعضای متقاضی 
به صورت مشترك 250 میلیون ریال از سهم 
آورده خود را از طریق اخذ وام از بانك مسکن 
پرداخت کردند، که این مبلغ در حال حاضر به 

300 میلیون ریال افزایش پیدا کرده است.
بازوند با بیان اینکه برخی از اعضا با پرداخت 
150 میلون ریال سهم آورده صاحب مسکن مهر 
شده اند، تصریح کرد: با توجه به تورم بوجود آمده 
در سال های اخیر مقدار سهم آورده حتی تا 500 

میلیون ریال نیز افزایش پیدا کرده است.

تا پایان نیمه نخست امسال صورت می گیرد

واگذاری سه هزار و 400 واحد مسكن مهر در قم

آگهی فقدان سند مالكیت
آقای حسین آبهشت با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت بشماره 
مسلسل 975372 د 93 مربوط به پلاک 10703/331 اصلی واقع در بخش 1 ثبت قم در صفحه 75 دفتر 
862 ذیل ثبت 159547 بنام ایشان ثبت و سند صادر گردیده و اسناد مزبور بعلت سهل انگاری مفقود 
گردیده و تقاضای صدر سند مالکیت المثنی را نموده است. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 
120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 
10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از 

انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر كاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

اخوان محترم سیرتی
با نهایت تاسف و تاثر درگذشت پدر گرامیتان را 
به شما و خانواده محترم تسلیت عرض نموده، برای 
آن عزیز سفركرده علو درجات اخروی و برای سایر 

بازماندگان صبر و اجر مسئلت دارم.

جناب آقای علی قاسمی ورجانی
نماینده محترم قم در شورای عالی استان ها

با نهایت تاسف و تاثر درگذشت پدر گرامیتان را 
به شما و خانواده محترم تسلیت عرض نموده، 

برای آن مرحوم علو درجات اخروی و برای جنابعالی 
و سایر بازماندگان صبر مسئلت داریم. 

روح الله کرمانی جمکرانی
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